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خبر

این  بیان  با  کشور  آبخیزداری  و  طبیعی  منابع  سازمان  رئیس 
طرح   ۴۳ ماده  سوم  بند  موضوع  شدن  مطرح  ابتدای  از  که 
مخالفت صریح  رقابت پذیر،  تولید  موانع  رفع  و  تولید  جهش 
کرده ایم،  اعلام  ذی ربط  نهادهای  به  طرح  این  با  را  خودمان 
گفت: براساس فرمایشات مقام معظم رهبری و قوانین جاری 
کشور، هرگونه واگذاری جنگل ها به بخش خصوصی با هدف 

تغییر کابری ممنوع است. 
عباسعلی نوبخت، معاون وزیر جهاد کشاورزی رئیس سازمان 
منابع طبیعی و آبخیزداری کشور درباره نگرانی های مطرح شده 
طریق  از  تولید  و جهش  مالی  تامین  ۴۳ طرح  »ماده  پیرامون 
آن،  در  که  رقابت پذیر«  تولید  موانع  رفع  و  قوانین  اصلاح 
کشور  جنگل های  از  بخش هایی  مدیریت  واگذاری  موضوع 
که در خارج از طرح های جنگلداری قرار گرفته اند، به بخش 
قانون  براساس  داد:  توضیح  است،  شده  مطرح  خصوصی 
حفاظت و بهره برداری از جنگل ها و مراتع، هرگونه واگذاری 
عرصه های جنگلی به بخش خصوصی ممنوع است. از ابتدای 
مطرح شدن موضوع بند سوم ماده ۴۳ طرح جهش تولید نیز 
ما مخالفت صریح خودمان را با این طرح به نهادهای ذی ربط 
با  ماده  این  مغایرت  به  توجه  با  امیدواریم  و  کرده ایم  اعلام 

قوانین بالادستی، ماده ۴۳ به تایید نهادهای مربوطه نرسد.
داد:  ادامه  کشور  آبخیزداری  و  طبیعی  منابع  سازمان  رئیس 
مقام معظم رهبری در آخرین دیداری که با مسئولان سازمان 
کاربری  تغییر  هرگونه  که  کردند  اعلام  داشتند،  طبیعی  منابع 
جنگلی  عرصه های  که  نحوی  به  است،  ممنوع  جنگل ها  در 
فرمایشات  شود.  واگذار  نباید  نیز  علمیه  حوزه های  به  حتی 
بالادستی محسوب می شود  اسناد  ما جزو  برای  انقلاب  رهبر 
و براساس سخنان ایشان و قوانین جاری کشور، معتقدیم که 
هرگونه واگذاری جنگل ها به بخش خصوصی با هدف تغییر 
کابری ممنوع است و نباید انجام شود. در طول تاریخ فعالیت 

سازمان منابع طبیعی یا همان سازمان جنگل های سابق نیز تا 
بخش خصوصی  به  جنگلی  عرصه  واگذاری  هیچ گونه  کنون 
انجام نشده و تنها در برخی موارد، مدیریت بعضی عرصه ها 
صرفا برای اجرای طرح های مصوب به شرکت های خصوصی 

احاله شده است.
پوشش  دارای  و  مخروبه  جنگل های  در  حتی  افزود:  وی 
نسبت  جنگل ها  این  غیربازاری  کاربری های  نیز  کم  گیاهی 
دارد.  بیشتری  اهمیت  ما  برای  آنها  از  چوبی  بهره برداری  به 
در همین راستا به دولت اعلام کرده ایم که در سال های آتی 
مدیریت  طرح های  براساس  صرفا  هیرکانی  جنگل های  برای 
پایدار یا همان طرح های جنگلداری نوین که در دست تدوین 
و  قوانین  با تصویب  ما  کرد.  برنامه ریزی خواهیم  دارد،  قرار 
درباره  بررسی های کارشناسی لازم  فاقد  و  مقررات سلیقه ای 
مدیریت جنگل ها مخالفیم و به هیچ وجه اجازه نخواهیم داد 
که کاربری های بازاری جنگل ها چه در منطقه زاگرس، چه در 
منطقه هیرکانی و چه در سایر عرصه های جنگلی کشور، نسبت 

به کاربری های اکوسیستمی آنها در اولویت قرار گیرد.
انجام پیگیری های لازم برای اصلاح ماده ۴۳ طرح جهش 

تولید 
طبیعی  منابع  فعالان حوزه  از حساسیت  تقدیر  نوبخت ضمن 
گفت:  کشور  جنگل های  مدیریت  به  مربوط  مسائل  درباره 
از عرصه های  فرهنگ حفاظت  اخیر  در سال های  خوشبختانه 
منابع طبیعی در سطح جامعه ارتقا پیدا کرده است و در حال 
جنگل ها  به  مربوط  مسائل  به  نسبت  بسیاری  افراد  حاضر 
حساسیت دارند. در چنین شرایطی، سازمان منابع طبیعی بیش 
از پیش خود را مکلف به حفاظت از جنگل های کشور می داند 
متولی  و  تخصصی  دستگاه  یک  عنوان  به  دلیل،  همین  به  و 
اصلی حفاظت از جنگل های ایران، با بند سوم ماده ۴۳ طرح 
جهش تولید و رفع موانع تولید رقابت پذیر مخالفیم و معتقدیم 

حتی اگر این ماده بدون انجام اصلاحات لازم به قانون تبدیل 
شود، با توجه به تعارضی که بین این ماده با قوانین بالادستی 
هیچ گاه  طرح  این  دارد،  وجود  جنگل ها  مدیریت  به  مربوط 

قابلیت اجرایی شدن نخواهد داشت.
معاون وزیر جهاد کشاورزی ادامه داد: موضوع »طرح تامین 
مالی و جهش تولید از طریق اصلاح قوانین و رفع موانع تولید 
رقابت پذیر« از حدود دو سال قبل مطرح شده بود، ولی تا قبل 
امسال در صحن علنی مجلس  این طرح در مرداد  از آن که 
واگذاری  به  مربوط  بندی  وجود  جریان  در  ما  شود،  مطرح 
مدیریت بخشی از جنگل ها به بخش خصوصی در آن نبودیم. 
البته در حین بررسی لایحه برنامه هفتم توسعه، صحبت هایی 
مطرح شده بود که چنین ماده ای به این برنامه اضافه خواهد 
هم  خوشبختانه  دادیم،  انجام  که  رایزنی هایی  با  ولی  شد، 
این  با  مجلس  تلفیق  کمیسیون  هم  و  کشاورزی  کمیسیون 
این  نمایندگان،  برخی  حال،  این  با  کردند.  مخالفت  موضوع 
ماده را در قالب طرح جهش تولید مطرح کردند و توانستند 
به تصویب صحن علنی مجلس برسانند، ولی ما پیگیری های 
خودمان را برای تایید نشدن این طرح و انجام اصلاحات لازم 

در آن، آغاز کرده ایم.
وی با بیان این که بند سوم ماده ۴۳ طرح جهش تولید الزام آور 
واگذاری  اساسا موضوع  بند  این  نیست، خاطرنشان کرد: در 
جنگل ها مطرح نشده، بلکه به سازمان منابع طبیعی اجازه داده 
شده است که مجوز برداشت درختان شکسته و افتاده موجود 
طریق  از  مدیریت  احاله  قالب  در  را  جنگلی  عرصه های  در 
این  بنابراین  کند.  واگذار  خصوصی  شرکت های  به  مزایده 
طرح حتی اگر به همین صورت تصویب شود، به هیچ وجه 
منابع  سازمان  به  اجازه  نوعی  صرفا  بلکه  نیست،  لازم الاجرا 
طبیعی برای واگذاری مدیریت جنگل های خارج از طرح های 
را  طرح  این  ما  البته  است.  خصوصی  بخش  به  جنگلداری 
در جنگل های شمال کشور حتما اجرا نخواهیم کرد، چراکه 
هیرکانی،  جنگل های  مدیریت  برای  راهکار  بهترین  معتقدیم 
در  و  است  پایدار  مدیریت  کامل طرح های  اجرای  و  تدوین 
جنگلی  عرصه های  مدیریت  زمینه  در  ما  تمرکز  حاضر  حال 

شمال بر تکمیل این طرح هاست.
قوانین  با  تولید  جهش  طرح   ۴۳ ماده  متعدد  تعارضات 

جاری کشور 
 ۴۳ ماده  بین  متعدد  تعارضات  وجود  بر  تاکید  با  نوبخت 
قوانین  با  رقابت پذیر  تولید  موانع  رفع  و  تولید  جهش  طرح 
جاری کشور توضیح داد: در این ماده ذکر شده است که در 
بخش هایی که سازمان منابع طبیعی و آبخیزداری کشور مجوز 
بدهد، با پیشنهاد فرماندار مربوطه، کمیسیون سه نفره ای شامل 
استاندار، مدیرکل منابع طبیعی استان و رئیس کل دادگستری 
برای تنظیم  استان تشکیل می شود که این کمیسیون می تواند 
قرارداد با بخش خصوصی به منظور برداشت درختان شکسته 
ترک  از طرح های جنگلداری،  افتاده در جنگل های خارج  و 
با برخی قوانین جاری کشور  تشریفات صادر کند. این ماده 
از جمله قوانین مربوط به معاملات دولتی مغایرت دارد، زیرا 
دولتی  معامله  یک  عملا  افتاده  و  شکسته  درختان  برداشت 
محسوب می شود و امکان انجام چنین معاملاتی صرفا از طریق 
انجام مزایده یا مناقصه وجود دارد و صدور ترک تشریفات 

برای این گونه معاملات غیرقانونی است.

وزیر علوم، تحقیقات و فناوری گفت: یکی از اسناد فرادست، 
از  ارزیابی سالانه ای که  سند دانشگاه اسلامی است و ما در 
روسای دانشگاه های کشور به عمل می آوریم، بر اساس اجرای 
نقشه  انقلاب،  رهبر  دوم  گام  بیانیه  جمله  از  فرادستی  اسناد 
جامع علمی کشور و سند دانشگاه اسلامی به دانشگاه ها نشان 

سرو اعطا می کنیم. 
شورای  در   ۹۲ سال  در  که  اسلامی«  دانشگاه  »سند  مصوبه 
اسلامی  شورای  مصوبه  براساس  و  فرهنگی  انقلاب  عالی 
است،  رسیده  تصویب  به  آموزشی  مراکز  و  دانشگاه ها  شدن 
جمله  از  می کند  دنبال  را  مختلفی  ماموریت های  و  اهداف 
کارآفرین،  و  ماهر  متخلق،  متعهد، خلاق،  متخصصین  تربیت 
تولید، انتقال و انتشار علم و فناوری در خدمت نیازهای جامعه 
اخلاق  و  احکام  اعتقادی،  اصول  حاکمیت  همچنین  اسلامی 
اخلاق  و  شریعت  معارف،  اصول،  نهادینه سازی  اسلامی، 
اسلامی و توجه به فرهنگ امامت، ولایت و انتظار، در تمامی 

ابعاد دانشگاه اسلامی در این سند تاکید شده است. 
پرتو  در  دانشگاهیان  میان  در  خردورزی  عقلانیت،  تقویت 
عقلانی  وحیانی،  مفاهیم  همسویی  به  توجه  و  اسلامی  تعالیم 
و تجربی با قدسی بودن علم و محیط های علمی مسیر مورد 
راهبردهای  آن  تحقق  برای  که  است  مذکور  سند  در  اشاره 

متعددی نیز ارائه کرده است. 
در  فناوری  و  تحقیقات  علوم،  وزیر  گل«  زلفی  »محمدعلی 

اسلامی  سند  اجرای  مورد  در  ایلنا  خبرنگار  با  گو  و  گفت 
شدن دانشگاه ها توضیح داد: خوشبختانه هنگامی که روسای 
دانشگاه ها را منصوب می کردیم از تمامی روسای دانشگاه ها، 
قبل از اینکه آن ها را منصوب کنیم برنامه ۴ساله گرفتیم و به 
برنامه های خود اسناد بالادستی را  آن ها گفتیم که در تدوین 

لحاظ کنند. 
دانشگاه  سند  فرادست،  اسناد  از  یکی  داد:  ادامه  گل  زلفی 
روسای  از  که  سالانه ای  ارزیابی  در  ما  و  است  اسلامی 
دانشگاه های کشور به عمل می آوریم، بر اساس اجرای اسناد 
جامع  نقشه  انقلاب،  رهبر  دوم  گام  بیانیه  جمله  از  فرادستی 
علمی کشور و سند دانشگاه اسلامی به آن ها نشان سرو اعطا 

می کنیم. 
وزیر علوم تصریح کرد: بر اساس اینکه چقدر روسای دانشگاه 
بر اساس سند دانشگاه اسلامی برنامه ریزی کرده اند و پیشبرد 
داشته اند، امتیاز دریافت می کنند و روسای دانشگاه های برتر 

منتخب می شوند. 
او افزود: در قوانین و مقرراتی که تدوین می کنیم مانند نظام 
دستورالعمل  پژوهانه،  تشویقی،  پایه های  انگیزش،  و  سنجش 
انتخاب دانشجویان سلامت و... اهداف، راهبردها و راهکارهای 
سند دانشگاه اسلامی را جزو مواردی که در قوانین و مقررات 

است قرار می دهیم و سعی می کنیم آن را اجرایی کنیم. 
وزیر علوم در مورد ساماندهی نوع قرارداد با اساتید دانشگاهی 
بخصوص اساتید حق التدریس و احساس ناامنی شغلی برخی 
از آن هایی که قراردادشان لغو می شود، بیان کرد: حق التدریس 
تعریف مشخصی دارد؛ در مورد درس یا دورسی، تا زمانی که 
و  مراجعه می کند  التدریس  اساتید حق  به  دارد  نیاز  دانشگاه 
از آن ها بهره می برند. این نوع قراردادها موقت است و برای 

موضوع و درس خاصی با اساتید منعقد می شود. 
بر  التدریس  اساتید حق  با  کار  روند  کرد:  اظهار  علوم  وزیر 
نیست.  اساس عرضه و تقاضا شکل می گیرد و طبیعتا دائمی 
دیگر  ترم  در  و  تدریس شود  ترم  در  دارد یک درس  امکان 
به  التدریس  حق  اساتید  قراردادهای  ویژگی  بنابراین  نباشد. 

همین شکل متناسب با نیاز است.

مدیر هماهنگی امور گازرسانی شرکت ملی گاز ایران گفت: 
متر  میلیون   ۸۵۰ از  بیش  روزانه  تزریق  و  تولید  وجود  با 
ناترازی  با  همچنان  کشور،  سراسری  خطوط  به  گاز  مکعب 
زمینه  این  در  که  هستیم  مواجه  گاز  مکعب  متر  میلیون   ۲۵۰

باید مدیریت شود. 
مسلم رحمانی روز یکشنبه در آیین معارفه سرپرست جدید 
شرکت گاز استان یزد افزود: در زمستان سال ۱۴۰۱، با توجه 
در  سرما  ماندگاری  و  سال   ۲۶ از  بعد  بی سابقه  سرمای  به 
کشور با مشکل ناترازی گاز روبرو شدیم که امسال در فصل 

زمستان نیز این مشکل را خواهیم داشت .
میلیارد   ۲۳۰ را  کشور  در  گاز  سالانه  تولید  میزان  وی 
 ۸۵۰ روزانه  زمستان  فصل  در  کرد:  اظهار  و  بیان  مترمکعب 
میلیون مترمکعب گاز در سطح کشور تولید و توزیع می شود 
که یک عدد بسیار بزرگی است اما با ناترازی مواجه هستیم 

و این شرایط برای کشور مناسب نیست .
مترمکعب  میلیون   ۲۵۰ ناترازی  مدیریت  کرد:  تصریح  وی 

گاز بسیار سخت است اما در فصل زمستان امسال باید لحاظ 
وارد  صنایع  و  مردم  به  تبعات  و  خسارت  کمترین  تا  شود 

شود.
رحمانی ادامه داد: با وجود این ناترازی گاز در سال گذشته 
و با وجود آنکه در چند ایستگاه شرکت ملی گاز مشکل به 
وجود امد اما یک روز در حوزه تولید و پالایش مشکلی به 

وجود نیامد.
وی اضافه کرد: عقب ماندن از برنامه ترسیم شده برای تولید 
و بالادستی شرکت ملی گاز از دلایل عمده ناترازی کشور در 
با سرمایه گذاری های صورت  امیدواریم  بخش گاز است که 
گرفته در دولت سیزدهم شاهد رفع آن در سالهای آتی باشیم.

وی اظهار کرد: اقدامات بسیار بزرگ و سرمایه گذاری خوبی 
ناترازی در کشور آغاز  در زمینه تولید و توزیع گاز و رفع 
شده است اما این اقدامات زمان بر است که اگر این فعالیت 
بهره  مورد  الان  بود  شده  شروع  گذشته  سال  هشت  های 

برداری قرار می گرفت و با ناترازی کمتری روبرو بودیم.

رئیس سازمان منابع طبیعی :

هرگونه واگذاری جنگل ها با هدف تغییر کاربری ممنوع است 
 مخالفت صریح با ماده ۴۳ طرح جهش تولید

وزیر علوم: 

کار با اساتید حق التدریس دائمی نیست

مدیر امور گازرسانی شرکت ملی گاز:

کشور با ناترازی ۲۵۰ میلیون متر مکعب گاز روبروست

بزرگ  محموله  کشف  از  هرمزگان  دادگستری  کل  رییس 
برقی  شوکر  هزاران  شامل  آمریکایی  آلات  ابزار  و  ادوات 
ویژه آشوب و اغتشاش از یک فروند شناور در بدو ورود به 

مرزهای آبی جنوب کشور خبر داد. 
قضایی  حوزه  رییس  هماهنگی  با  گفت:  قهرمانی  مجتبی   
اطلاعاتی  اشراف  و  رصد  نتیجه  در  و  بندرخمیر  شهرستان 
و  بزرگ سلاح  محموله  زمان)عج( یک  امام  گمنام  سربازان 
ابزارآلات آمریکایی ویژه آشوب و اغتشاش در بدو ورود به 

مرزهای آبی جنوب کشور کشف و ضبط شد.
لنج  فروند  یک  در  یادشده  محموله  اینکه  به  اشاره  با  وی 
امام  گمنام  سربازان  کرد:  تصریح  بود،  شده  جاسازی  باری 
زمان)عج( پس از اطلاع از انتقال این محموله بزرگ سلاح که 
شامل بیش از ۶ هزار عدد شوکر برقی ساخت ایالات متحده 
آمریکا است و می تواند در آشوب و اغتشاشات مورد استفاده 
قرار گیرد، عملیاتی را برای توقیف آن طراحی و اجرا کردند.

رییس کل دادگستری هرمزگان افزود: در نتیجه یک کار دقیق 
آن سوی  در  بارگیری  زمان  از  نظر  مورد  محموله  اطلاعاتی 
مرزهای کشور مورد رصد و رهگیری قرار گرفت و به محض 
و  شناسایی  بندرخمیر  مجاورت  در  ایران  آب های  به  ورود 

توقیف شد.
با  نفر دستگیر شده اند که  این زمینه ۲  وی تصریح کرد: در 
صدور قرار تامین کیفری در بازداشت به سر می برند و سایر 
عوامل و مرتبطان شبکه و اقدامات آنها تحت اشراف کامل 

اطلاعاتی قرار دارند.
بر  و  مقدماتی  تحقیقات  نتیجه  در  کرد:  خاطرنشان  قهرمانی 
اساس گزارش ضابطان مشخص شده که این محموله سلاح 
برای ایجاد اغتشاش و آشوب در روزهای آینده آماده و به 

کشور منتقل شده است.
تعداد  کرد:  اظهار  همچنین  هرمزگان  دادگستری  کل  رییس 
سربازان  دست  به  هم  شورشی  و  گرم  سلاح  توجهی  قابل 
گمنام امام زمان )عج( در اداره کل اطلاعات هرمزگان کشف 

و ضبط شده است.
امام زمان)عج(  ایثار سربازان گمنام  از مجاهدت و  قهرمانی 
که با اشراف اطلاعاتی و اقدامات مقتدرانه خود در همکاری 
با دستگاه قضایی با هدف پشتیبانی و حفاظت از امنیت ملت 
قدردانی  کنند،  نمی  فروگذار  کوششی  هیچ  از  ایران  بزرگ 

کرد.
وی در پایان با هشدار به مخلین نظم و امنیت عمومی، تاکید 
کرد: افرادی که سودای چنین جرایمی را در سر می پرورانند، 
کسی  با  مردم  امنیت  حفظ  برای  قضایی  دستگاه  که  بدانند 
تعارف ندارد و مجازات این گونه افراد قاطع و بدون اغماض 

خواهد بود.

هشتمین جلسه شورای اقتصادی به ریاست محمد مخبر معاون 
گزارش،  چند  ارائه  و ضمن  شد  برگزار  جمهور  رئیس  اول 
و  بررسی  مورد  اجرایی  دستگاه های  برخی  درخواست های 

تصمیم گیری قرار گرفت. 
رئیس سازمان  رئیس جمهور،  دفتر  رئیس  که  این جلسه  در 
برنامه و بودجه، وزرای نفت، نیرو، صنعت، معدن و تجارت، 
امور اقتصادی و دارایی، رئیس کل بانک مرکزی و نمایندگان 
جهاد  وزیر  داشتند،  حضور  نیز  شورا  این  عضو  مجلس 
کشاورزی گزارشی از پرداخت مطالبات گندمکاران ارائه کرد 
و گفت: در سال جاری ۱۰.۳۱۹ میلیون تن گندم از کشاورزان 
خریداری شده و از ۱۵۴.۸ همت مطالبات گندمکاران تاکنون 
۱۱۰ همت به آنها پرداخت شده است و مابقی مطالبات نیز 

پرداخت خواهد شد.
رئیس سازمان هدفمندی یارانه ها نیز در این جلسه گزارشی 
از عملکرد ۶ ماهه پرداخت یارانه های نقدی و نحوه تامین 

مالی برای پرداخت یارانه های معیشتی ارائه کرد.
در ادامه این جلسه دو درخواست وزارت نیرو مبنی بر انتشار 
اوراق مالی اسلامی برای اجرای طرح های انتقال نیروی برق 
و  تومان  میلیارد   ۱۳۰۰ مبلغ  به  ای  منطقه  برق  شرکت   ۱۶
اجرای ۹ طرح نیروگاهی به مبلغ ۲۲۷۰ میلیارد تومان مورد 
وزیر  توضیحات  از  پس  که  گرفت  قرار  نظر  تبادل  و  بحث 

نیرو، شورای اقتصاد با این درخواست ها موافقت کرد.
همچنین در این جلسه درخواست وزارت نفت برای اصلاح 
مصوبه شورای اقتصاد در خصوص طرح »حمایت از تولید 
خودروهای  ای  کارخانه  تبدیل  سوز،  دوگانه  خودروهای 
بنزینی به CNG سوز و کمک به احداث جایگاه های هوشمند 
عرضه سوخت CNG« مورد بررسی قرار گرفت و پس از ارائه 
تصویب  به  درخواست  این  اعضاء،  های  دیدگاه  و  نظرات 

رسید.
تقاضای افزایش ظرفیت تولید میدان نفتی مشترک یادآوران تا 
سقف ۱۵۲ هزار بشکه در روز نیز از جمله پیشنهادات مصوب 

در جلسه شورای اقتصاد بود.

کشف محموله بزرگ سلاح 
آمریکایی در آب های هرمزگان

در جلسه شورای اقتصاد به ریاست 
مخبر مطرح و تصویب شد

رکوردشکنی دولت
 در خرید گندم از کشاورزان

وزیر خارجه انگلیس تحریم های جدید علیه ایران 
را توجیه کرد

وزیر خارجه انگلیس در رابطه با تحریم های جدیدی که کشورش 
لندن »اقدام مستقیمی«  ایران وضع کرده عنوان داشت دولت  علیه 
را در رابطه با افراد تحریمی انجام داده است. جیمز کلورلی، وزیر 
امور خارجه انگلیس در توجیه سیاست های خصمانه کشورش علیه 
ایران گفت، لندن در رابطه با کسانی که به ادعای او »در اقداماتی 
داده است«. انجام  اقدام مستقیم  داشتند،  نقش  ایران  زنان در  علیه 

آمریکا،  با  هماهنگی  در  که  کرد  اعلام  انگلیس  خارجه  وزارت 
ایرانی  استرالیا و کانادا تحریم های جدیدی را علیه مقامات ارشد 

اعمال کرده است.
اوکراین،  درگیری  مدیریت  با  آمریکا  لاوروف: 

علیه روسیه جنگ راه انداخته است
وزیر خارجه روسیه گفت: مهم نیست که آمریکا چه می گوید، مهم 
این است که این کشور جنگی را در اوکراین مدیریت می کند و با 
ارسال تسلیحات، مهمات و اطلاعات به این کشور جنگی را علیه 
خارجه  امور  وزیر  سرگئی لاوروف،  است.  انداخته  راه  به  روسیه 
تلویزیونی  شبکه  مجری  زاروبین،  پاول  با  مصاحبه ای  طی  روسیه 
روسیا۱ اظهار کرد: آن چیزی که رخ می دهد این است که اوکراین 
با دستان و بدن های خود برای سال ها جنگ آماده شده تا روسیه را 

به طور راهبردی شکست دهد.
و  صلح  از  دفاع  آماده  شمالی:  کره  دفاع  وزیر 

ثبات در منطقه و جهان با روسیه هستیم
وزیر دفاع کره شمالی اعلام کرد که ارتش کشورش آماده است 
برادری نظامی با نیروهای مسلح روسیه را تقویت کرده و از صلح 
و ثبات در منطقه و در سطح جهان دفاع کند. کانگ سون نام، وزیر 
دفاع کره شمالی گفت که سرگئی شویگو، وزیر دفاع روسیه مراسم 
کره  رهبر  اون،  جونگ  کیم  بازدید  مناسبت  به  را  رسمی  استقبال 
شمالی از ناوچه روسی »مارشال شاپوشنیکوف«، وابسته به ناوگان 
روسیه در اقیانوس آرام برگزار کرد.شویگو از این بازدید استقبال 
کرد و از آمادگی خود برای تلاش جهت تقویت دوستی و همکاری 

میان دو وزارت دفاع روسیه و کره شمالی خبر داد.
با  مصر  انتخابات  نامزدهای  از  جاسوسی  ادعای 

بدافزارهای اسرائیلی
درحالی که قرار است انتخابات ریاست جمهوری مصر سال ۲۰۲۴ 
کرد  ادعا  انتخابات  این  احتمالی  نامزدهای  از  یکی  شود،  برگزار 
تلفن همراهش با استفاده از برنامه صهیونیستی پرداتور و پگاسوس 
هک شده است. احزاب، سیاستمداران و سازمان های حقوق بشری 
نامزد احتمالی  الطنطاوی،  از تلفن همراه احمد  موضوع جاسوسی 
که  ویژه  به  کردند  محکوم  را  مصر  جمهوری  ریاست  انتخابات 
همزمان با این اتفاق تعداد زیادی از طرفداران احمد الطنطاوی و 

دیگر مخالفان دولت بازداشت شده اند.
»پهپادهای کامیکازه« هدیه روسیه به کیم

پهپاد  فروند  یک  و  کامیکازه  پهپاد  فروند  پنج  اون  جونگ  کیم 
شناسایی را از فرماندار منطقه »پریمورسکی« روسیه دریافت کرد. 
این هدایا برای کیم جونگ اون، رهبری کره شمالی شامل پنج فروند 
پهپاد کامیکازه )انتحاری( و یک فروند پهپاد »Geran-۲۵« به همراه 
قفسه  از  که  است  تهاجمی  فعالیت های  برای  زره  کامل  یک ست 
سینه، گردن، شانه ها و پاها محافظت می کند.این هدایا در حالی به 
رهبری کره شمالی داده شد که وی و »اولگ کوژه مایکو«، فرماندار 
منطقه پریمورسکی در نمایشگاه شرق دور در جزیره »راسکی« در 

ولادیووستوک دیدار کردند.
استولتنبرگ: باید خودمان را برای جنگی طولانی 

در اوکراین آماده کنیم
به  تداوم حملات کی یف  به  اشاره  با  در مصاحبه ای  ناتو  دبیرکل 
روسیه، توقف سریع جنگ اوکراین را بعید دانست. دبیرکل پیمان 
»فونکه«  رسانه ای  گروه  با  مصاحبه ای  در  )ناتو(  شمالی  آتلانتیک 
آلمان اظهار کرد: اکثر جنگ ها بیشتر از آنچه در ابتدا انتظار می رود، 
طول می کشند، بر این اساس ما باید خودمان را برای جنگی طولانی 
صلح  خواهان  ما  همه  گفت:  کنیم.استولتنبرگ  آماده  اوکراین  در 

سریعی هستیم .
دیدار  روسیه  دفاعی  پیمان  متحدان  با  بایدن 

می کند
بایدن قرار است با سران پنج کشور متحد روسیه در حوزه آسیای 
رئیس  بایدن،  جو  بین  دیدار  این  کند.   دیدار  نیویورک  در  میانه 
جمهوری آمریکا و سران این پنج کشور در حالی صورت می گیرد 
که یک اندیشکده حامی ناتو این نشست را فرصتی برای بایدن به 
منظور مقابله با تهدید چین و روسیه در منطقه آسیای میانه توصیف 
کرده و کاخ سفید نیز تاکید دارد که این نشست علیه هیچ کشوری 
قزاقستان،  تاجیکستان،  با سران کشورهای  است  قرار  نیست.بایدن 
قرقیزستان، ترکمنستان و ازبکستان در حاشیه نشست مجمع عمومی 
سازمان ملل در نیویورک که در روزهای آتی برگزار می شود، دیدار 

و گفت وگویی داشته باشد.
برای  انبارکردن موشک  انگلیس: روسیه در حال 

حملات زمستانی است
که  شد  مدعی  تحلیلی  بیانیه ای  انتشار  با  انگلیس  دفاع  وزرات 
ارتش روسیه برای آماده سازی حملات زمستانی علیه اوکراین، در 
حال انبارکردن موشک های خود است.وزارت دفاع انگلیس اعلام 
از  بزرگ  انبار  یک  ایجاد  برای  تلاش  در  احتمالًا  روسیه  که  کرد 
از  تا در فصل زمستان  موشک های کروز هواپایه )ALCMs( است 
آنها در حملات علیه اوکراین استفاده کند.وزارت دفاع انگلیس در 
ارزیابی اطلاعاتی خود که به تازگی به روز رسانی شده، مدعی شده 
احتمالًا  زمستانی  حملات  این  برای  روسیه  نظر  مورد  اهداف  که 

زیرساخت های اوکراین باشد.
مقام های مسکو: کیم از سفر به روسیه راضی است 
سفیر مسکو در کره شمالی اعلام کرد که رهبر این کشور از سفر 
در  کره  ماتسگورا«، سفیر روسیه  »الکساندر  است.   راضی  روسیه 
شمالی  اعلام کرد که »کیم جونگ اون«، رهبر کره شمالی از سفر 
خود به روسیه راضی است.وی گفت: »تا جایی که من می دانم و 

می توانم قضاوت کنم، او از نتایج این سفر راضی است«.
تا  آذربایجان  با  صلح  توافق  امضای  پاشینیان: 

پایان سال محتمل است 
نخست وزیر ارمنستان امضای توافق صلح با آذربایجان تا پایان سال 
جاری را محتمل دانست. »نیکول پاشینیان«، نخست وزیر ارمنستان 
امضای توافقنامه صلح با جمهوری آذربایجان را تا پیش از پایان 
سال جاری میلادی محتمل دانست و تاکید کرد که کشورش همه 
افزود:  کرد.پاشینیان  خواهد  اتخاذ  زمینه  این  در  را  لازم  اقدامات 
بر روند صلح دارد. توجه و  تاثیر منفی  انسانی در قره باغ  »بحران 
تلاش فراوانی برای موضوع بستن کریدور لاچین و بحران انسانی 
صلح   معاهده  بر  تلاش ها  باید  آنکه  حال  شد،  انجام  قره باغ  در 

متمرکز می شد«. 
کرونا  منشاء  تعیین  برای  آدهانوم: چین  تدروس 

دسترسی کامل را فراهم کند 
سازمان بهداشت جهانی خواستار دسترسی کامل به اطلاعات چین 
در رابطه با ویروس کرونا شد. »تدروس آدهانوم«، رئیس سازمان 
جهانی بهداشت چین را برای دسترسی کامل به منظور تعیین منشاء 
»رئیس  داد:  گزارش  تایمز  داد. فایننشال  قرار  فشار  تحت  کووید 
بیشتری در  سازمان جهانی بهداشت از پکن خواست تا اطلاعات 
تیم دوم را  آماده است  او گفته  ارائه دهد.  منشا  کووید-۱۹  مورد 
»ما  گفت:  بفرستد.«وی  چین  ووهان  به  موضوع  این  بررسی  برای 

چین را تحت فشار قرار می دهیم تا دسترسی کامل را بدهد .
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رئیس کمیسیون برنامه ، بودجه و حقوقی شورای شهر رشت 
گفت: در تصویب طرح میثاق، پیش بینی و انتظار ما از تحقق 
بودجه های شهرداری از محل بند ت تبصره ۶ رقمی معادل 
از آن محقق  میلیارد  تاکنون ۱۶۸  بود که  میلیارد تومان   ۲۰۰

شده است.
نهمین جلسه کمیسیون  و  نود  در  »سید شمس شفیعی«  دکتر 
بودجه و حقوقی شورای اسلامی رشت که با حضور اعضای 
کمیسیون، مدیران و معاونت های مالی مناطق، مسئولان مالی 
شهرداری و نماینده شرکت حسابرسی مالی شهرداری برگزار 
تنظیم شده در  پاورپوینت های  شد، اعلام کرد: طبق آمار و 
پنج منطقه و شهرداری مرکز، در تمامی مناطق شاهد تحرکی 
بینی  پیش  های  بودجه  قبول  قابل  درصدهای  تحقق  و  مثبت 
شده هستیم و عملکرد مناطق چهار و پنج شهرداری در این 
میان شاخص و نسبت به سال گذشته بهبود کاملا واضحی را 

نشان می دهد.
هدف  کرد:  تصریح  اسلامی  شورای  بودجه  کمیسیون  رئیس 
از تاکید در تحقق بودجه، ایجاد نظم  کاری و صرف بودجه 
حاصله در پیشبرد پروژه های عمرانی شهر است؛ ضمن اینکه 
لازم است اولویت بندی و سیاست گذاری ها بر مبنای رضایت 
دغدغه  رفع  و  شود  داده  قرار  شهرداری  انسانی  منابع  شغلی 

مندیهای پرسنل مورد توجه قرار گیرد.
شفیعی در ادامه گفت: ایجاد پاور پوینتها در واحدهای مالی 
مناطق نیز اقدامی شایسته و مؤثر در جهت ایجاد شفافیت و 
نظم کاری برای ماه ها و سنوات آینده خواهد بود و از این 
پس تمامی اطلاعات مربوط به صدور پروانه، امور مربوط به 
بودجه و گردشهای مالی و عمرانی به آن اضافه خواهد شد و 
انداز و چهارچوب عملکردی روشنی برای دوره های  چشم 

آینده مدیریت شهر رشت بوجود خواهد آورد.
وی گفت: ارائه آمار و گزارش کار در جلسات، خود بخود 

واحدها را بسوی نظم کاری پیش می برد.
۱۶۸میلیارد تومان از بودجه طرح میثاق شهرداری رشت 

محقق شد
وی توضیح داد: در تصویب طرح میثاق پیش بینی و انتظار ما 
از تحقق بودجه های شهرداری از محل بند ت تبصره ۶ رقمی 
از آن  میلیارد  میلیارد تومان بود که تاکنون ۱۶۸  معادل ۲۰۰ 
محقق شده  است؛ بودجه کارشناسانه بسته شده و حتی تحقق 

۱۰۰ درصدی بودجه ها نیز شدنی و دور از انتظار نیست.
رئیس کمیسیون بودجه شورای شهر رشت رضایت شهروندان 
را در این میان بسیار مهم دانست و گفت: ایجاد فرصت های 
تشویقی در پرداخت عوارض و جرائم،  هم کمک به شهروندان 

است و هم پیشبرد امور شهرداری را تسریع می بخشد.
وی ضمن تقدیر از واحدهای مالی و معاونت های شهرسازی 
و عمرانی شهرداری گفت: اجزا و سازمانها در بدنه شهرداری 
همگی بهم پیوسته و عملکرهای آنان بر یکدیگر تاثیر مستقیم 

دارد.
دکتر شفیعی ضمن اظهار اینکه بنده در محافل مختلف خود را 
یکی از اعضای شهرداری رشت میدانم ، گفت : این کمیسیون، 
به نظم و انضباط کاری و ثبات مدیریتی در بخشهای مختلف 
معرفی  را  شهرداری  موفق  مدیران  و  است  معتقد  شهرداری 

خواهد کرد.
شهرداری در تمامی واحدها با کمبود نیرو مواجه است

تمامی  در  شهرداری  کرد:  تصریح  همچنین  جلسه  رئیس 
نیرو  کمبود  با  خدماتی  بخشهای  در  به خصوص  و  واحدها 
مواجه است و از آنجا که فربه کردن بدنه شهرداری نیز خود 
سیاست  باید  دارد،  دنبال  به  را  دیگری  مشکلات  و  پیامدها 
بر  مجدد  نظارت  و  مدیریت  که  برود  پیش  سویی  به  کاری 
توزیع نیروهای انسانی در بخشها و سازمانها انجام شود و در 

بخشهایی که مورد نیاز است، اقدام به جذب نیرو شود.    
تحقق  در  شهرداری  پنج  و  چهار  مناطق  مثبت  عملکرد 

بودجه
در ادامه »معصومه خانزاده« مدیر برنامه و  بودجه شهرداری 
رشت  نیز طی گزارشی اعلام داشت: بودجه ۵ ماه ابتدای سال 
۱۴۰۲،  ۱۵۵۸ میلیارد تومان بوده است که تاکنون ۷۱۱ میلیارد 

از آن وصول شده است.
ترتیب  به  شهرداری  مناطق  شده  محقق  بودجه  همچنین  وی 
، منطقه  برای منطقه چهار ۸۱ درصد  میزان تحقق،   بالاترین 
سه ۷۳ درصد، منطقه دو ۵۹ درصد و مناطق یک و پنج ۵۳ 
درصد اعلام نمود و گفت: منطقه چهار در سال جاری بیشترین 
تحقق بودجه را داشته و منطقه پنج نیز در مقایسه با پنج ماهه 
سال گذشته، بهبود ۱۰۳ درصدی را در تحقق بودجه نشان می 
دهد؛ ضمن اینکه منطقه یک شهرداری در ۲۰ روز طی شده 
از شهریور ماه جهش صعودی و بسیار مثبت در تحقق بودجه 

را شاهد بوده است.
تفریغ  ساله  ده  ماندگی  ،عقب  ششم  شورای  حمایت  با 

بودجه شهرداری جبران شد
شهرداری  قرارداد  طرف  حسابرسی  شرکت  از  »شفقت« 
رشت نیز در این جلسه با اظهار تعجب از این مطلب که در 
شهرداری رشت تفریغ بودجه از سال ۹۲ به بعد انجام نشده 
بود که با حمایت شورای ششم از نیمه دوم سال ۱۴۰۰ نسبت 
به جبران این عقب ماندگی اقدام شد، گفت: هم اکنون عقب 
ماندگی سنوات گذشته و تفریغ بودجه تا سال ۹۹ انجام شده 
که عملکرد بسیار مهمی است و بزودی وارد فرآیند حسابرسی  

سه سال اخیر شهرداری رشت خواهیم شد.

از  گیلان  نفتی  های  فرآورده  پخش  ملی  شرکت  مدیرعامل 
افزایش ۱۰.۳ درصدی مصرف بنزین در استان از اول لغایت 
۲۳ شهریورماه نسبت به مدت مشابه مردادماه خبر داد و گفت: 

موجودی انبارهای سوخت کافی است. 
مجتبی شکوری در گفت وگو با ایسنا، با اشاره به ورود حجم 
سوخت،  مصرف  افزایش  و  گیلان  استان  به  مسافران  بالای 
اظهار کرد: در حال حاضر کلیه جایگاه های عرضه فرآورده 

های نفتی در استان گیلان فعال است.
وی موجودی فعلی انبارهای سوخت را کافی دانست و گفت: 
سفر  روزهای  پایان  تا  مدیریت سوخت  برای  لازم  تمهیدات 

انجام شده است.
مدیرعامل شرکت ملی پخش فرآورده های نفتی در گیلان با 
بیان اینکه در روزهای معمولی میانگین مصرف روزانه بنزین 

افزود:  است،  لیتر  میلیون  چهار  تا  میلیون   ۳.۸ بین  گیلان  در 
میانگین مصرف بنزین از سه شنبه هفته جاری تا امروز بین ۵.۷ 

میلیون لیتر تا حدود ۶ میلیون لیتر در روز بوده است.
نفتی  های  فرآورده  عرضه  جایگاه   ۱۳۰ فعالیت  از  شکوری 
متذکر شد:  و  داد  خبر  استان  در  جایگاه سی.ان.جی   ۱۰۰ و 

خودروهای دوگانه سوز از گاز نیز استفاده می کنند.
وی از افزایش ۱۰.۳ درصدی مصرف بنزین در استان از اول 
مردادماه  به مدت مشابه  نسبت  ماه  لغایت ۲۳ همین  شهریور 
مسافران  و  ها  استانی  هم  از  کرد:  خاطرنشان  و  داد  خبر 
می خواهیم برای مدیریت مصرف و مصرف بهینه سوخت در 

صورت امکان از سی.ان.جی استفاده کنند.

رئیس کمیسیون برنامه ، بودجه و حقوقی شورای شهر رشت : 

۱۶۸میلیارد تومان از بودجه طرح میثاق شهرداری رشت محقق شد
منطقه ۴ شهرداری رشت، پیشرو در تحقق بودجه ۵ ماه گذشته 

با  باید  گفت:  گیلان  اسلامی  انقلاب  مسکن  بنیاد  مدیرکل 
فرهنگ ازخودگذشتگی و ایثار به مردم خدمت کنیم.

فرهنگی  دائمی در چهارمین جلسه شورای  مهندس حامد   
این بنیاد، اظهار کرد: همدلی ، تعامل و هم فکری از ویژگی 
های مهم مجموعه بنیاد مسکن استان است که موجب امنیت 

روانی همکاران شده است. 
مردمی  لحاظ  به  اسلامی  انقلاب  بنیادمسکن  افزود:  دائمی 
بودن و ارائه خدمات متنوع و متمایز از سایر دستگاه ها، با 
ازخودگذشتگی و ایثار در تعالی فرهنگ هم زیستی، فرهنگ 

خدمت، فرهنگ ایثار و از خودگذشتگی گام بر می دارد. 
و  ها  اجرای طرح  در  فرهنگی  پیوست  کردن  نهادینه  وی  
ابراز  و  دانست  بنیاد  شاخص  های  برنامه  از  را  ها  پروژه 
امیدواری کرد: امیدواریم با تعامل و همراهی سایر دستگاه 
های متولی فرهنگی، شاهد گسترش و تعالی و تحقق اهداف 
حضرت  یادگار  این  از  نیازمندان  وبرخورداری  راحل  امام 

امام )ره( باشیم. 
تهیه پیوست فرهنگی برای پروژه ها

نیز  استان  مسکن  بنیاد  در  فقیه  ولی  نمایندگی  دفتر  مسئول 
ها،  پروژه  فرهنگی  پیوست  تهیه  با  که  کرد  امیدواری  ابراز 
انقلاب  مسکن  بنیاد  هدف  جامعه  به  تری  شایسته  خدمات 

اسلامی ارائه شود. 
دبیر  و  عمومی  روابط  مسئول  سقا  خوشروی  ابراهیم  سید 
به  نیز  گیلان  اسلامی  انقلاب  مسکن  بنیاد  فرهنگی  شورای 
های  برنامه  اجرای  در خصوص چگونگی  مواردی  بررسی 

فرهنگی و برنامه های آتی پرداخت.
در ادامه جلسه، دبیر شورای امر به معروف و نهی از منکر، 
به  اعضا  رابط طرح سپاس و سایر  ایثارگران،  امور  مسئول 

بیان مطالب و ارائه پیشنهادات پرداختند.

مدیرکل نوسازی، توسعه و تجهیز مدارس گیلان گفت: ۲۵ 
واحد آموزشی با ۱۳۱ کلاس درس تکمیل شده و در آستانه 
پرورش  و  آموزش  به  تحویل  آماده  جدید  تحصیلی  سال 

استان است. 
علی دقیق تعداد پروژه های آموزشی جدید در۶ ماه نخست 
پنح  تعداد  این  از  افزود:  امسال را ۳۰ پروژه عنوان کرد و 
میلیارد  با ۲۱۰  مترمربع  زیربنای یک هزار و ۵۴۰  با  پروژه 

ریال هزینه در هفته دولت به بهره برداری رسیده است.
۱۳۱ کلاس  قالب  در  نیز  پروژه   ۲۵ کرد:  نشان  خاطر  وی 
 ۲۰۰ و  هزار  با  مترمربع   ۷۷ و  هزار   ۱۹ زیربنای  با  درس 
بهره برداری  به  جدید  تحصیلی  سال  آغاز  در  ریال  میلیارد 

می رسد.
مدیرکل نوسازی، توسعه و تجهیز مدارس گیلان با تشریح 
اقدامات این اداره کل در ارتباط با پروژه های استانداردسازی 
کلاس   ۹۶ با  پروژه   ۲۴ کرد:  اظهار  جاری  سال  گرمایشی 
با زیربنای ۹ هزار و ۶۰۰ مترمربع استانداردسازی و  درس 

تحویل آموزش و پرورش شده است.
وی بیان کرد: همچنین ۶۷ هزار مترمربع از محوطه فضاهای 
آموزشی استان با هزینه ۱۸۶ میلیارد ریال آسفالت شده است.

است  آموز  دانش  هزار   ۳۷۰ بر  افزون  دارای  گیلان  استان 
که در بیش از چهار هزار واحد آموزشی تحصیل می کنند.

مدیرکل بنیاد مسکن گیلان عنوان کرد
باید با فرهنگ ایثار به مردم 

خدمت کنیم

مدیرکل نوسازی مدارس گیلان خبرداد 
۲۵ واحد آموزشی جدید در گیلان 

آماده بهره برداری

مدیرعامل شرکت ملی پخش فرآورده های نفتی گیلان خبر داد

افزایش ۱0 درصدی مصرف بنزین در گیلان 
کلیه جایگاه های سوخت فعال است

رویداد ملی »جشن عاطفه ها« به منظور تأمین نیازهای تحصیلی 
دانش آموزان محروم در گیلان توسط کمیته امداد استان آغاز 

شد.
این خبر  بیان  با  امام خمینی)ره( گیلان  امداد  مدیرکل کمیته 
گفت: رویداد ملی »جشن عاطفه ها« به منظور تأمین مایحتاج 
کفش،  کیف،  قبیل  از  حمایت  تحت  آموزان  دانش  تحصیلی 

پوشاک و لوازم التحریر برگزار می شود.
حسنه  سنت  و  فرهنگ  ترویج  گفت:  اهرابی«  دکتر»عباس 
نیکوکاری و احسان در راستای کمک به تحصیل علم آموزی 
نوجوانان و جوانان و تأمین بخشی از نیازهای دانش آموزان 
در آستانه ورود به سال تحصیلی جدید از اهداف این رویداد 

است.
اینکه در استان گیلان حدود ۲۰ هزار دانش  به  با اشاره  وی 
با  است  امید  گفت:  هستند،  امداد  کمیته  تحت حمایت  آموز 
مؤسسات  جمله  از  استانی  مختلف  ظرفیت های  از  بهره گیری 
با  هم افزایی  و  تعامل  همچنین  و  نیکوکاری  مراکز  خیریه، 
مراکز دولتی، علمی و دانشگاهی، اقتصادی، تجاری، اصناف، 
رویداد  باشکوه تر  هرچه  برگزاری  شاهد  ها  بانک  و  بازاریان 

ملی جشن عاطفه ها جهت تأمین نیازهای تحصیلی این عزیزان 
باشیم. 

استان گیلان در سال  نیکوکار  ادامه داد: مردم خیرّ و  اهرابی 
کمک  ها  عاطفه  جشن  در  تومان  میلیارد   ۱۵ حدود  گذشته 
کردند، که برنامه ریزی شده است امسال این مبلغ با مشارکت 

این عزیزان به ۲۰ میلیارد تومان افزایش یابد.

مدیر کل کمیته امداد امام خمینی)ره( استان گیلان درخصوص 
روش های مشارکت مردم نوعدوست و خیرّین در این رویداد 
میادین  در  نمادین  های  پایگاه  اینکه  کرد: ضمن  عنوان  ملّی 
اصلی شهر برای جمع آوری کمک های هم استانی های خیرّ و 
نیکوکار ایجاد می گردد، امکان مشارکت مردم به صورت غیر 

حضوری و الکترونیکی نیز فراهم شده  است.
وی در ادامه از آمادگی دفاتر ۳۱ گانه کمیته امداد کمیته امداد 
امام)ره( و ۲۵۰ مرکز نیکوکاری در استان برای دریافت کمک 
مردم  کرد:  تصریح  و  داد  خبر  مردم  غیرنقدی  و  نقدی  های 
کد  شماره گیری  طریق  از  می توانند  عزیز  خیرّین  و  نیکوکار 
شماره  به  خود  نقدی  کمک های  واریز  یا  و   *۸۸۷۷*۰۱۳#
حساب  شماره  یا  و   ۶۰۳۷-۹۹۱۸-۹۹۹۵-۷۶۷۸ کارت 
خداپسندانه  امر  این  در  ملّی  بانک  نزد   ۰۱۰۹۳۵۲۱۷۶۰۰۴

مشارکت کنند.
پیگیری  و  ها  تلاش  با  کرد  امیدواری  ابراز  پایان  در  اهرابی 
های صورت گرفته و الطاف کریمانه مردم نوع دوست استان 
گیلان، بتوانیم فرزندان نیازمندمان را در آغازین روزهای سال 

تحصیلی با گل لبخند رضایت راهی مدارس نماییم.

معاون توسعه بازرگانی و صنایع کشاورزی جهاد کشاورزی 
گیلان گفت: در اجرای طرح نظارت بر شالیکوبی های استان 

۵۲ پرونده تخلف برای شالیکوبی ها تشکیل شد. 
نظارت  طرح  اجرای  به  اشاره  با  مقتدر  جوادزاده  قاسم 
کار  به  آغاز  و  برداشت  فصل  با  همزمان  شالیکوبی ها  بر 
کارخانجات برنجکوبی گیلان از حدود یک ماه گذشته اظهار 
کرد: طی این مدت ۲۵۳ بازدید از شالیکوبی های استان انجام 
شد ضمن اینکه نظارت ها در قالب اجرای این طرح تا پایان 

فرآیند تبدیل شلتوک به برنج ادامه دارد.
وی با بیان اینکه از ۵۲ پرونده تشکیل شده ۲۳ مورد مربوط 
و  نرخنامه  نصب  عدم  مورد   ۲۵ فاکتور،  نکردن  صادر  به 
هر  تبدیل  نرخ  کرد:  اضافه  است،  گرانفروشی  مورد  چهار 

 ۲۰۰ و  هزار   ۲ شالیکوبی ها  در  سفید  برنج  به  شلتوک  کیلو 
که  شده   ابلاغ  و  تعیین  گیلان  بازار  تنظیم  ستاد  در  تومان 
شالیکوبی ها موظف به رعایت آن هستند ضمن اینکه کشاورز 
در صورت تمایل با هماهنگی کارخانه می تواند معادل نرخ، 

برنج تحویل دهد.
جهاد  سازمان  کشاورزی  صنایع  و  بازرگانی  توسعه   معاون 
شالیکوبی ها  صاحبان  اینکه  بر  تاکید  با  گیلان  کشاورزی 
در  را  برنج  به  شلتوک  تبدیل  نرخ  به  مربوط  بنر  تا  موظفند 
سردر برنجکوبی ها نصب کنند، خاطر نشان کرد: در اجرای 
کشاورزی،  جهاد  بازرسان  شالیکوبی ها،  بر  نظارت  طرح 
صنعت، معدن و تجارت، تعزیرات حکومتی، بسیح اصناف و 
اتحادیه شالیکوبی ها مشارکت دارند که در صورت مشاهده 

تخلف پرونده تعزیراتی تشکیل خواهد شد.
وی اظهار کرد: کشاورزان در صورت مشاهده عدم رعایت 
مصوبه ستاد تنظیم بازار در ارتباط با نرخ تبدیل شلتوک به 
برنج می توانند به سامانه ۱۲۴ صنعت، معدن و تجارت و ۱۳۵ 
تعزیرات حکومتی و یا به بازرسان جهاد کشاورزی و تعاونی 

شالیکوبی های اطلاع دهند تا به تخلف رسیدگی شود.
معاون توسعه ی بازرگانی و صنایع کشاورزی سازمان جهاد 
کارخانه   ۴۲۵ و  هزار  کرد:  نشان  خاطر  گیلان  کشاورزی 
به  شلتوک  تبدیل  تن  میلیون   ۲ حدود  ظرفیت  با  شالیکوبی 
و  میلیون  یک  حدود  سالانه  که  است  فعال  استان  در  برنج 
۱۰۰ هزار تن شلتوک را به ۷۰۰ تا ۷۵۰ هزار تن برنج تبدیل 

می کنند.

مدیرکل کمیته امداد گیلان خبر داد

آغاز پویش»جشن عاطفه ها« در گیلان
۲۰ هزار دانش آموز تحت حمایت کمیته امداد استان

خودرو  هزار   ۴۳۷ حدود  ورود  از  استان  انتظامی  فرمانده 
کارکنان  شبانه روزی  فعالیت  با  گفت:  و  داد  گیلان خبر  به 
 ۳۶ جاده ای  تصادفات  جانباختگان  آمار  انتظامی،  مجموعه 

درصد کاهش پیدا کرده است.
سردار »عزیزاله ملکی« با اشاره به آمادگی پلیس برای تسهیل 
و  امنیت شهروندان  و  نظم  تامین  همچنین  و  مرور  و  عبور 
مسافران در ایام تعطیلات، اظهار داشت: از آغاز تعطیلات 
تا به حال افزایش ۱۶ درصدی حجم خودروهای ورودی به 

استان را شاهد بوده ایم.
وی با بیان اینکه تمامی اقدامات ترافیکی به منظور تسهیل 
در رفت و آمد خودروهای ورودی به استان پیش بینی شده 
است، بیان داشت: با فعالیت شبانه روزی کارکنان مجموعه 
درصد   ۳۶ جاده ای  تصادفات  جانباختگان  آمار  انتظامی، 

کاهش پیدا کرده است.
فرمانده انتظامی گیلان با اشاره به آماده باش پلیس استان در 
ایام کنونی خاطرنشان کرد: به لطف پروردگار، استان گیلان 
به لحاظ مدیریت مسائل امنیتی - ترافیکی در حالت مطلوبی 
قرار دارد که این اتفاق خوب، رضایتمندی مسافران و مردم 

را به دنبال داشته است.
این مقام انتظامی در پایان از مسافران خواست با استراحت 
برای  اگر  و  بپردازند  خود  سفر  به  زمان  مدیریت  و  کافی 
بالا  به دلیل  به گیلان نمی آیند، سفر خود را  مسئله واجبی 
بودن حجم ترافیک در محورهای مواصلاتی استان به تعویق 

بیاندازند.

فرمانده انتظامی گیلان خبر داد
کاهش ۳۶ درصدی جان باختگان 

تصادفات جاده ای در گیلان

مدیرکل آموزش و پرورش گیلان 
خبر داد

اسکان حدود ۱0 هزار مسافر 
فرهنگی طی تابستان در گیلان

مدیرکل آموزش و پرورش گیلان از اسکان حدود ۱۰ هزار 
مسافر فرهنگی طی تابستان امسال در استان خبر داد و گفت: 
این تعداد در مراکز رفاهی آموزش و پرورش و ۱۶۵ مدرسه 

استان اقامت کردند.
فرهنگی  مسافر   ۵۰۸ و  هزار   ۹ کرد:  اظهار  فائزی  محمد 
تابستان امسال در مراکز رفاهی آموزش و پرورش و ۱۶۵ 

مدرسه اقامت کرده اند.
در  فرهنگی  مسافر  پذیرش  بیشترین  اینکه  بیان  با  وی 
است،  بوده  آستارا  و  تالش  انزلی،  رشت،  شهرستان های 
افزود: فرهنگیان استان های آذربایجان شرقی و غربی، اردبیل 
و خراسان رضوی بیشترین مسافرانی بودند که از خدمات 
بهره مند  گیلان  استان  آموزشی  واحدهای  و  رفاهی  مراکز 

شدند.
اولویت  اینکه  بیان  با  گیلان  پرورش  و  آموزش  مدیرکل 
با فرهنگیان است، گفت: تابستان  پذیرش در مراکز رفاهی 
امسال ۱۶۵ مدرسه با ۱۱ مرکز رفاهی با ظرفیت ۱۴۰ سوئیت 
و ۵۱۲ تخت برای اسکان مسافران فرهنگی اختصاص داده 

شده است.
فائزی با اشاره به نحوه پذیرش مسافران در مراکز رفاهی و 
مدارس گیلان تصریح کرد: پذیرش در سوئیت ها و مراکز 
رفاهی به صورت حضوری است و برای اسکان در مدارس 
و  آموزش  مناطق  در  اسکان  مرکزی  ستاد  به  متقاضیان  هم 

پرورش مراجعه کنند.
مسافر   ۷۴۹ و  هزار   ۲۶۰ پارسال،  تابستان  داد:  ادامه  وی 
فرهنگی در قالب ۵۸ هزار و ۱۲۹ خانوار از امکانات مراکز 

راهی و مدارس گیلان استفاده کردند.

رئیس شورای اسلامی شهر رشت از افزایش هفت دستگاه 
اتوبوس جدید به ناوگان حمل و نقل عمومی رشت خبر داد. 
»محمد حسین واثق کارگرنیا«  با اشاره به اینکه در شهریور 
۱۴۰۱ برابر اعلام وزارت کشور مبنی بر تخصیص تعدادی 
اتوبوس به شهر رشت ،  اقدامات مورد نیاز انجام شد، اظهار 
کرد: با مصوبه شورا مبلغ ۳۸ میلیارد و هفتصد میلیون تومان 
واریز  مربوطه  به حساب  اتوبوس  دستگاه  بابت خرید سی 
شد که پس از گذشت حدود سه ماه در آذر ماه سال گذشته  
۹ دستگاه اتوبوس تحویل سازمان حمل و نقل و بار مسافر 

شهرداری رشت شد.
وی با بیان اینکه هفت دستگاه اتوبوس نیز اخیرا به ناوگان 
دستگاه  سی  مجموع  از  افزود:  شد  اضافه  رشت  عمومی 
اتوبوس چهارده دستگاه باقی مانده است که در تلاشیم تا با 
پیگیری های لازم ، این تعداد نیز در اسرع وقت به ناوگان 
اتوبوسرانی اضافه و در خدمات رسانی به شهروندان در این 

حوزه تسریع شود.
رئیس شورای اسلامی شهر رشت با تاکید بر نگاه حمایتی 
تصریح  تاکسی  رانندگان  به  نسبت  رشت  شهری  مدیریت 
کرد: در این راستا شهرداری رشت ، لایحه ای مبنی بر اینکه 
یک میلیارد تومان از اعتبارات شهرداری رشت به صورت 
سپرده در یکی از بانک های شهر سپرده گذاری و از آن محل 
به رانندگان تاکسی با هدف تعویض کپسول های CNG گاز 
به شورا ارسال کرد که   ، فرسوده تسهیلات پرداخت شود 

مورد موافقت  قرار گرفت.
کارگرنیا با اشاره به اینکه این تسهیلات با سود کم پرداخت 
فعالیت  تاکسی  هزار   ۶ در شهر رشت  کرد:  بیان  می شود 
دارند و پس از بررسی وضعیت خودروها در کمیته انظباطی 
تاکسی رانی این وام به صورت ضرورت در اختیار تعدادی 
از رانندگان تاکسی فعال متقاضی و واجد شرایط قرار می 

گیرد .

کارگرنیا خبر داد 
افزایش ۷ دستگاه اتوبوس به 

ناوگان حمل و نقل عمومی رشت

مدیرعامل آب و فاضلاب گیلان گفت: برای ساماندهی شبکه 
توزیع آب شرب، بیش از ۴ هزار کنتور خراب طی شش ماه 

گذشته در استان تعویض شد.
فرآیند  سازی  بهینه  منظور  به  کرد:  اظهار  پور  علی  مازیار 
ماهه   ۶ طی  مشترکین،  میان  آب  مصرف  و  توزیع  تولید، 
ابتدای سال جاری بیش از ۴ هزار کنتور خراب با همکاری 

مردم در استان گیلان تعویض و ساماندهی شد.
و  خراب  کنتورهای  ساماندهی  اینکه  به  اشاره  با  پور  علی 
مشترکان غیر مجاز از اهداف کلان شرکت برای رسیدن به 
وضعیت مطلوب شبکه است، افزود: شرکت آب و فاضلاب 
نیروی کاری خود را  امکانات و  تمام  این راستا  گیلان در 

برای رفاه حال مردم به کار گرفته است.
از  جلوگیری  راه های  مهمترین  از  یکی  اینکه  بیان  با  وی 
شناسایی  نیامده،  حساب  به  آب  کاهش  و  آب  رفت  هدر 
کنتورهای خراب و تعویض به موقع آنها است، تصریح کرد: 
از آغاز سال، ۴ هزار و ۹۷ کنتور خراب در استان تعویض و 

ساماندهی شده است.
مدیرعامل شرکت آبفای گیلان ادامه داد: شناسایی کنتورهای 
و  است  کنتور  قرائت  مأمورین  وظایف  جمله  از  خراب 
تعویض این کنتورها تأثیر بسزایی در مدیریت مصرف آب 

دارد.
علی پور تعداد کل مشترکین آب شهری و روستایی استان 
گیلان را ۸۸۳ هزار و ۷۱۲ فقره اشتراک اعلام کرد و افزود: 
به  تا  سال جاری  ابتدای  از  گیلان  فاضلاب  و  آب  شرکت 
امروز در سطح استان ۱۲ هزار و ۵۲۴ انشعاب جدید واگذار 

کرده است.

مدیرعامل آبفای گیلان خبر داد
تعویض بیش از ۴ هزار کنتور 

خراب در گیلان

۵۲ پرونده تعزیراتی برای شالیکوبی های گیلان تشکیل شد
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برخی  گفت:  آموزشی  برنامه ریزی  و  پژوهش  سازمان  رئیس 
برخی  مثال  بطور  هستند  ارتقا  و  اصلاح  نیازمند  کتاب ها 
قابل  و  مفهوم  عبارات  با  ما  ریاضی  کتاب های  در  عبارت ها 
فهم فاصله دارد اما اینطور نیست که وضعیت نابسامان باشد.

حجت الاسلام علی لطیفی درباره انتقادات درباره کافی نبودن 
در  دانش آموزان  ابهامات  رفع  برای  تنهایی  به  درسی  کتاب 
دوره متوسطه دوم و روی آوردن دانش آموزان به کتاب های 
کمک آموزشی برای پذیرش در کنکور اظهار کرد: ضرورت، 
اساس و هویت کنکور به این صورت است که سوالاتی را 
از  اندک دانش آموزان قوی را  طراحی کند که درصد بسیار 
به  بنابراین طراحان در سازمان سنجش  یکدیگر تفکیک کند 
کتاب  در  آن  از  بسیاری  که  می آورند  روی  سوالاتی  طرح 

درسی نیست.
حرکت  کنکور  در  سوالات  طراحی  سمت  به  که  نیست  بنا 
که  است  این  کنکور  و  درسی  کتاب  مشکل  یعنی  کنیم، 
این  از  دارد  دیگر  هدفی  درسی  کتاب  و  هدف  یک  کنکور 
منظر دانش آموزان حق دارند اما راه حل این نیست که نکات 

مناسب  راهکار  دهیم،  توضیح  درسی  کتاب  در  را  کنکوری 
آموزش عمومی  مسیر  از  مسیر کنکور  است که کم کم  این 

جدا شود.
به  پاسخ  در  آموزشی  برنامه ریزی  و  پژوهش  سازمان  رئیس 
مطالعه  با  اول  متوسطه  دوره  دانش آموز  آیا  که  پرسش  این 
یا  باشد  مفاهیم  پاسخگوی  تنهایی، می تواند  به  کتاب درسی 
و  آموزش  نهایی  سراسری  هماهنگ  آزمون  اگر  گفت:  خیر، 

پرورش تداوم یابد، می تواند سوالات واقعی را ارائه دهد.
۸۰ درصد محتوای کتاب های درسی برای دانش آموز کفایت 
آموزشی  کمک  کتاب های  نیازمند  دانش آموزان  و  می کند 

نیستند
همه  که  نیستم  مدعی  داد:  ادامه  لطیفی  حجت الاسلام 
نوشته شده اند که  باکیفیت  و  آنقدر خوب  کتاب های درسی 
اگر دانش آموز همه را بخواند، همه محتوا را به خوبی درک 
می کند. واقعا در برخی از کتاب ها نقص داریم اما این نقص 

به این میزان که دانش آموز احساس می کند، نیست.
وی یادآورشد: اگر بخواهم تخمینی عنوان کنم، این است که 

۸۰ درصد محتوای کتاب های درسی برای دانش آموز کفایت 
آموزشی  کمک  کتاب های  نیازمند  دانش آموزان  و  می کند 
نیستند، البته کتاب های کمک آموزشی می تواند به دانش آموز 
کمک کند که فعالیت ها و تمرین ها و تکالیف تکمیلی را بهتر 

دانش آموزان بیاموزند اما خود کتاب کافی است.
کاغذهای ایرانی استاندارد را رعایت کرده است

همچنین  آموزشی  برنامه ریزی  و  پژوهش  سازمان  رئیس 
درباره استفاده از کاغذ ایرانی برای کتاب های درسی اظهار 
کرد: کیفیت کتاب های موجود، حد مطلوب کیفیت را دارد 
از  بالاتر  کیفیت  ما  انتظار  و  یابد  ارتقا  می تواند  بی شک  اما 

این است.
حجت الاسلام لطیفی با بیان اینکه کاغذهای کتاب های درسی 
را  آزمایش های جدی  افزود:  دارد،  را  استاندارد  کنونی حد 
از جهت مسائل بهداشتی کتاب، کیفیت و کشش کاغذ انجام 
اما  است  کرده  رعایت  را  استانداردها  فعلی  کاغذ  و  دادیم 

کاغذهای کتاب  درسی می تواند از این بهتر باشد.
کیفیت کاغذ در بلند مدت مطلوب تر هم خواهد شد و مقوای 
ما  برای  خارجی  مقوای  به  نسبت  و  است  باکیفیت  ایرانی 
بالای  سطح  اینکه  وجود  با  کاغذ  اما  می شود  هم  ارزان تر 
کاغذ  ساخت  شرکت های  می کنیم  فکر  ولی  دارد  را  کیفیت 

می تواند مطلوب تر عمل کنند.
رئیس سازمان پژوهش و برنامه ریزی آموزشی درباره مقایسه 
کرد:  اظهار  ایرانی  کاغذ  از  استفاده  و  وارداتی  کاغذ  هزینه 
از نظر قیمت واردات بستگی به این موضوع دارد که با چه 
ارزی کاغذ وارد کنیم اما از جهت قیمت این موضوع خیلی 
معنادار نیست چراکه تولیدکنندگان داخلی هم بخشی از مواد 
اولیه را از خارج تهیه می کنند و مجموع فرایند تولید کاغذ 

هزینه بر است.
هم  مطلوب تر  مدت  بلند  در  گفت:  لطیفی  حجت الاسلام 
خواهد شد و مقوای ایرانی باکیفیت است و نسبت به مقوای 
خارجی برای ما ارزان تر هم می شود اما کاغذ با وجود اینکه 
شرکت های  می کنیم  فکر  ولی  دارد  را  کیفیت  بالای  سطح 

ساخت کاغذ می تواند مطلوب تر عمل کنند.
ارزی  صرفه جویی  نظر  از  چندانی  تفاوت  یادآورشد:  وی 
در تهیه کاغذ ایرانی و خارجی نداریم و شاید سال گذشته 
نکته  اما  شد  جویی  صرفه  تومان  میلیارد   ۵۰ حدود  چیزی 
مهم خودکفایی و حذف یک سری از گرفتاری ها در فرآیند 

واردات است که با آنها درگیر بودیم.

رئیس سازمان پژوهش و برنامه ریزی آموزشی:

برخی از کتاب های درسی نیازمند اصلاح و ارتقا هستند
 

کاغذ ایرانی استاندارد است

آنچه باید در مورد ضربان
 قلب خود بدانید

ضربان قلب هر کس متفاوت است و با افزایش سن تغییر می 
کند.اما حالت هایی وجود دارد که ضربان قلب در آنها نرمال 

نیست. با اندکی اطلاعات بیشتر متوجه میشوید
 ضربان قلب یا نبض شما تعداد دفعاتی است که قلب شما در 
یک دقیقه می زند. هر کس متفاوت است و با افزایش سن تغییر 
می کند. درک ضربان قلب و اینکه چه چیزی برای شما سالم 

است، بخش مهمی از مراقبت از خودتان است.
ضربان قلب در حال استراحت شما

ضربان قلب در حال استراحت تعداد دفعاتی است که قلب شما 
مجبور  قلب شما  و  نیستید  فعال  که شما  زمانی  دقیقه  یک  در 

نیست برای پمپاژ خون در بدن شما سخت کار کند، می زند.
این تعداد دفعاتی است که قلب شما در یک دقیقه زمانی که 
فعال نیستید و قلب شما مجبور نیست برای پمپاژ خون در بدن 
مسدود  مانند  داروها  از  برخی  زند.  می  کند،  کار  شما سخت 
و  دهند  کاهش  را  شما  قلب  توانند ضربان  می  بتا  های  کننده 

ضربان قلب در حالت استراحت را کاهش دهند.
ضربان قلب سالم در حالت استراحت

ضربان قلب افراد سالم در حالت استراحت بین 6۰ تا 1۰۰ ضربه 
در دقیقه است.

اکثر بزرگسالان سالم باید ضربان قلب در حالت استراحت بین 
هرچه  کلی،  طور  به  باشند.  داشته  دقیقه  در  1۰۰ ضربه  تا   6۰
آمادگی جسمانی بیشتری داشته باشید، ضربان قلب شما کاهش 
می یابد. ورزشکاران می توانند در دهه 4۰ سالگی ضربان قلب 
آن  نشانه  بودن  سالم  باشند.  داشته  استراحت  در حالت  طبیعی 
است که قلب شما مجبور نیست برای گردش خون خیلی سخت 

کار کند.
نحوه بررسی ضربان قلب

می توانید ضربان قلب خود را در داخل مچ دست، داخل آرنج، 
کنار گردن یا بالای پای خود بررسی کنید.

با قرار دادن دو انگشت اول در قسمت داخلی مچ دست، داخل 
آرنج، کنار گردن یا بالای پای خود می توانید ضربان قلب خود 
را احساس کنید. وقتی آن را پیدا کردید، بشمارید که در 1۵ 
ثانیه چند ضربه احساس می کنید و آن عدد را در 4 ضرب کنید.

چگونه ضربان قلب را کاهش دهیم
یک سبک زندگی سالم با ورزش، تغذیه سالم، کاهش وزن، و 
قلب  ضربان  تواند  می  سیگار  و  کافئین  الکل،  مصرف  کاهش 

شما را کاهش دهد.
لیوان  بنشینید، یک  باشد -  به سادگی و آرامش  تواند  این می 
آب بخورید یا فقط چند نفس عمیق بکشید. سبک زندگی سالم 
تر، شامل حداقل 3۰ دقیقه ورزش در روز، غذا خوردن سالم، 
مراقبت از وزن و کاهش مصرف الکل، کافئین و سیگار نیز می 
تواند کمک کننده باشد. اگر این کافی نیست، ممکن است سعی 
کنید راه هایی را برای کنترل بهتر استرس پیدا کنید، مانند تای 

چی، مدیتیشن یا ذهن آگاهی.
آریتمی: مشکلی در ضربان قلب شما

به گزارش سلامت نیوز از مدیسین نت چهار نوع عمده آریتمی 
نامنظم،  قلب  ضربان  یا  دارد.آریتمی  وجود  قلب  ریتم  اختلال 
مشکلی در سرعت یا ریتم ضربان قلب است. ریتم ضربان قلب 

ممکن است خیلی سریع، خیلی آهسته یا نامنظم باشد.
به این مساله آریتمی می گویندکه چهار نوع عمده وجود دارد:

تاکی کاردی: وقتی قلب شما خیلی سریع می زند، معمولًا بیش 
از 1۰۰ ضربه در دقیقه است

برادی کاردی: وقتی قلب شما خیلی آهسته می زند، کمتر از 6۰ 
در دقیقه )مگر اینکه ورزشکار باشید(

آریتمی فوق بطنی: آریتمی که در حفره های فوقانی قلب شما 
شروع می شود.

آریتمی بطنی: آریتمی که در حفره های پایینی قلب شما شروع 
می شود.

علل آریتمی
علل آریتمی میتواند به دلیل گرفتگی یا سفت شدن شریان ها، 

فشار خون بالا یا مشکلات دریچه های قلب است.
چندین چیز می تواند منجر به آریتمی شود. اینها شامل گرفتگی 
دریچه  یا مشکلات  بالا،  فشار خون  ها،  یا سفت شدن شریان 
های قلب شما هستند. همچنین می تواند نتیجه تروما ناشی از 
حمله قلبی باشد. زمانی که پس از جراحی قلب بهبود می یابید و 
اگر الکترولیت های شما تعادل نداشته باشند، این اتفاق می افتد. 

به عنوان مثال، اگر بدن شما پتاسیم زیادی یا خیلی کم دارد.
افزایش ضربان قلب )تاکی کاردی(

افزایش ضربان قلب در حالت استراحت بیش از 1۰۰ ضربه در 
دقیقه به عنوان تاکی کاردی شناخته می شود.

ضربان قلب در حالت استراحت بالاتر از 1۰۰ ضربه در دقیقه 
تر  شایع  زنان  در  همچنین  افتد.  می  اتفاق  کودکان  در  اغلب 
است. دلایل اصلی ضربان قلب سریع عبارتند از استرس، سیگار 
کشیدن یا نوشیدن الکل، قهوه یا سایر نوشیدنی های کافئین دار.

ضربان قلب پایین )برادی کاردی(
ضربان قلب کمتر از 6۰ ضربه در دقیقه به عنوان برادی کاردی 

شناخته می شود.
از  ناشی  تواند  می  دقیقه  در  ضربه   6۰ از  کمتر  قلب  ضربان 
عفونت، مشکل در غده تیروئید )کم کاری تیروئید(، عدم تعادل 
شیمیایی در خون، مشکلات تنفسی هنگام خواب )آپنه انسدادی 
خواب( یا بیماری های التهابی مانند لوپوس باشد. همچنین می 
تواند ناشی از مشکل در نحوه رشد قلب شما قبل از تولد باشد.

ضربان قلب و ورزش
حداکثر ضربان قلب را برای ورزش پیدا می کنید.

وقتی ورزش می کنید، می خواهید ضربان قلبتان بالا برود، اما 
نه خیلی زیاد. برای یافتن عدد مناسب، با تعیین حداکثر ضربان 
خود شروع کنید: سن خود را از 22۰ کم کنید. اگر به تازگی 
یک رژیم تناسب اندام را شروع کرده اید، هدف شما باید حدود 
طور  به  قبلًا  اگر  باشد.  شما  قلب  ضربان  حداکثر  درصد   ۵۰
منظم ورزش می کنید، ممکن است نزدیک به ۸۵ باشد. برخی 
از دستگاه ها و دستگاه ها، مانند تردمیل، ضربان قلب شما را 

پیگیری می کنند.
سایر مسائلی که میتواند روی ضربان قلب موثر باشد

به گزارش سلامت نیوز از مدیسین نت هوای گرم و رطوبت می 
تواند ضربان قلب را افزایش دهد.

شرایط بیرونی، مانند هوای گرم یا رطوبت، می تواند باعث شود 
بیشتری پمپاژ کند. نوسانات هیجانی  که قلب شما کمی خون 
نیز  را  قلب شما  تواند ضربان  می  اضطراب  احساس  یا  شدید 
می  نیز  ایستاده  به  نشسته  حالت  از  حالت  تغییر  دهد.  افزایش 

تواند آن را برای چند ثانیه بالا بیاورد.
چه زمانی به دلیل ضربان قلب بهتر است به پزشک مراجعه 

کنید
غش، سرگیجه، ضربان قلب تند، یا نبض پایین همگی دلایلی 

برای در مورد ضربان قلب خود با پزشک خود صحبت کنید.
می  سرگیجه  یا  غش  باعث  که  کنید  می  مصرف  دارویی  اگر 
شود، با پزشک خود تماس بگیرید. همچنین اگر متوجه شدید 
بگیرید.  تماس  دارید،  کم  نبض  یا  تند  قلب  اغلب ضربان  که 
بسته به اینکه چه اتفاقی برای شما می افتد، پزشک ممکن است 
داروهای شما را تغییر دهد، ضربان ساز را برای تنظیم ضربان 
قلب شما در ریتم مناسب توصیه کند، یا موارد دیگری را برای 

پیشگیری یا مدیریت بیماری پیشنهاد کند.

سازمان  رئیس  و  پرورش  و  آموزش  وزیر  معاون  اعلام  بنابر 
برای  که  بزرگسالانی  از  نفر   ۵۰ حدود  سوادآموزی،  نهضت 
حال  در  بودند،  شده   سوادآموزی  نهضت  وارد  سواد  آموزش 

حاضر مدرک پزشکی گرفته و پزشک شده اند.
افق سیما،  »فرامتن« شبکه  برنامه  با حضور در   علیرضا عبدی 
آموزی  سواد  نهضت  سازمان  اساسنامه  در  اینکه  به  اشاره  با 
ماموریت آموزش این سازمان برای افراد  1۰ سال به بالا عنوان 
آموزش  واقع  در  سوادآموزی  نهضت  کرد:  اظهار  است،  شده 
دوره اول بزرگسالان را در کشور پرچمداری کرده و یکی از 
بالایی  الگوهای بسیار قوی در دنیا است؛ چراکه شتاب بسیار 

داشته است.
وی توضیح داد: از سال ۵۷ تا تقریبا سال 2۰2۰، رشد دنیا در 
امر باسوادسازی 1۸ درصد بوده است اما باسوادسازی در ایران 
تقریبا ۵۰ درصد رشد داشته است که  بازه زمانی  و در همین 
این رقم بالایی است. از سوی دیگر بسیاری از کشورهایی که 
در امر سوادآموزی و آموزش پایه بزرگسالان کار می کنند، به 
مدرک تحصیلی خیلی اهمیت نمی دهند، اما باسوادی در نهضت 
سوادآموزی معادل مدرک تحصیلی است و افراد می توانند ادامه 
را می خواندم که  لیستی  برسند.  بالا  مدارج  به  و  داده  تحصیل 
طبق آن تقریبا ۵۰ نفر از افرادی که وارد نهضت شده  بودند در 

حال حاضر پزشک شدند و مدرک پزشکی گرفته اند.
 رئیس سازمان نهضت سوادآموزی به بیان فرآیند فعالیت نهضت 
سواد آموزی طی سال های اخیر پرداخت و توضیح داد: قبل از 
سال ۹۰ آموزشیاران نهضت مستقیم با نهضت سوادآموزی کار 
می کردند و قرارداد داشتند. درواقع نهضت صاحب جریانی در 
کشور بود و ادارات کل داشت. اما اتفاقی می افتد و با اجرای 
سند تحول بنیادین آموزش و پرورش، پایه های تحصیلی تغییر 
می کنند و نظام شش، سه، سه اجرا می شود. با اجرای نظام شش، 
سه، سه آموزشیاران نهضت جذب آموزش و پرورش می شوند.

گفت  توان  می   شد:  یادآور  پرورش  و  آموزش  وزیر  معاون 
را  خود  کاری  نیروهای  تمام  شبه  یک  نهضت  فرآیند  آن  طی 
از دست می دهد. در آن مقطع می گفتند می توان کار و جریان 
نهضت سوادآموزی را با معلم ها ادامه داد. این در حالی است 
به کار  که معلمان آنقدر مشغله دارند که نمی توانند بعدازظهر 
سنگین آموزش بزرگسالان برسند. از این رو نتوانستیم این کار 
را با معلمان انجام دهیم و این اتفاق نیفتاد. از این رو آن زمان 
شورای عالی آموزش و پرورش مصوبه ای ارائه می دهد مبنی 
بر »برون سپاری« کارهای نهضت سواد آموزی که از آن به بعد 
جریان آموزش در نهضت به واسطه شرکت ها و موسسات از 
جنس »آموزش دهندگان« شد. ما هم خیلی از این بابت راضی 

نیستیم و امیدواریم روزی این جریان تمام شود.
استخدام  باید  سوادآموزی  نهضت  آموزش دهندگان 

آموزش و پرورش می شدند؟
 عبدی در پاسخ به سوال مجری مبنی بر اینکه برخی آموزش 
و  آموزش  استخدام  قانون  طبق  باید  معتقدند  نهضت  دهندگان 
کرد:  اظهار  است،  نداده  رخ  اتفاق  این  اما  شدند  می  پرورش 
درباره اینکه برخی آموزش دهنده ها می گویند طبق قانون ما باید 
اساسنامه  اساس  بر  قانون  این  گفت  باید  می شدیم،  استخدام 
ماه  فردی 6۰  اگر  آن  که طبق  است  بوده  در سال 63  نهضت 
کاری یا به تعبیر دیگری پنج سال متداوم که طبیعتا در ۷ الی 
۸ سال محقق می شود، کار کرده باشد باید استخدام آموزش 
و پرورش شود. اما این قانون سال ۷۸ ملغی می شود. دیگر این 
اتفاق نمی افتد و از آن به بعد هر استخدامی از طریق آزمون رخ 
داده است. ما سال ۹۹ و 14۰۰ نیز استخدام نهضتی ها را داشتیم 
اما بر اساس آزمون اتفاق افتاده است و طبق مصوبه مجلس برای 

آن آزمون گرفته شده است.
 وی در عین حال با بیان اینکه با این حال این افراد هم تجربه 
کار بسیار بالای اجتماعی دارند و هم کار آموزشی و تربیتی را 
با دیرآموزترین افراد به لحاظ علمی انجام می دهند، تاکید کرد: 
یک شائبه ای در برخی جاری شد که می گفتند نهضتی هایی که 
وارد آموزش و پرورش می شوند افراد ضعیفی هستند. برای از 
بین بردن این شائبه پژوهشی خارج از نهضت انجام شد. طبق 
نتایج آن می توان گفت در سال گذشته علاوه بر اینکه بین ورودی 
آموزش دهندگان  و  معلم  تربیت  ورودی  فرهنگیان،  دانشگاه 
نهضت هیچ اختلاف معناداری به لحاظ توانمندی وجود نداشت 
توانمندی  نهضتی ها  برخی  علوم  و  ریاضی  درس  دو  در  بلکه 

بیشتری هم داشتند.
حقوق معلمان نهضتی با کسر حق بیمه چقدر است؟

که  سوال  این  به  پاسخ  در  سوادآموزی  نهضت  سازمان  رئیس 
معلم آموزش دهنده نهضتی چقدر دریافتی دارد؟، توضیح داد: 
در بهترین حالت با کسورات بیمه در عرض 4 ماه تا حدود 6 
نیم  و  یک  ماهی  یعنی  می گیرند،  حقوق  تومان   ۵۰۰ و  میلیون 
میلیون تومان حقوق هر  برای 6  میلیون تومان حقوق می گیرد. 
 6 ماه  چهار  در  تا  دهد  آموزش  را  نفر   12 باید  آموزش دهنده 
تومان  میلیون و 2۰۰  از هر یک  بگیرد. همچنین  تومان  میلیون 
حقوق تقریبا 6۰۰ هزار تومان حق بیمه کم می شود.معاون وزیر 
آموزش و پرورش افزود: شرکت هایی که با ما کار می کنند بین 
۸ تا 13 درصد از حقوق فرد را برای بیمه بر می دارند اما رقم 
حقوق آموزش دهنده آن رقمی نیست که برای بقیه افراد جامعه 
بر مبنای قانون کار، فعالیت می کنیم و  بیمه می گوید ما  است. 
متضرر  آموزش دهنده  اینجا  در  شود.  پرداخت  باید  سقف  آن 
می شود. اگر قرار است آموزش دهنده ها برون سپاری شوند باید 
برون سپاری درستی رخ دهد.وی ادامه داد: سال ۹2 برون سپاری 
اتفاق می افتد و عدد بسیار کمی را به عنوان پایه حقوق در نظر 
بودجه  افزایشی که در  بر اساس  این عدد هر سال  می گیرند. 
پیش بینی می شود، افزایش پیدا می کند اما واقعیت این است که 
تورم موجود دیده نمی شود. حتی اگر حقوق آموزش دهندگان 
نهضت را با افزایش حقوق کارمندان مقایسه می کردیم و طبق 
آموزش  هر  کردیم،  می  زیاد  را  دهندگان  آموزش  حقوق  آن 
دهنده برای آموزش هر نفر بی سواد در دوره سوادآموزی 4۰۰ 
تا 4۵۰ ساعت، باید نزدیک 3 میلیون و 2۰۰ هزار تومان حقوق 
بگیرد اما الان تقریبا یک میلیون تومان حقوق می گیرند، چراکه 
تورم در آن در نظر گرفته نمی شود. عبدی با بیان اینکه ما هر 
در  باید  و  ارائه می دهیم  برنامه  به سازمان  را  برنامه خود  سال 
بودجه  و  برنامه  سازمان  با  دهندگان  آموزش  حقوق  خصوص 
به تفاهمی برسیم، تاکید کرد که معمولا در این موضوع مشکل 
وجود دارد.  معاون وزیر آموزش و پرورش در پاسخ به اینکه 
برخی از نیروهای نهضتی عنوان کرده اند که سالی دو میلیون 
تومان حقوق می گیرند، آیا این درست است؟، گفت: شاید چون 
این افراد  یک الی دو بی سواد را تحت پوشش قرار می دهند، 
حقوق شان در این مبلغ است.رئیس سازمان نهضت سواد آموزی 
در پاسخ به اینکه برخی نیروهای نهضتی عنوان کرده اند حقوق 
آنها بعضا دو سال یکبار پرداخت شده است، تصریح کرد: قبل 
از دولت سیزدهم، نهضت سواد آموزی روی ارثیه ای از بدهی ها 
کارهای  افزود:  دیگر سخنان خود  بخش  در  بود.  وی  نشسته 
علت  شاید  و  است  افتاده  اتفاق  نهضت  در  هم  اصولی  غیر 
همین  می ایستند،  نهضتی  نیروهای  مقابل جذب  برخی ها  اینکه 

خطاهایی است که در سال های قبل انجام شده است. 
 طرح مجلس برای تعیین تکلیف معلمان »نهضتی«

عبدی با بیان اینکه اساسا برون سپاری آموزش کار درستی نیست 
آفت هایش همین موضوع  از  یکی  و  دارد  آفت های مختلفی  و 
حقوق و بیمه معلمان نهضتی است، عنوان کرد: در فرآیند برون 
انجام  را  کار  که  مجری  با  سیاست گذار  عنوان  به  ما  سپاری 
می دهد فاصله ای داریم و این فاصله همان شرکتی است که بین 

ما قرار گرفته است اما در وادی این کار نیست.  

رییس سازمان نهضت سوادآموزی:

۵۰ آموزش دیده نهضت 
سوادآموزی، پزشک شدند

 طرح مجلس برای تعیین تکلیف معلمان »نهضتی«

نوترکیب  واکسن  گفت:  درمان  و  دارو  حوزه  پژوهشگر 
ایرانی آنفلوآنزا، خلوص ۹۵ درصدی و محافظت 3۰ درصد 
از  استفاده  با  که  دارد  آنفلوآنزا  ویروس  برابر  در  را  بیشتر 
با  تولید  از تخم مرغ و  استفاده  پروتئین های ویروسی و عدم 

فناوری جدید و به روز دنیا ساخته شده است.
دستگاه  حاد  بیماری  یک  آنفلوآنزا  افزود:  مددنژاد  فرهاد 
این  ویروس  مختلف  تیپ های  وسیله  به  که  است  تنفسی 
دستگاه  شدید  تا  متوسط  بیماری  به  منجر  و  ایجاد  بیماری 

تنفس در افراد می شود.
برخی  برای  تواند  می  حتی  بیماری  این  اظهارداشت:  وی 
افرادی  در  آنفلوانزا  ویروس  باشد.  کشنده  بسیار  افراد  از 
دارند،  ضعیف تری  ایمنی  سیستم  یا  ای  زمینه  بیماری  که 
عوارض شدیدتری را ایجاد می کند. تزریق واکسن بهترین 
بیماری و خطرات  این  به  ابتلا  از  و موثرترین راه پیشگیری 

بالقوه ناشی از آن است.
دهم شهریور تا دهم آبان بهترین زمان تزریق واکسن

آمریکا،  کشوری  واکسیناسیون  کمیته  داد:  ادامه  نژاد  مدد 
از  پیشگیری  راه  موثرترین  عنوان  به  را  واکسیناسیون سالانه 
آنفلوانزا برای تمام افراد بالای 6 ماه توصیه می کند و بهترین 
زمان تزریق واکسن دهم شهریور تا دهم آبان ماه است؛ اگر 
واکسیناسیون در این بازه زمانی امکان پذیر نبود، توصیه می 

شود که تا پایان دی ماه حتماً تزریق صورت گیرد.
پرخطر  گروههای  در  آنفلوانزا  واکسن  تزریق  وی،  گفته  به 
ریه،  انسدادی  های  بیماری  آسم،  دیابتی،  بیماران  جمله  از 
به  مبتلا  سرطانی،  کلیوی،  مزمن  نارسایی  به  مبتلا  بیماران 
اختلالات قلبی عروقی و افراد مبتلا به اختلالات خودایمنی 
بویژه  سالمند  افراد  و  باردار  زنان  کودکان،  است.  ضروری 
ضروری  کاندید  پرخطر  گروههای  دیگر  از  سال   6۵ بالای 

دریافت این واکسن هستند.
متخصص  توسط  شده  تولید  آنفلوآنزا  واکسن  افزود:  وی 

دانش بنیان کشورمان، واکسن نوترکیب چهار ظرفیتی حاوی 
بیماریهای ناشی  برابر  ذرات پروتئینی ویروسی است که در 
فعال،  به صورت  آنفلوآنزا   B و  A از ویروس های زیرگروه
اعلامی  های  سویه  براساس  که  کند  می  ایجاد  زایی  ایمنی 

سازمان بهداشت جهانی برای امسال تولید شده است.
فاقد  داخل  تولید  نوترکیب  واکسن  کرد:  تصریح  مددنژاد 
مواد  یا  و  بیوتیک  آنتی  مرغ،  تخم  منشا  با  پروتئین  گونه  هر 
نوترکیب  واکسن  تنها  فلوگارد  واکسن  بوده،  نگهدارنده 
موجود در داروخانه های کشور است؛ این واکسن به دلیل 
فرایند تولید نوترکیب با فناوری بالا، حساسیت زایی کمتری 
نسبت به واکسن های تولید شده بر پایه تخم مرغی موجود 

در ایران دارد.
جهش  از  نوترکیب  ایرانی  واکسن  این  داشت:  اظهار  وی 
هایی که امکان دارد هنگام رشد ویروسها در داخل تخم مرغ 
طی فرایند تولید رخ دهد عاری است، جهش های احتمالی 
واکسن  بگذارد.  تاثیر  واکسن  نهایی  عملکرد  بر  تواند  می 
کشور،  بنیان  دانش  متخصصان  توسط  شده  تولید  نوترکیب 
موفقیت  با  را  مربوطه  بالینی  و  علمی  های  کارآزمایی  کلیه 

و  دارد  بهداشت  وزارت  رسمی  تاییدیه  گذاشته،  سر  پشت 
امسال سومین سال افتخار تولید و مصرف آن در ایران است.

به گزارش ایرنا ، دبیر انجمن داروسازان تهران گفت: ایران 
واکسن  تولید  در  دنیا  موفق  کشور  دومین  آمریکا  از  پس 
فناوری  از  بهره گیری  با  توانسته  آنفلوانزا است که  نوترکیب 
به این هدف  بیوتکنولوژی  نوین و همفکری نخبگان صنعت 

بزرگ دست یابد.
تولید داخل،  افزود: واکسن چهار ظرفیتی  قبادی  محمدامین 
همه کارآزمایی های بالینی را سال ها پیش با موفقیت گذرانده 
متخصصان  و  پزشکان  بهداشت،  وزارت  تاییدیه  و  است 
مختلف را نیز دارد و امسال سومین سال تولید و مصرف این 

واکسن در کشور است.
بر  شده  تولید  آنفلوانزا  خارجی  واکسن  داد:  ادامه  وی 
شرکت های  توسط  و  دارد  قیمت  دلار  پنج  مرغ  تخم  پایه 
مختلف  شیوه های  به  و  وارد  ارز  تخصیص  با  واردکننده 
آنفلوانزا 6۵  نوترکیب  اما واکسن  بازاریابی فروخته می شود 

دلار در دنیا فروخته می شود.
ایرانی، واکسن 6۵ دلاری را  قبادی اضافه کرد: متخصصان 
طوری  به  کردند؛  عرضه  و  تولید  دلار   ۵ از  کمتر  قیمت  با 
داروخانه های کشور  در  و  دارد  قیمت  تومان  هزار   26۰ که 
موجود است و ضرورت دارد حمایت لازم از واکسن تولید 
صورت  کننده  مصرف  مجموعه های  و  نهادها  توسط  داخل 

گیرد.
کنندگان  صادر  و  تولیدکنندگان  انجمن  مدیره  هیات  عضو 
نیز  امسال  افزود:  ایران  پزشکی  بیوتکنولوژی  محصولات 
اولیه  و درخواست  تخمین  با  نیاز  احتمال  و  پیش بینی  بر  بنا 
وزارت بهداشت، از یک میلیون دز واکسن آنفلوانزای تولید 
بهداشت  وزارت  توسط  مقدار  این  چهارم  یک  فقط  داخل 
خریداری شده و واکسن تولید داخل به دست جوانان ایرانی 

باید مورد استقبال قرار گیرد.

ابتدایی کل  اول  »نظام دوری« در 64۰ کلاس  امسال  از مهر 
کشور اجرا می شود، یعنی معلم دانش آموزان کلاس اولی در 
آموزان  دانش  ابتدایی همراه  تا سوم  تعداد کلاس درس  این 
تا  اولی  آموزان کلاس  دانش  این  معلم  بنابراین  بود  خواهند 

سال سوم دبستان تغییر نمی کند.
 در سند تحول بنیادین آموزش و پرورش که قریب به 12 سال 
از تصویب آن می گذرد، به صراحت اجرای »نظام دوری« در 
ابتدایی  ابتدایی عنوان و به تفکیک تدریجی مدارس  مدارس 
به دو دوره سه ساله تحت عنوان نظام دوری تاکید شده است.

استقرار »نظام دوری« به معنای همراهی معلم با دانش آموزان 
در چند پایه تحصیلی است و طبق سند تحول بنیادین وزارت 
پایه اول دوره  برای سه  این نظام را  باید  آموزش و پرورش 

ابتدایی محقق کند.
بر این اساس معلمان کلاس اولی ها در پایه دوم و سوم ابتدایی 
اول، دوم و  آنها درس می دهند و دیگر معلم کلاس  به  نیز 
سوم ابتدایی تغییر نمی کند بلکه تمام این سه پایه را یک معلم 

تدریس می کند.
دانش  نزدیکی  و  عاطفی  ارتباط  برقراری  کار  این  از  هدف 
دانش  به  نسبت  کافی  شناخت  یک  ایجاد  و  معلم  با  آموزان 

آموزان برای معلم به منظور کیفیت بخشی به آموزش است.
سوم  و  دوم  اول،  )پایه های  ابتدایی  اول  دوره  در  اینگونه 
دبستان( به عنوان دوره کسب شایستگی های پایه، یک فضای 

تا  اول  اگر دانش آموز کلاس  ایجاد می شود و  تربیتی واحد 

سوم دبستان را با یک معلم طی کند شرایط به گونه ای می شود 
که در مدت سه سال همانند یک خانواده شوند و فضای تربیتی 

خاصی برای دانش آموز ایجاد می شود.
در همین راستا وزارت آموزش و پرورش هر ساله بر اساس 
امکاناتی که دارد برنامه ای را به استان ها ارائه داده و استان ها 
بر اساس امکانات خود تعهد می کنند که چه تعداد از مدارس 

را به سمت استقرار »نظام دوری« ببرند و تفکیک کنند.
گرچه همزمان با ایجاد نظام آموزشی جدید یعنی نظام شش، 

سه، سه در وزارت آموزش و پرورش باید »نظام دوری« نیز 
در سه پایه اول مقطع ابتدایی مستقر می شد اما مناسب نبودن 
فضا و امکانات مدارس همچنین نبود زیرساخت های فیزیکی 
لازم باعث شد استقرار این نظام به کندی پیش رود. به طوری 
که نظام دوری در سال ۹2 تنها در پنج درصد مدارس اجرا 
شد و تا سال ۹۵ در 6۰ درصد مدارس بالای 2۰۰ دانش آموز 

کشور مستقر شده بود.
 64۰ در  دوری«  »نظام  امسال  ها  محدودیت  تمامی  علیرغم 
کلاس درس اول ابتدایی به صورت آزمایشی اجرا می شود و 
دانش آموزان پایه اول تا مقطع سوم دبستان خود را با یک معلم 
درس می خوانند، این تعداد از دانش آموزان از اول ابتدایی تا 
سال سوم دبستان یک معلم دارند و معلم آنها تغییر نمی کند. 
بنا بر اعلام معصومه نجفی پازوکی - معاون آموزش ابتدایی 
وزیر آموزش و پرورش - امسال پس از اجرای آزمایشی این 
نظام، نتایج مورد بررسی قرار می گیرد و درباره آن تصمیمات 

جدیدی گرفته می شود.
پازوکی همچنین تاکید کرده است که هیچ الزامی برای حضور 
با  اما  ندارد  وجود  دوری  نظام  در  دانش آموزان  و  معلمان 
برنامه ریزی انجام  شده قطعاً از سال 14۰3 نظام دوری جای 
خود را میان معلمان و خانواده ها خواهد یافت و خانواده ها از 
آن استقبال خواهند کرد چراکه شرایط تربیتی برای دوره اول 

ابتدایی به صورت ویژه برنامه ریزی شده  است.

پژوهشگر حوزه دارو و درمان:

واکسن ایرانی نوترکیب آنفلوآنزا ۳۰ درصد ایمن زایی بیشتر دارد

الزامی نبودن حضور معلم و دانش آموز در»نظام دوری«

کدام کلاس اولی ها تا سوم دبستان یک معلم دارند؟
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واکاوی مشکلات بازار تایر سواری
بررسی  ها نشان می  دهد، با وجود ظرفیت تولید تایر به میزان 
مختلف  عوامل  موردنیاز،  میزان  به  ارز  تخصیص  و  کافی 

باعث گرانی و کمبود لاستیک در بازار شده است.
تولیدکنندگان  ایران،  تایر در   علی رغم سابقه دیرینه صنعت 
مدیران  سوءتدبیر  سایه  در  کالا  این  مصرف کنندگان  و 
تولید،  کاهش  همچون  عدیده ای  مشکلات  دچار  تصمیم گیر 
کمبود تایر در برخی سایزها و گران فروشی هستند. اما علت 
بازار تایر چیست و مشکل از  نابسامانی های اخیر در  اصلی 

کجاست؟
اخیراً محسن صفدری مدیرکل دفتر صنایع شیمیایی پلیمری 
وزارت صمت، گفته است: بر اساس اطلاعات سامانه جامع 
تجارت که مبنای آن خود اظهاری تولیدکنندگان است، میزان 
تولید در ۵ ماهه ابتدایی سال جاری نسبت به مدت مشابه سال 

گذشته، حدود ۱۴ درصد کاهش یافته است.
این مقام مسئول در وزارت صمت افزود: تولید تایر سواری 
در سال گذشته حدود ۹ میلیون و ۱۰۰ هزار حلقه بوده است؛ 
اما امسال این میزان به ۸ میلیون حلقه رسیده است؛ بنابراین 
هزار حلقه   ۱۰۰ و  میلیون  تقریباً یک  تایر سواری  بخش  در 

کاهش تولید داشته ایم.
بانک  از  آمده  دست  به  اطلاعات  که  است  حالی  در  این 
مرکزی نشان می دهد ارز تأمین شده برای تولیدکنندگان تایر 
در پنج ماهه نخست سال جاری از مدت مشابه سال گذشته و 

متوسط ۵ سال اخیر بیشتر بوده است.
میزان  این  که  معتقدند  تایر  صنعت  کارشناسان  برخی  اما 
کاهش تولید نمی تواند دلیل اصلی افزایش قیمت تایر به ۲.۵ 
برابر قیمت مصوب باشد و عوامل دیگری نیز بر کاهش تولید 

و کمبود و گرانی این کالا اثر داشته است.
سیستم قیمت گذاری تایر سواری معیوب است

مسئول اصلی قیمت گذاری تایر سواری در کشور ستاد تنظیم 
بازار است. این ستاد بالاخره در اسفندماه سال قبل و ۶ ماه 
بعد از درخواست انجمن تولیدکنندگان برای افزایش قیمت 
۵۰ درصدی، با افزایش ۳۰ درصدی قیمت این کالا موافقت 

کرد.
موجب  صحیح،  قیمت گذاری  عدم  می دهد  نشان  بررسی ها 
نیمه  در  تایر  تولیدکننده  شرکت های  سنگین  زیان  و  ضرر 
مطرح  از شرکت های  یکی  به عنوان مثال  قبل، شد؛  سال  اول 
سازنده تایر در نیمه اول سال قبل، ۱۸۰ میلیارد تومان زیان 
کرد. انجمن تایر باتوجه به ناکافی بودن افزایش قیمت سال 
قبل در مقایسه با افزایش هزینه مواد اولیه و نرخ دستمزدها، 
قیمت ۲۵  افزایش  درخواست  ابتدای سال جاری مجدداً  در 
درصدی کرد که تاکنون از طرف ستاد تنظیم بازار تصمیمی 

در این خصوص گرفته نشده است.
این عدم تصمیم گیری باعث ایجاد انتظارات تورمی و احتکار 
ناکافی  عرضه  است.  شده  کارخانه ها  یا  بنکداری ها  در  تایر 
این کالا  قیمت  افزایش ۲۵۰ درصدی  بازار موجب  تایر در 
شده است به نحوی که یک جفت تایر پرایدی تولید داخل که 
قیمت مصوب آن ۱.۳ میلیون تومان است با قیمت نزدیک به 

۳.۳ میلیون تومان در بازار معامله می شود.
افزایش  مجوز  معتقدند، درصورتی که  بازار  فعالان  از  برخی 
قیمت ۲۵ درصدی مدنظر تایرسازان اعمال شود تایر پرایدی 

به قیمت ۱.۶ میلیون تومان به فروش می رسد.

مختلف  سایزهای  با  تایرها  قیمت گذاری  است  ذکر  به  لازم 
سازمان  در  مربوطه  مسئولان  آگاهی  عدم  علت  به  بعضاً  نیز 
حمایت و ستاد تنظیم بازار از صنعت تایر، به اشتباه صورت 
بازار  تعادل  برهم خوردن  موجب  مسئله،  این  که  می پذیرد 
می شود.به عنوان مثال قیمت اعلام شده در تیرماه سال قبل به 
نحوی بود که صرفه اقتصادی تولید تایر سایزهای کوچک تر 
تولید  تایرسازان  بنابراین  و  بود  بزرگ تر  سایزهای  از  کمتر 
سایزهای کوچک تر همچون سایز پرایدی را کاهش دادند که 
این مسئله باعث افزایش قیمت شدید این سایز در بازار شد.

بنا بر نظر کارشناسان بازار تایر، به دلیل قیمت  گذاری اشتباه، 
تولیدکننده که می بایست با قیمت های مصوب تایر بفروشد، 
کمی  سود  یا  و  است  ضرر  محدوده  در  که  سایزهایی  در 
می برد، تولید و فروش خود را کاهش می دهد و برنامه تولید 

را به سمت سایزهای با سود بیشتر سوق می دهد.
اتخاذ سیاست های غلط برای تنظیم بازار لاستیک

سال  بهمن ماه  صمت  وزارت  خدمات  و  تجارت  معاونت 
از  متأثر  که  سواری  تایر  بازار  التهابات  کنترل  به منظور  قبل 
اقدامات قبلی این وزارت خانه بوده؛ یک راه حل جدید را به 

بوته آزمایش گذاشت.
در  می بایست  فروش  عاملان  جدید،  راه حل  این  در 
نیز  تولیدکننده  و  کرده  ثبت نام  کسبینو  همچون  پلتفرم هایی 
موظف بود موجودی انتقالی به آنها را به این پلتفرم ها اعلام 
ثبت  تجارت  سامانه  در  باید  هم  پلتفرم ها  در  فروش  و  کند 
امکان واسطه گری، دلالی و احتکار  بدین صورت  تا  می شد 

کالا از بین برود. 
البته این طرح به علت ایرادات اجرایی و قانونی تقریباً عملی 
نشده و هم اکنون و بعد از ۶ ماه از آغاز این طرح، می توان 
قیمت  فاصله  کاهش  در  توفیقی  کوچک ترین  که  کرد  ادعا 
به  این طرح  اجرای  به واسطه  این کالا  آزاد و مصوب  بازار 

دست نیامده است.
تایر  تولیدکنندگان  انجمن  رئیس  نظر  بر  بنا  دیگر،  طرف  از 
سرمایه ای  کالاهای  یک  به عنوان  لاستیک  متأسفانه  ایران، 
است:  گفته  باره  این  در  میرزایی  جمال  شد؛  گرفته  نظر  در 
از  خیلی  یعنی  است؛  کاذب  تقاضا  است،  بالا  تقاضا  »ببینید 
تقاضاهایی که وجود دارد، خیلی از مردم به ازای هر یک کد 
ملی درخواست یک تایر می کنند، نیازشان هم نیست، ما در 
میزان  اساس  بر  تقاضا  یعنی  می بینیم؛  فروشمان  شبکه های 
اختلاف قیمت بین تولید و بازار آزاد است؛ یعنی هر چقدر 
هر سایزی که اختلاف بازارش زیاد باشد آن تقاضا به شدت 
افزایش پیدا می کند این خودش بیانگر این است که این کالا 

دارد به صورت یک کالای سرمایه ای دیده می شود.«
کاهش اثربخشی ابزار واردات برای تنظیم بازار تایر

ارز  و  است  درصد   ۳۲ سواری  تایر  واردات  تعرفه 
این  با  است.   ۲۵ اولویت  دارای  نیز  آن  به  تخصیص یافته 
مصوب  قیمت  برابر  دو  حدود  خارجی  تایر  قیمت  شرایط 
خارجی  تایر  جفت  دو  قیمت  و  می شود  داخلی  خودروی 
 ۸ )حدود  حداقل بگیر  کارگران  ماهانه  دریافتی  کل  با  برابر 

میلیون تومان( می شود.
در نتیجه عملًا واردات ابزاری برای تنظیم بازار نخواهد بود؛ 
داشت.  نخواهند  را  تایرها  این  خرید  توان  مردم  اکثر  چون 
واردات  درصدی   ۴۰ کاهش  از  حاکی  نیز  گمرک  آمارهای 
تایر سواری در پنج ماهه نخست امسال نسبت به مدت مشابه 

سال قبل است.
از  تولیدکننده و هم مصرف کننده  باعث شده هم  موارد  این 
شرایط بازار ناراضی باشند. هم اکنون با وجود پتانسیل تولید 
تایر به میزان کافی و تخصیص ارز به میزان موردنیاز، عوامل 
از سوی  و  گرانی لاستیک  و  کمبود  باعث  از یک سو  فوق 
دیگر باعث ضررده شدن شرکت های تولیدکننده شده است.

 معاون وزیر نفت در امور پتروشیمی بر استفاده حداکثری 
از آثار گسترش دیپلماسی انرژی در وزارت نفت دولت 
سیزدهم طی برگزاری هفدهیمن دوره نمایشگاه بین المللی 
ایران پلاست تأکید کرد.از شرکت ملی صنایع پتروشیمی، 
هفدهمین  برگزاری  آستانه  در  شاهمیرزایی  مرتضی 
نمایشگاه بین المللی ایران پلاست بر اهمیت توسعه متوازن 
و  تأکید  کشور  اقتصاد  در  پتروشیمی  صنعت  پایدار  و 
صنعت  با  متناسب  تکمیلی  صنایع  توسعه  کرد:  اظهار 
خودکفایی،  در  اهمیتی  حائز  نقش  پتروشیمی  بالادست 
خلق ثروت و رشد اقتصاد کشور دارد.وی افزود: شرکت 
تکمیل  سیاست  تحقق  به منظور  پتروشیمی  صنایع  ملی 
ظرفیت های  تمام  از  پتروشیمی،  صنعت  ارزش  زنجیره 
داخلی در کنار گسترش دیپلماسی انرژی و توسعه روابط 
خارجی در دولت سیزدهم برای تسریع این هدف استفاده 
می کند.مدیرعامل شرکت ملی صنایع پتروشیمی ادامه داد: 
بی شک افزایش همکاری های ایران با کشورهای همسو و 

همسایه افزون بر گسترش بازارهای محصولات پتروشیمی 
ایران در صنعت پتروشیمی را بیش  ایران، توانمندی های 
از پیش به دیگر کشورها اثبات می کند و جایگاه کشور 
تأکید  با  می دهد.شاهمیرزایی  ارتقا  و جهان  منطقه  در  را 
بی اثر  ایران  ملت  برای  تحریم  پوسیده  راهبرد  اینکه  بر 
بین المللی  نمایشگاه  برگزاری  کرد:  تصریح  است،  شده 
ایران پلاست به ویژه در سال های اخیر در اوج تحریم های 
صنعتگران،  توانایی  نشان دهنده  کشور،  علیه  ظالمانه 
به ویژه  پتروشیمی  صنعت  در  دانشمندان  و  متخصصان 
شرکت  اینکه  بیان  با  است.وی  ایران  پلیمری  صنایع 
برای  منسجمی  برنامه ریزی  پتروشیمی  صنایع  ملی 
رویداد  در  شده  ایجاد  فرصت های  از  حداکثری  استفاده 
برای  ایران پلاست  بین المللی  نمایشگاه  هفدهمین  بزرگ 
حضور  افزون بر  گفت:  دارد،  پتروشیمی  صنعت  توسعه 
از  بیش  بازدید  برای  هماهنگی  و  خارجی  شرکت   ۲۱۰
و  بازرگانان  مقام ها،  جمله  از  خارجی  بازدیدکننده   ۲۲۰
سرمایه گذاران خارجی در این نمایشگاه، سفیزان ایران در 
۱۸ کشور جهان نیز در آیین گشایش رسمی ایران پلاست 
هفدهم حضور خواهند داشت.معاون وزیر نفت در امور 
و  ظرفیت ها  شناسایی  با  سفیران  داد:  ادامه  پتروشیمی 
توانمندی های صنایع پلیمری و تکمیلی در این نمایشگاه، 
کمک شایانی در فراهم کردن زمینه های لازم برای توسعه 
روابط خارجی و بازارهای هدف برای صنعت پتروشیمی 

ایران می کند.

معاون وزیر صمت اعلام کرد؛
حمایت دولت سیزدهم از تولیدات نوآور 

داخلی در راستای کاهش نیازهای وارداتی
تجارت  و  معدن  صنعت،  وزارت  عمومی  صنایع  معاون   
سیاست محوری دولت سیزدهم در بخش صنعت را حمایت 
از تولیدات نوآور داخلی در راستای کاهش نیازهای وارداتی 
اعلام کرد. »محمدمهدی برادران« در بازدید از این نمایشگاه 
اظهار کرد: میزان تحقق اهداف »سند راهبردی صنعت نوشت 
۷۰درصد  از  بیش  به  ۵۰درصد  از  اخیر  سال  دو  طی  افزار« 
صنعت  راهبردی  سند  با  هم راستا  برنامه ریزی  با  و  رسیده 
نوشت افزار، امیدواریم بازدهی کارگروه ملی این صنعت که 

تا کنون دو جلسه فصلی داشته را نیز حداکثری کنیم.
تنوع  افزایش  با  هم زمان  حاضر  حال  در  کرد:  تصریح  وی 
تولیدات داخلی نوشت افزار، سطح انتظارات مصرف کنندگان 
پیش  از  بیش  ارتقای  برای  باید  رو  این  از  داشته،  رشد  نیز 
صمت  وزارت  کنیم.معاون  تلاش  نیز  محصولات  کیفیت 
مساله اصلی حال حاضر صنعت نوشت افزار داخلی را مواد 
اولیه دانست و اظهار امیدواری کرد: با رفع آن شاهد افزایش 
با  باشیم.وی  بخش  این  در  اشتغال  و  تولید  حجم  تصاعدی 
بیان اینکه در دولت سیزدهم، توجه ویژه ای به صنایع جدید 
سوی  از  کوچک  اقدامات  حتی  راستا  این  در  گفت:  داریم، 
به  دارد.  تولید داخلی  قابل توجهی در رشد  تاثیر  نیز  دولت 
عنوان مثال، سالانه شاهد ۵۵۵ میلیون دلار ورود اسباب بازی 
قاچاق به کشور بودیم که با اقدامات ابتدایی صورت گرفته 
سال  دو  طی  داخلی  تولید  توسعه  و  اسباب بازی  صنعت  در 
دلار  میلیون   ۳۵۰ سالانه  به  حاضر  حال  در  رقم  این  اخیر، 
صنعت  این  از  ما  حمایت  بر ضرورت  دال  که  یافته  کاهش 
و دیگر صنایع نوپا است.برادران ادامه داد: در ابتدای دولت 
سیزدهم، تنها کاغذ ۱۰ درصد کتب درسی از محل تولیدات 
داخلی تامین می شد. این رقم در سال گذشته به ۶۷درصد و 
امسال به ۱۰۰درصد رسید. از سال آینده، به مصارف فرهنگی 
نیز کاغذ تولید داخل اختصاص می یابد. در کاغذ A4 نیز تا 
انتهای دولت سیزدهم ۱۰۰ درصد نیاز کشور را از محل تولید 
حاضر  حال  در  کرد:  عنوان  کرد.وی  خواهیم  تامین  داخلی 
فشار گذاشته ایم  را تحت  لوازم خانگی  به ویژه  عمده صنایع 
تا مواد اولیه و قطعات را به طور کامل در داخل تولید کنند. 
مورد  همچنان  را  افزار  نوشت  مانند  صنایع،  برخی  هم زمان 
حمایت ارزی قرار می دهیم تا با گسترش تولید عمده؛ علاوه 
بر اشباع بازارهای داخلی، شاهد گشایش مسیرهای صادراتی 
جدید نیز باشیم.برادران با اعلام اینکه سیاست محوری دولت 
سیزدهم در بخش صنعت، حمایت از تولیدات نوآور داخلی 
در راستای کاهش نیازهای وارداتی است، تصریح کرد: دولت 
سیزدهم در بخشی از شاخص ها به ویژه رشد تولید در گروه 
صنعت، عملکرد منحصربه فردی داشته که موجب تمجید مقام 
وزارت  عمومی  صنایع  است.معاون  شده  نیز  رهبری  معظم 
صمت با بیان اینکه در دو دولت گذشته؛ رشد متوسط کشور 
حدود صفر، رشد بخش صنعت حدود دو درصد و در برخی 
سال ها صفر بود و در برخی بخش های دیگر شاهد رشد منفی 
بخش  رشد  سیزدهم؛  دولت  نخست  سال  در  افزود:  بودیم، 
سال  در  رقم  این  و  یافت  ارتقا  ۳.۵درصد  به  دو  از  صنعت 
گذشته به ۹.۵ درصد رسید و با وجود مسایل متعدد، در حال 

پیش راندن این بخش هستیم.

گام های بلند صنایع پتروشیمی برای 
استفاده حداکثری از دیپلماسی 

انرژی در دولت سیزدهم

عملیات اجرایی مرمت پنج 
خانه تاریخی روستای »کریک« 

شهرستان دنا آغاز شد

دستی  صنایع   و  گردشگری  فرهنگی،  میراث   اداره  رئیس 
شهرستان دنا گفت:عملیات اجرایی مرمت و بهسازی پنج 
آغاز  شهرستان  این  در  »کریک«  روستای  تاریخی  خانه 

شد.
افشین بهمنی روز سه شنبه در گفت و گوی  با خبرنگارلن 
افزود:طرح مقاوم سازی و ایجاد نمای خشت و گلی در 
پنج خانه تاریخی روستای »کریک« با هشت میلیارد ریال 

اعتبار اجرا می شود.
وی بیان کرد: این طرح ضمن فراهم کردن رفاه ساکنان 
فراهم  را  مذکور  روستای  زیباسازی  زمینه  آن  روستایی 

می کند.
صنایع دستی  و  گردشگری  میراث فرهنگی،  اداره  رئیس 
این دومین مرحله مرمت  اینکه  به  اشاره  با  دنا  شهرستان 
»کریک« در دولت سیزدهم  تاریخی روستای  بافت های 
برای  ریال  میلیارد  هفت  نیز  پارسال  کرد:  تاکید  است 

بهسازی این روستا هزینه شد.
جاذبه  از  که  فرد  منحصربه  روستای  این  کرد:  ابراز  وی 
های گردشگری شاخص شهرستان دنا و استان کهگیلویه 
فهرست  در  پارسال  شود  می  محسوب  بویراحمد  و 

روستاهای تاریخی کشور ثبت شد.
به  میراثی  پلکانی،  روستاهای  اینکه  یادآوری  با  بهمنی 
این  حفظ  کرد:  تاکید  است  باستان  ایران  از  مانده  جای 
بناهای ارزشمند که به علت عوامل طبیعی مانند باران،باد 
در معرض تهدید هستند با مرمت ن، ضمن حفظ میراث 
گذشتگان و هویت ملی به رونق صنعت گردشگری کمک 

می کند .
وی تصریح کرد:این روستا به علت طبیعت زیبا، رودخانه 
مسکونی،  واحدهای  پلکانی  و  تاریخی  بافت  خروشان، 
از  کوهنوردی  امکان  و  دنا  کوه  مسیر  در  داشتن  قرار 
مقاصد مهم روستاگردی جنوب غرب ایران محسوب می 

شود.
به  یاسوج  جاده  نزدیکی  در  »کریک«  توریستی  دهکده 
اصفهان،دامنه ارتفاعات دنا و ۱۵کیلومتری جنوب غربی 

شهر سی سخت قرار دارد
گردشگری  نمونه  روستای   ۱۴ از  یکی  که  »کریک« 
معدود  از  شود  می  محسوب  بویراحمد  و  کهگیلویه 
روستاهای این استان چهارفصل است که زیرساخت های 

اسکان شبانه برای گردشگران را دارد.
صنایع دستی  و  گردشگری  میراث فرهنگی،  اداره  رئیس 
میراث  اثر   ۱۲۸ شهرستان  این  کرد:  تاکید  دنا  شهرستان 
تعداد ۶۰ مورد آن در فهرست  این  از  فرهنگی دارد که 

آثار ملی ثبت شده است.
خبرنگار نسیم - یاسوج

معاونت محیط زیست و خدمات شهری 
شهرداری گرگان اعلام کرد:

پلمب ۹۴ مورد مراکز 
ضایعاتی  در سطح شهر گرگان

معاونت محیط زیست و خدمات شهری شهرداری گرگان 
از پلمب ۹۴ مورد مراکز ضایعاتی سطح شهر خبر داد.

ویژه  کارگروه  تشکیل  ابتدای  از  گفت:  سالاری  احمد 
ساماندهی مراکز ضایعاتی ۱۱۸ مکان از این مراکز مورد 

پاکسازی تخلیه و پلمب قرار گرفت.
سه  در  مرداد    ۱۸ از  طرح  این  اجرای  داد:  ادامه  وی   
مرحله در مدت ۱۲ روز با حضور اعضای کارگروه شامل 
اصناف،  اماکن،  آگاهی،  پلیس  فرمانداری،  دادستانی، 
به  شهرداری  و  زیست  محیط  بهداشت،  انتظامی،  نیروی 

مرحله اجرا درآمد. 
سالاری افزود: وجود واحدهای ضایعاتی و فعالیت زباله 
گردها در سطح شهر مشکلات زیادی را برای مردم  ایجاد 
کرده است که می توان بر وضعیت نامناسب، چهره زشت 
و  ترافیکی  محیطی،  زیست  مشکلات  محلات  در  آنها 

افزایش سرقت اشاره کرد.
وی تصریح کرد: در اجرای این طرح ۲۱ محله سطح شهر 
گرگان از وجود مراکز غیر مجاز ضایعاتی مورد پاکسازی 

قرار گرفت.
گرگان - خبرنگار روزنامه نسیم

فقط ۵ درصد تسهیلات بانکی در
 بخش مسکن پرداخت شده است

رییس انجمن انبوه سازان استان تهران با بیان اینکه بخش 
فعال  حضوری  مسکن  ملی  نهضت  طرح  در  خصوصی 
بانک ها  مسکن،  تولید  جهش  قانون  طبق  گفت:  دارد، 
باید ۲۰ درصد از کل تسهیلات خود را به نهضت ملی 
 ۵ حتی  حاضر  زمان  در  رقم  این  اما  بدهند،  اختصاص 
درصد نیز نیست.ایرج رهبر با بیان اینکه کُند بودن روند 
پرداخت تسهیلات بانکی یکی از موانع جدی بر سر راه 
بانک ها  تمایل  داشت:  اظهار  است،  مسکن  ملی  نهضت 
برای  را  خود  تسهیلات  که  است  سمت  این  به  بیشتر 
آن  بازپرداخت  دوره  که  مشارکت  یا  و  تجارت  خرید، 
طرح های  به  خیلی  و  کنند  پرداخت  نیست  بلندمدت 
بلندمدت مانند مسکن تمایلی ندارند.وی اضافه کرد: این 
بانک ها  مسکن،  تولید  جهش  قانون  که  است  حالی  در 
تسهیلات  از کل  ۲۰ درصد  که حداقل  کرده  مکلف  را 
به  اما  بدهند،  اختصاص  مسکن  ملی  نهضت  به  را  خود 
بهانه های مختلف از جمله نداشتن اعتبار امروز این رقم 

حتی ۵ درصد هم نیست.

کدام کالاهای ایرانی به کره جنوبی صادر شده است؟
در سال گذشته ۹۷ درصد کل صادرات و معادل حدود 
۸۱ میلیون دلار از صادرات غیرنفتی ایران به کره جنوبی 
محصولات  آن  از  بعد  و  بوده  مس  کنسانتره  شامل 
یا  مرکبات  پوست  خوراکی،  میوه های  و  آلی  شیمیایی 
 ۰.۶ و   ۰.۷ سهم  ترتیب  به  آن  همانند  و  خربزه  پوست 
به  را  به کره جنوبی  غیرنفتی  از کل صادرات  درصدی 

خود اختصاص داده است.
صنایع،  بازرگانی،  اتاق  اقتصادی  بررسی های  معاونت   
عنوان  تحت  گزارشی  در  تهران  کشاورزی  و  معادن 
بررسی  به  جنوبی«  کره  با  تجارت  وضعیت  »بررسی 
وضعیت  جنوبی،  کره  تجاری  سیاست های  اجمالی 
تجارت این کشور با جهان و تجارت دو جانبه با ایران 

پرداخته است.
و  ایران  غیرنفتی  تجاری  تراز  گزارش  این  اساس  بر 
نفع  به  اکثر سال ها  کره جنوبی طی ۱۰ سال گذشته در 
کره جنوبی بوده است. پس از خروج آمریکا از برجام، 

صادرات غیرنفتی و واردات ایران به کره جنوبی روند نزولی 
را از سال ۲۰۱۸ از سر گرفت و در سال ۲۰۱۹ با افت شدید 
مواجه شد، به گونه ای که ارزش صادرات و واردات در سال 

۲۰۲۲ به کمتر از ۸۰۰ میلیون دلار رسید.
در سال گذشته بخش زیادی، یعنی ۹۷ درصد کل صادرات 
و معادل حدود ۸۱ میلیون دلار، از صادرات غیرنفتی ایران به 
کره جنوبی شامل کنسانتره مس بوده و بعد از آن محصولات 
شیمیایی آلی و میوه های خوراکی، پوست مرکبات یا پوست 
از  درصدی   ۰.۶ و   ۰.۷ سهم  ترتیب  به  آن  همانند  و  خربزه 

اختصاص  خود  به  را  جنوبی  کره  به  غیرنفتی  صادرات  کل 
داده است.

کره  به  ایران  غیرنفتی  صادرات  درباره  توجه  قابل  نکته  اما 
عمده  قلم   ۱۰ درصدی   ۹۹.۲ سهم   ،۱۴۰۱ سال  در  جنوبی 
صادراتی از ارزش کل صادرات غیرنفتی به کره جنوبی بوده 

که نشان دهنده تنوع کم در صادرات این کشور است.
سال  در  کشور  این  از  واردات  که  است  حالی  در  این 
و  آلات  ماشین  گروه های  و  داشته  بهتری  نسبتا  تنوع  قبل 
پلاستیکی  مواد  آن ها؛  قطعات  و  اجزا  و  برقی  دستگاه های 
این مواد ؛ راکتورهای هسته ای دیگ  از  و اشیا ساخته شده 

بخار آب گرم، ماشین آلات و وسایل مکانیکی، به ترتیب 
با سهم ۱۵.۸، ۱۵.۷ و ۱۴.۷ درصد از کل ارزش واردات 
از این کشور، عمده گروه های وارداتی را از کره به خود 

اختصاص داده است.
رشد صادرات بخش معدن به کره جنوبی

در بخش دیگری از این گزارش هفت رشته فعالیت شامل 
وسایل نقلیه، زمینی هوایی آبی و تجهیزات ترابری مربوط 
برقی،  ادوات  مکانیکی،  وسایل  و  ماشین آلات  آن ها؛  به 
این  از  و مصنوعات  نسجی  مواد  آن ها؛  قطعات  و  اجزاء 
شیمیایی  صنایع  محصولات  چرم؛  و  خام  پوست  مواد، 
محصولات  معدنی؛  محصولات  آن؛  به  وابسته  صنایع  یا 
سرکه ها،  و  الکلی  آبگون های  نوشابه ها،  غذایی،  صنایع 
توتون و غیره به عنوان رشته فعالیت های منتخب انتخاب 

و روند تجارت در این حوزه ها بررسی شده است.
این بررسی نشان می دهد که سهم این شش رشته فعالیت 
صادرات  ارزش  از   ۱۴۰۱ و   ۱۴۰۰  ،۱۳۹۹ سال های  در 
غیرنفتی ایران به کره جنوبی به ترتیب ۹۵، ۹۶ و ۹۹ درصد 
بوده است. اما از بین آن ها، ایران تنها توانسته در صادرات 
از  آن  باشد که صادرات  داشته  بهتری  معدنی عملکرد  مواد 
سال  در  دلار  میلیون   ۷۸ به   ۱۳۹۹ سال  در  دلار  میلیون   ۴۱

۱۴۰۰ و ۸۲ میلیون دلار در سال ۱۴۰۲ افزایش یاقته است.
و  کره  به  دیگر  گروه های  صادرات  نزولی  روند  شاهد  اما 
با گروه چرم و پوست خام شاهد توقف  همچنین در رابطه 
صادرات در سال ۱۴۰۰ هستیم، اما این رقم در سال ۱۴۰۱ به 

۵۳.۲ میلیون دلار رسیده است.

مجمع عمومی فوق العاده نوبت اول شرکت تعاونی امید اتحاد 
رودسر به شماره ثبت  1102  و شناسه ملی 10861997798 راس 
ساعت 9 صبح روز  پنج شنبه مورخ  1402/07/13 در محل دفتر 
شرکت واقع در رودسر سه راه کلدره ایستگاه رودسر به رانکوه 

تشکیل می گردد.
حق  از  استفاده  توانند  می  شرکت   اعضای  از  یک  هر  توجه: 
خود را برای حضور و دادن رای در مجمع عمومی به یک نفر 
به عنوان نماینده تام الاختیار از میان یا خارج از اعضا واگذار 
از 3  بر رای خود بیش  نماید لکن هیچ کس نمی تواند علاوه 
رای با وکالت داشته باشد. غیرعضو تنها می تواند از یک عضو 

وکالت داشته باشد.
از عموم اعضای محترم شرکت دعوت می گردد راس ساعت 

مقرر جهت رسیدگی به دستورات جلسه حضور به هم رسانند.
*

دستورجلسه:
1-اصلاح ماده 6 اساسنامه )در خصوص تغییر آدرس شرکت(

2-اتخاذ تصمیم در خصوص اصلاح تبصره ماده 21 اساسنامه)نحوه 
انتشار آگهی دعوت مجمع عمومی(

3-اتخاذ تصمیم در خصوص اصلاح ماده  22 اساسنامه 
4-اتخاذ تصمیم در خصوص اصلاح ماده  36 اساسنامه 
5-تصویب اساسنامه جدید منطبق با قانون بخش تعاون
6-دادن ماموریت به هیات مدیره جهت ثبت تغییرات 

هیات مدیره شرکت تعاونی

تاریخ انتشار: 1402/06/27 آگهی دعوت مجمع عمومی فوق العاده
)نوبت اول(
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استان هااستان ها

 

اداره کل اوقاف و امور خیریه مازندران همه ساله و در 
آغاز سال تحصیلی طرح »مهر تحصیلی« برای حمایت از 
دانش آموزان محروم و نیازمند اجرا می کند و امسال نیز 

این طرح با اهدای ۴۰۰ بسته آموزشی اجرا شد.
یکشنبه  روز  مازندران  خیریه  امور  و  اوقاف  مدیرکل    
طرح  اجرای  به  اشاره  با  خبرنگاران  با  گو  و  گفت  در 
مهر تحصیلی و توزیع این تعداد بسته های آموزشی بین 
بسته  هر  ارزش  گفت:  استان،  کم برخوردار  دانش آموزان 
بهزیستی  کمک  با  که  است  ریال  میلیون  پنج  تحصیلی 
جامعه  آموزان  دانش  به  خمینی)ره(  امام  امداد  کمیته  و 

هدف اهدا می شود.
ساله  همه  افزود:  حیدری جناسمی  ابراهیم  حجت الاسلام 
در آستانه آغاز سال تحصیلی جدید، طرح مهر تحصیلی 
مازندران  در  موقوفات  نیات  امینانه  اجرای  راستای  در 

اجرا می شود.
نیاز  اقلام مورد  تهیه  با  امور خیریه  اوقاف و  افزود:  وی 
را  لازم  امکانات  برخوردار  کم  دانش آموزان  تحصیلی 

برای آنها فراهم می کند.
  : اظهار داشت  مازندران  امور خیریه  و  اوقاف  مدیر کل 
تحصیل  به  بر کمک  مبنی  واقفان  برخی  نیات  به  باتوجه 
دانش آموزان محروم در شهرستان های بهشهر،  قائم شهر، 

بابل، تنکابن، آمل، لاریجان و ساری اجرا شد.
کمک  بسته های  این  اعظم  بخش    : کرد  خاطرنشان  وی 
میرزا  موقوفه  نیات  اجرای  از محل  تحصیلی  و  آموزشی 
مهدی اشرفی بهشهر و موقوفه علینقی کنی قائمشهر تامین 

می شود.
 ۳۶۱ و  هزار  یک  رقبه،  هزار   ۲۱۴ موقوفه،  هزار   ۱۵
امامزاده، بیش از هشت هزار اماکن متبرکه شامل مسجد، 
اماکن  و  موقوفات  جمله  از  سقانفار  و  حسینیه  تکیه، 

مذهبی مازندران هستند.
مراسم  برگزاری  استان  موقوفات  از  زیادی  تعداد  نیت 
نیات  میان  این  در  و  است  حسین)ع(  امام  عزاداری 
تعدادی از موقوفات استان در راستای رفع مشکلات روز 
بسته  درمان،  تامین  های  هزینه  پرداخت  جمله  از  مردم 

های آموزشی و آزادی زندانیان غیرعمد است.

گردشگری در بافت روستای
 »زیارت« گرگان رونق می گیرد

روستای »زیارت« از توابع دهستان استرآباد جنوبی بخش 
منحصر  ییلاقی  مناطق  از  یکی  گرگان  شهرستان  مرکزی 
با  ظرفیت  که  می رود  به شمار  گلستان  استان  در  فرد  به 
برای رونق گردشگری دارد و سرمایه گذاری در  ارزشی 
این حوزه برای پیشگیری از ساخت و سازهای غیرمجاز 
و کمک به معیشت ساکنان در دستور کار مسوولان ارشد 

استان گلستان قرار گرفته است.
روستای  بافت  در  گردشگری  طرح  شدن  عملیاتی   
محمد  »علی  ویژه  نگاه  با  قبل  سال  از  گرگان  »زیارت« 
و  دادگستری  کل  رییس  و  گلستان  استاندار  زنگانه« 
اکنون  که  گرفته  قرار  پیگیری  مورد  استان  مرکز  داستان 

طرح مطالعه آن با انتخاب مشاور در دست اجرا است.
نشست هماهنگی بین مسوولان دستگاه های خدمات رسان 
دفتر  محل  در  تازگی  به  که  طرح  مشاور  و  نظارتی  و 
بخشیدن  شتاب  نویدبخش  شد،  برگزار  گلستان  استاندار 
دردسترسی به طرح جامع گردشگری برای بافت روستای 
»زیارت« و ایجاد درآمد زایی برای اهالی بومی آن است.

بافت روستای گردشگری »زیارت« با ۴۷۸ واحد مسکونی 
روستایی دارای هزار و ۹۶۴ نفر جمعیت بوده و از آبشار 
بافت  همچنین  و  امامزاده  رودخانه،  آبگرم،  چشمه  زیبا، 
قدیمی و تاریخی و صنایع دستی برخوردار است که از 
افراد  به دلیل ورود  دهه ۱۳۸۰ جداگزینی در این منطقه 
با ساخت و سازهای غیرمجاز شکل گرفت  فرصت طلب 
سرمایه گذاری  از  ارزش  با  روستای  این  تا  شد  سبب  و 
در حوزه گردشگری فاصله گرفته و به عنوان خانه دوم 

ساکنان غیربومی تبدیل شود.
نشست  در  گلستان  دادگستری  کل  رییس  آسیابی  حیدر 
خردادماه  استان،  بیت المال  حقوق  شورای حفظ  اعضای 
در  اخیر  سال های  طی  که  بود  کرده  اعلام   ۱۴۰۱ سال 
»زیارت« بخش مرکزی از توابع شهرستان گرگان حدود 

پنج هزار واحد مسکونی غیر مجاز ساخته شده است.
گردشگری  و  دستی  صنایع  فرهنگی،  میراث  مدیرکل 
استان گلستان در این زمینه گفت: ساماندهی »زیارت« و 
که  بوده  استاندار  مطالبه جدی  آن  بومیان  معشیت  تامین 
انتخاب مشاور برای تهیه طرح جامع گردشگری در بافت 

روستای »زیارت« در این راستا بوده است.
جامع  طرح  که  این  برای  افزود:  ساوری  محمدجواد 
نیازمند  شود  عملیاتی  »زیارت«  بافت  در  گردشگری 
گذشته  از  بیش  سازنده  پیشنهادهای  ارایه  و  مشارکت 
کارشناسان و مسوولان دستگاه های مرتبط در این حوزه 
هستیم.وی ادامه داد: طرح اولیه توسط مشاور آماده شده 
که طی نشستی با حضور استاندار و مدیران دستگاه های 
ذیربط و ذی مدخل مورد بررسی قرار گرفته و تایید اولیه 
با  مزبور  طرح  شد:  یادآور  است.وی  شده  دریافت  آن 
یک  تا  مرتبط  دستگاه های  مدیران  پیشنهادهای  لحاظ 
به  جمهور  رییس  سفر  در  تا  می شود  آماده  آینده  ماه 
معاونت  فنی  دفتر  شود.مدیرکل  رونمایی  گلستان،  استان 
به دلیل  گفت:  گلستان  استانداری  عمرانی  امور  هماهنگی 
تهدیداتی از جمله زلزله، سیل، رانش زمین، باید با لحاظ 
مطالعه دقیق و علمی، سرمایه گذاری گردشگری را برای 

روستای زیارت اجرا کرد.

دانش آموزان محروم 
مازندرانی در انتظار مهرورزی

خشکسالی اعتبارات و ۱۲ سال بی سرانجامی 
در دسترسی کرمان- خراسان

 شک نکنید اگر مسئولان وزارت راه یا دیگر سازمان های متولی 
طی چندسال گذشته حتی یکبار مشهد را از مسیر شمال استان 
کرمان به خراسان جنوبی رفته بودند، وضع موجود این نبود که 
انگار برای رسیدن به بهشت امام مهربانی ها در خراسان باید از 
جهنمی خطرناک عبور کنید بی امکانات با آن همه تردد بالا و 

دست بر آستان دعا بردارید که آنجا وسیله شما خراب نشود.
جاده ارتباطی بسیار مهم و راهبردی که استان های جنوبی را به 
شمال شرق کشور متصل می کند و مسیر عبور پرشمار کامیون 
بی  مورد  ها  سال  است،  مسافری  و  سواری  و خودروهای  ها 
مهری در تخصیص اعتبار قرار گرفته و با وجود آنکه مسئولان 
محلی می گویند این پروژه ردیف ملی دارد و در سطح ملی 
تعریف شده، اما باز در همه سال های اخیر شاهد بی سرانجامی 
در اجرای باند دوم آن، ترمیم جاده کنونی، احداث مراکز بین 
راهی، خدمات رسانی از طریق آب انبارهای موجود و توسعه 
زیرساخت های ارتباطی آن هستیم.تابستان که می شود مسافرت 
می  بیشتر  هشتم  امام  مهربانی  قبله گاه  به سمت  نیز  شهروندان 
شود اما هرسال باید مسافران عزا بگیرند که می خواهند از یکی 
از گرم ترین نقاط جهان در کویر بین شهرستان راور در استان 
کنند؛  عبور  جنوبی  خراسان  استان  در  واقع  دیهوک  تا  کرمان 
کرمان  از  یا عصر  کنند  می  توصیه  دارند  تجربه  که  ها  خیلی 
باشید و شب در خراسان  تا از گرما عبور کرده  حرکت کنید 
جنوبی بمانید، یا صبح زود به دل جاده بزنید تا به گرمای این 
منطقه کویری و لم یزرع نرسید؛ اما این توصیه ها کارساز نیست 
زیرا بسیاری چه بخواهند و چه نخواهند باید در شبانه روز به دل 
این جاده بزنند و خدا نکند که خودرو شما خراب شود یا در 

بین راه به آب و سرویس نیاز داشته باشید.
زخمی از گذشته

از  یکی  عنوان  به  دیهوک   - راور  جاده  از  اینکه  امر  واقع  اما 
مسیرهای پرتردد و پرحادثه جنوب شرق کشور یاد می شود و 
این در حالیست که ساخت باند دوم این جاده با وجود تمامی 
ضرورت های آن از ۱۲ سال پیش در محدوده استان کرمان آغاز 
شده اما به گفته مسئولان به علت اعتبارات قطره چکانی به کندی 
پیش می رود.صرفنظر از باند دوم این جاده، جاده موجود نیز در 
است.  مانده  همینطور  اما  است  ترمیم  نیازمند  نقاط  از  بسیاری 
مسئولان درحالی علت تاخیر در به سرانجام رسیدن این پروژه را 
اعتبارات قطره چکانی ملی اعلام می کنند که این پروژه ردیف 
بودجه استانی ندارد.ساخت این جاده مربوط به سال های ۱۳۶۸ 
تا ۷۹ است و عملیات اجرایی ساخت باند دوم آن نیز در سال 
۱۳۸۵ آغاز شده و از سال ۱۳۹۰ به ردیف بودجه ملی پیوسته 
است.این روزها در حالی ساخت باند دوم جاده راور - دیهوک 
در مرز ۱۲ سالگی قرار گرفته که کل اعتبار هزینه شده در این 
پروژه بنا بر گزارش ها تاکنون تنها سه هزار و ۷۰۰ میلیون ریال 
بوده که ۲ هزار و ۸۹۰ میلیارد ریال آن تا سال ۱۴۰۰ جذب و 
برای سال ۱۴۰۱ نیز یک هزار و ۴۱۰ میلیارد ریال تخصیص یافته 
است؛ همچنین اعتبار پیش بینی شده برای سال مالی ۱۴۰۲ این 
پروژه حدود یکهزار و ۵۰۰ میلیارد ریال اعلام می شود.براساس 
اعلام مسئولان، در سفر رییس جمهور به استان کرمان نیز ۶ هزار 
میلیارد ریال در طول سه سال برای جاده راور- دیهوک پیش 
بینی شده که سالانه باید در اختیار اداره کل راه و شهرسازی 
استان کرمان قرار گیرد و با توجه به اینکه ساخت هر کیلومتر 
جاده ۲۰۰ میلیارد ریال براساس صورتحساب سال ۱۴۰۱ اعلام 
شده، این امید وجود دارد که با تخصیص این اعتبارات، عملیات 
و  گیرد  کمی سرعت  آینده  های  سال  پروژه طی  این  اجرایی 
ارتباطی مهم  این شاهراه  باقیست که چرا  این پرسش همواره 
با وضعیت خاص کویری آن چرا باید از چند منظر رها شده 

باقی بماند؟
تردد زائران جنوب شرق کشور و آمار بالای ترانزیت بار 

جاده راور - دیهوک
به  تکمیل کریدور شمال  در حالی  این طرح  اجرای  از  هدف 
جنوب کشور و همچنین بهبود وضعیت تردد زائران حرم مطهر 
رضوی از استان های جنوب شرقی کشور اعلام می شود که این 
جاده به صورت پرشمار محل تردد خودروهای ترانزینی، تریلر 
و کامیون ها نیز است لذا دوبانده کردن این پروژه باوجود تمامی 
ضرورت ها، می تواند در بهبود وضعیت جاده های این منطقه از 

استان کرمان و شرق کشور نقش موثری ایفا کند.
براساس گزارش ها بار ترافیکی جاده دیهوک - راور طی سه 
ماهه پایانی سال ۱۴۰۱ میزان ۱۲۵ هزار و ۸۰۱ تردد ثبت کرده 
که بیش از ۵۱ درصد از این آمار مربوط به خودروهای سنگین 
بوده؛ همچنین در جاده راور - دیهوک میزان ۱۱۸ هزار و ۳۸۱ 
تردد طی مدت زمان یاد شده ثبت شده که بیش از ۵۴ درصد از 

این آمار مربوط به خودروهای سنگین بوده است.
تردد بالای خودروهای سنگین در این جاده در حالی است که 
کمتر کسی به این جاده وارد می شود که از تخریب و فرسودگی 
قسمت هایی زیادی از این جاده گلایه مند نباشد؛ ناهمواری های 
ناشی از سال ها تردد خودروهای سبک و سنگین و همچنین 
از  بخشی  که   ( رفاهی  مجتمع خدمات  و  استراحتگاه  نداشتن 
علت آن واقع شدن در منطقه حفاظت شده دربند و زیستگاه 
بودن قسمت هایی  به رخ  اطلاق می شود( و رخ  ایرانی  یوز 
از آن سبب شده که آمار حوادث و تلفات این جاده بالا باشد.

نکته قابل تامل اینکه به گفته مسئولان از عوامل مختلف آنچه در 
کنار سایر موارد سبب تاخیر در اجرای این پروژه می شود، پهنه 
از جغرافیایی دیار کریمان  ایرانی در بخش هایی  یوز  حضور 
است که باید تمامی پروژه های عمرانی در این خطه به دقت 
و احتیاط لازم اجرایی شود تا حضور انسان زیستگاه این گونه 
حیات وحش در خطر انقراض که حالا به نماد کشور نیز تبدیل 

شده را تهدید نکند.
چرایی بی توجهی کهنه وزارت راه به شاهراه ارتباطی چند 

استان
از سوی دیگر آب انبارهایی در مسیر وجود دارد که یا خدمات 
استراحت  و  استفاده  برای  و  شده  فرسوده  یا  و  ندارند  دهی 
ظرفیت  این  ماندن  مغفول  و  دارند  بهداشتی  مشکل  مسافران 
که  درحالی  است؛  زده  دامن  ای  جاده  حوادث  آمار  بر  نیز 
مسئولان متولی مثل راهداری های هر دو استان نیز در این زمینه 

توضیحات قانع کننده ای نداشته اند و ندارند.
۱۵۰ کیلومتر از کویر راور بدون استراحتگاه و یک راهکار

مدیر راهداری و حمل و نقل جاده ای شهرستان راور در گفت و 
گو با خبرنگار ایرنا با بیان اینکه از کیلومتر ۱۲ )آب انبار شماره 
و  توقف  برای  مکانی  هیچ  کیلومتر ۱۶۰)دیگ رستم(  تا  یک( 
استراحت مسافران وجود ندارد گفت: محیط زیست حداقل ۲ 
تا مجتمع خدمات  نقطه را در جاده راور - دیهوک آزاد کند 
رفاهی بین راهی ساخته شود؛ در این زمینه سرمایه گذاران هم 
تاکید کرد: متقاضی  اعلام آمادگی کردند.محمدامین محمودی 
سرمایه گذاری برای ساخت مجتمع های خدماتی رفاهی وجود 
دارد اما زمان استعلام از محیط زیست با اجرای این طرح ها 
مخالفت می شود و محیط زیست علت این مخالفت را وجود 

زیستگاه یوزپلنگ ایرانی اعلام می کند.
مجوزی که در سال ها صادر نشد

وی اظهار داشت: از تهران یک مرتبه چند سال پیش به راور 
بتوانیم ۲  تا  کنند  می  آزاد  را  نقطه   ۲ که  دادند  قول  و  آمدند 
مجتمع خدماتی جدید در این جاده تاسیس کنیم اما مجوزهای 
این موارد نیز تاکنون صادر نشده است.مدیر راهداری و حمل و 
نقل جاده ای شهرستان راور با بیان اینکه آب انبارهای موجود در 
مسیر راور - دیهوک نیز قدیمی و فرسوده شدند افزود: چند سال 
پیش یکسری اقدامات روی آنها انجام دادیم تا برای مسافران 
قابل استفاده باشند اما اکنون سرویس های بهداشتی آب انبار 
شماره یک قابل استفاده است و هر هفته ۲ بار با آب شرب پر 
می شود اما به علت وجود این آب انبارها در جاده کویری، مردم 

از آنها استفاده نکنند، بهتر است.

قلب تپنده تاریخ و اقتصاد ملایر نیازمند ایمن سازی

 بازار سنتی ملایر قلب تپنده تاریخ و اقتصاد این شهر است، 
این مجموعه تاریخی زیبا به دلیل قدمت بالا و تردد جمعیت 

زیاد نیازمند ایمن سازی و ساماندهی است.
به  همدان  استان  دیدنی  اماکن  از  یکی  ملایر  تاریخی  بازار   
و  واقع شده  تاریخی شهر ملایر  بافت  شمار می رود که در 
و  است  مختلف شهر  مسیرهای  از  اصلی  پنج ورودی  دارای 
ساماندهی یکی از ورودی های اصلی آن از سمت خیابان شهید 

وفایی)بروجرد( در دستور کار قرار گرفته است.
بازار ملایر که با نام »بازار شیخ الملوک« نیز شناخته می شود، 
با  و  است  قاجار  دوران  از  یادگاری  تاریخی،  پیشینه ای  با 
به  شهر  این  دیدنی  مکان های  از  یکی  خود  خاص  معماری 

حساب می آید.
و  اصلی  بازار  یک  بر  مشتمل  ملایر  بازار  تاریخی  مجموعه 
۲ بازار فرعی و تعدادی تیمچه و سرا در بافت قدیمی شهر 
راسته  بازار شامل  و قسمت های مختلف مجموعه  واقع شده 
بازار کفاش ها،  علیخان،  مهر  بازار  بازار خان،  الملوک،  شیخ  
کوچک  و  بزرگ  چهارسوق  خان،  سرای  میرفتاح،  سرای 
انتهایی و  و در قسمت  است  بابک)تیمچه(  بازار و زورخانه 
قرار دارد که در  نیز کاروانسرای خان  بازارخان  شمال شرقی 
دوره قاجاریه، حوضی در وسط می همانسرا بود و در قسمت 
شمال غربی این سرا، برف انداز واقع شده بود که اختصاص به 

ریختن برف های بام داشت.
مراکز  مهم ترین  از  یکی  گذشته  دهه های  طول  در  بازار  این 
شمار  به   ملایر  شهر  اجتماعی  و  فرهنگی  اقتصادی،  تجاری، 

می رود.
بازار ملایر همچنین از دیرباز تا امروز محل خرید و فروش 
اجناس مختلف و ارزاق عمومی مردم این شهر بوده و خوار و 
بار، میوه و سبزیجات، پوشاک، لوازم منزل و صنایع دستی از 
مهم ترین کالاهایی است که در بازار ملایر به فروش می رسد 
و  سفالگری  پارچه بافی،  سنتی  کارگاه های  از  بسیاری  و 

لحاف دوزی در این بازار مشغول به کار هستند.
و  خود  کارکرد  حفظ  برای  زیبا  تاریخی  مجچموعه  این 
سازی  ایمن  و  ساماندهی  نیازمند  حوادث  بروز  از  پیشگیری 

است.
ایمن سازی بازار سنتی ملایر، اولویت کنونی

گردشگری  جاذبه های  جمله  از  سنتی  بازارهای  که  آنجا  از 
اهتمام  باید  آنها  مرمت  و  حفظ  برای  و  می شوند  محسوب 
و  به خوبی حفظ  تاریخی  آثار  این  تا  گیرد  ویژه ای صورت 
بازارهایی  از آن دسته  نیز  بازار سنتی ملایر  نگهداری شوند، 
است که از نظر موقعیت مکانی در بافت تاریخی و فرسوده 
شهر واقع شده و با توجه به تردد روزانه صدها شهروند، نیاز 
به ایمن سازی اساسی دارد تا از هرگونه آسیب به بافت و کالبد 

آن و بروز حوادث و خسارات جانی و مالی جلوگیری شود.
قدمت بازار ملایر به دوره قاجاریه و حاکمیت »شیخ محمدعلی 
میرزا دولتشاه«، فرزند فتحعلی شاه و بانی شهر ملایر برمی گردد 
که به شیخ الملوک شهرت داشت، این بازار حدود سال ۱۲۶۳ 
در  اصلی  بازار  گرچه  شد،  ساخته  وی  توسط  قمری  هجری 
دوره شیخ الملوک بنا شده است، اما افرادی چون مهرعلیخان، 

ابوالقاسم خان نوری و میرفتاح آن را گسترش داده اند.
نیازمند  ملایر  سنتی  بازار  نورگیرهای  و  اصلی  ورودی 

مرمت

طولانی  و  اصلی  راسته  یک  بر  مشتمل  بازار  اصلی  بخش 
جهت  در  کوچک تر  راسته  یک  و  شمالی جنوبی  جهت  در 
غربی شرقی است که این دو محل در چهارسوق گنبددار بزرگ 
و مرتفعی همدیگر را قطع می کنند، چهار قسمت اصلی این 
بازار به چهار محله شهر منتهی می شود و ورودی اصلی آن در 

خیابانی قرار دارد که به »بروجرد« معروف است.
بازار کوچک که به موازات  بازار فرعی مجموعه شامل یک 
شاخه شمالی جنوبی بازار اصلی جریان دارد و در ابتدا و انتها 
به بازار بزرگ مرتبط می شود و بازار دیگر از مقابل ورودی 
اصلی مسجد شیخ الملوک شروع شده و با انحناهایی به بازار 
بزرگ متصل می شود، در مجموعه بازار ملایر چندین تیمچه و 
سرا وجود دارد که تعدادی از آنها از جمله سرای خان، سرای 
مهر علیخان و سرای لحاف دوزها از ارزش بیشتری برخوردار 

است.
کاروانسراهایی در راسته بازار سنتی ملایر جود دارد که شامل 
کاروانسرای میرفتاح که به کاروانسرای حلاج ها معروف است 
و در غرب راسته اصلی بازار ملایر قرار دارد، این کاروانسرا با 

دالانی با طاق ضربی به راسته اصلی متصل شده است.
دارد  وجود  ملایر  سنتی  بازار  راسته  در  نیز  کاروانسراهایی 
حلاج ها  کاروانسرای  به  که  میرفتاح  کاروانسرای  شامل  که 
معروف است و در غرب راسته اصلی بازار ملایر قرار دارد، 
این کاروانسرا با دالانی با طاق ضربی به راسته اصلی متصل 

شده است.
دیگری کاروانسرای شیخ الملوکی است که در شمال غرفه های 
راسته اصلی بازار ملایر قرار دارد و قدیمی ترین کاروانسرای 
این بازار محسوب می شود که در حال تخریب است و نیاز به 

ساماندهی و مرمت دارد.
و  ارگانیک ساخته شده  و  به شیوه خطی  قدیمی ملایر  بازار 
سبک و شیوه معماری بازار ملایر تقریبا شبیه به دیگر بازارهای 
این  معماری  سبک  است،  اراک  بازار  همچون  ایران  تاریخی 
بازار اصیل و سنتی است و سخت تحت تاثیر الگوی بازارهای 
دوره صفویه و زندیه همچون بازار وکیل قرار دارد و پوشش 
سقف تمام قسمت های بازار دارای طاق های ضربی و گنبدی 
طرف  دو  در  و  آن  سراسر  در  نورگیرهایی  و  است  آجری 

حجره ها دیده می شود.
بخش هایی از پوشش قدیمی بازار، به ویژه در قسمت ورودی 
اصلی  حالت  از  عموما  نیز  نورگیرها  و  شده  خراب  اصلی 
خارج شده و در بعضی از قسمت ها الحاقات نازیبایی به بازار 
و  است  کرده  وارد  صدمه  آن  اصالت  به  که  گرفته  صورت 

ساماندهی آن ضروری است.
تیمچه باارزشی نیز در شاخه غربی بازار قرار دارد که پوشش 
امروزه  تیمچه  این  است،  بازار  گنبد  بزرگ ترین  آن،  گنبدی 
ویژه ای  معماری  از  و  شده  تبدیل  زورخانه  به  تغییراتی  با 
متصل  اصلی  بازار  به  تیمچه ها  از  یکی  و  است  برخوردار 

می شود.
ریال  میلیارد  یک  با  ملایر  بازار  ورودی  درِ  سر  اجرای 

اعتبار
رئیس اداره میزاث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی ملایر 
در گفت و گو با خبرنگار ایرنا اظهار کرد: مرمت و ساماندهی 
این  فرهنگی  میراث  اولویت های  از  یکی  ملایر  سنتی  بازار 
باید  نیز  سازی  ایمن  بخش  در  رود،  می  شمار  به  شهرستان 

این مهم با کمک اصناف و شهرداری مورد توجه قرار بگیرد.
از  بازار ملایر  افزود: اجرای سر درِ ورودی  »ابراهیم جلیلی« 
سمت خیابان شهید وفایی با یک میلیارد ریال اعتبار به تازگی 

آغاز شده و هم اکنون در دست اجرا است.
بازار ملایر همچون  اینکه عناصر کالبدی  بیان  با  این مسوول 
بایارهای تاریخی از راسته اصلی و فرعی، چهارسوق، مسجد، 
زورخانه بابک، حمام، چایخانه و کاروانسرای خان و سوخته، 
رعایت  کرد:  بیان  شده،  تشکیل  شیخ الملوک  و  حلاج ها 
تناسبات معماری و قرینه از نکات برجسته در شناخت پلان 
بازار است و پوشش سقف بازار از طاق و تلیجه است و قوس 

تویزه اجرایی از نوع شبدری تند است.
به گفته او؛ اجرای تلیجه ها رومی و ضربی است و در راسته 
فرعی و بخشی از ابتدای بازار از سمت خیابان بروجرد)شهید 
وفایی( اجرا شده است و بدنه حجره های بازار از خشت و گل 
است و روی دیوارهای خشتی، چهار تویزه با شیوه های رومی 

جهت اجرای طاق های ضربی خشتی قرار گرفته است.
رئیس اداره میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی ملایر 
اختلاف ارتفاع تیزی قوس تویزه های رومی، حجره ها و تویزه 
ضربی برای پوشش سقف بازار را از نکات حایز اهمیت بازار 
با  بازار  ارتفاع پوشش سقف  عنوان کرد که موجب اختلاف 

دکان ها شده است.
جلیلی با بیان اینکه با توجه به تکنیک و شیوه اجرایی، معماری 
بوده است،  با ساخت در سریعترین زمان  توام  و  بازار ساده 
کالبدی  بخش  در  که  مشکلاتی  به  توحه  با  کرد:  خاطرنشان 
بازار و دخل و تصرف و امنیت بازار مطرح بود، سال ۱۳۹۶ 

طرح ساماندهی بازار تهیه شد.
وی تاکید کرد: در این راستا طرحی برای پنج ورودی بازار 
کاروانسرای میدان امام خمینی)ره(  بر اساس ورودی سر درِ 
ملایر طراحی شد و امسال به عنوان نمونه یکی از سر درهای 
ورودی که وردی اصلی بازار در خیابان شهید وفایی است، 

در دست اجرا است.
جلیلی: نمی توان به صورت کامل ستون های سر درِ وروی را 
اجرا کرد، دلیل آن این است که حجره های موجود ستون های 
۹۰ سانتی را که از قدیم در ورودی بازار بوده را تخریب و به 
نما تبدیل کردند و با تابلوهای کامبوزیت و سر درب هایی که 
ایجاد کردند، امکان اجرای دقیق آن در ورودی بازار مقدور 

نشد.
به گفته جلیلی؛ ضرورت تعریف و اجرای ورودی اصلی بازار، 
یکی از مهمترین مولفه هایی است که علاوه بر تعریف محدوده 
و عرصه واقعی بازار، موجب حفاظت و ارتقای منظر بصری 
آن می شود و بر این اساس با استفاده از الگوپذیری فرم و نما 
یک  عنوان  به  امام)ره(  میدان  کاروانسرای  وروی  در  سر  از 

المان شاخص و همزاد استفاده کردیم.
رئیس اداره میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی ملایر 
بازار  ورودی  درِ  اجزای سر  برای  در حال حاضر  داد:  ادامه 
ملایر با پیمانکار قرارداد متعقد شده و در ورودی اصلی در 
خیابان شهید وفایی در حال اجرا است و امیدواریم بتوانیم با 
این کار سر درِ چهار ورودی دیگر را نیز با کمک شهرداری 

اجرا کنیم.
جلیلی با تاکید بر اینکه نمی توان به صورت کامل ستون های 
است  این  آن  دلیل  شد:  یادآور  کرد،  اجرا  را  وروی  درِ  سر 
قدیم  از  که  را  سانتی   ۹۰ ستون های  موجود  حجره های  که 
در ورودی بازار بوده را تخریب و به نما تبدیل کردند و با 
تابلوهای کامبوزیت و سر درب هایی که ایجاد کردند، امکان 

اجرای دقیق آن در ورودی بازار مقدور نشد.
با کمک  ناچار شدیم  دلیل  همین  به  داد:  ادامه  همچنین  وی 
شهرداری ملایر مقداری از پیاده رو را گرفته و ستون را در حد 
بهتر  به طور قطع  اقدام  این  البته  بگیریم  ۴۰ سانتی متر درنظر 
از وضعیت ناهنجار و نمای ظاهری نامناسبی است که از قبل 

وجود داشته است.
رئیس اداره میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی ملایر 
اظهار کرد: براساس اعلام شهرداری ملایر، چنانچه نمونه اول 
سر درِ ورودی بازار خوب اجرا شود، چهار ورودی دیگر که 
ورودی  این  مشابه  می شود،  بازار  وارد  مختلف  مسیرهای  از 
اجرا خواهد شد و به بهبود سیما، منظر و هویت بافت تاریخی 

و ورودی بازار کمک زیادی می کند.
به گزارش ایرنا؛ بازار تاریخی و سنتی ملایر در سال ۱۳۵۵ با 
شماره ۳/۱۲۸۶ در فهرست آثار ملی و تاریخی ایران به ثبت 
رسیده است و در حال حاضر حدود ۴۱۱ باب مغازه و حجره 

در مجموعه بازار این شهر وجود دارد.

نوید شکوفایی ظرفیت های مغفول پرورش ماهی درمناطق گرمسیری کهگیلویه وبویراحمد
چمشیر،  سد  پشت  در  ماهی  تنی  هزار  پنج  واحد  ایجاد 
و  کوهبرد  سد  پشت  در  ماهی  پرورش  مزرعه  اندازی  راه 
سیزدهم  دولت  های  برنامه  از  شالیزارها  در  ماهی  پرورش 
برای شکوفایی ظرفیت های مغفول پرورش ماهی در مناطق 

گرمسیری کهگیلویه و بویراحمد است.
رودخانه  وجود  با  بویراحمد  و  کهگیلویه  گرمسیری  مناطق   
های زهره و خیرآباد دارای ظرفیت های بی نظیری برای تولید 
ماهی های گرم آبی، خاویاری،زینتی و ماهیان در قفس است 
که تاکنون بدون استفاده باقی مانده اما دولت سیزدهم گام های 

امیدبخشی برای تحقق این مطالبه مهم برداشته است.
 بر اساس آمارهای موجود سالانه ۲۲ هزار تن ماهی در این 
استان تولید می شود که زمینه فرصت های شغلی پرشماری در 
شهرستان های بویراحمد و دنا را فراهم کرده اما سهم مناطق 
گرمسیری کهگیلویه و بویراحمد از این فرصت کم نظیر تولید 

و اشتغال بسیار اندک است.
این سرزمین چهار فصل که یکی از قطب های تولید ماهی قزل 
آلا در کشور محسوب می شود و براساس آمار موجود حدود 
تولید  درصد   ۱۰ و  جهان  سردآبی  ماهیان  تولید  درصد   ۱.۶
ماهیان سردآبی کشور را تأمین می کند حالا با اقدام های دولت 

در مسیر تبدیل به قطب ماهیان گرم آبی قرار گرفته است.
اشتغال  رویه،  بی  صید  از  پیشگیری  غذایی،  امنیت  تأمین 
ارزان  استفاده  و  ارزآوری  غیرنفتی،  صادرات  توسعه  پایدار، 
پرورش  رونق  اهمیت  که  است  مزایایی  آب،  از  اقتصادی  و 
ماهی را نشان می دهد به همین علت دولت مصمم است تا با 
عملیاتی کردن برنامه های خود برای استفاده بیشتر از ظرفیت 

های آبزی پروری در این مناطق اقدام کند.
در  ماهی  گویند:پرورش  می  شیلات  حوزه  کارشناسان 
استخرهای ذخیره آب میزان استفاده از کود شیمیایی در کشت 
هزینه های  آوردن  پایین  سبب  امر  این  که  می دهد  کاهش  را 

کشاورزی و آلودگی های زیست محیطی می شود.
برنامه ریزی برای تولید سالانه ۲۰ هزار تن ماهی گرم آبی

بویراحمد  و  کهگیلویه  کشاورزی  جهاد  سازمان  رییس 
برنامه ریزی صورت گرفته قرار است ظرفیت  گفت:براساس 
استان  گرمسیری  مناطق  در  ماهی  تن  هزار   ۲۰ سالیانه  تولید 
تنی  هزار  پنج  های  طرح  معتمدی  علی  شود.سید  می  ایجاد 
از  را  تنی سد کوهبرد  پرورش ماهی در سد چمشیر و ۸۰۰ 
برنامه های مهم دولت سیزدهم برای رونق تولید ماهیان گرم 
آبی در کهگیلویه و بویراحمد دانست و افزود: تاکنون اقدام 
های عملیاتی خوبی برای تحقق این مهم انجام شده است.سید 
علی معتمدی طرح های پنج هزار تنی پرورش ماهی در سد 
چمشیر و ۸۰۰ تنی سد کوهبرد را از برنامه های مهم دولت 
و  کهگیلویه  در  آبی  گرم  ماهیان  تولید  رونق  برای  سیزدهم 
بویراحمد دانست و افزود: تاکنون اقدام های عملیاتی خوبی 
برای تحقق این مهم انجام شده است.وی بیان کرد: چهار ماه 
پیش ۲۰۰ هزار قطعه بچه ماهی کپور در سد کوهبرد شهرستان 

کهگیلویه رهاسازی شده است.
رییس سازمان جهاد کشاورزی کهگیلویه و بویراحمد تصریح 
یک  های  ماهی  بچه  این  وزن  دهد  می  نشان  ها  کرد:بررسی 
گرمی به یک کیلوگرم افزایش یافته است.سد مخزنی کوهبرد 
شرقی  جنوب  در  بهبهان  دهدشت-  جاده  سه  کیلومتر  در 
شهرستان دهدشت در مسیل رودخانه کوهبرد بین ۲ روستای 

پوزه کوهبرد و گدار خونی قرار دارد.
متر  میلیون   ۲.۵ سد  این  سالانه  آبگیری  حجم  با  سد  این 
مکعب،طول تاج سد ۳۶۰ متر، ارتفاع از کف ۲۶ متر و نیم، 
عرض کف سد ۱۱۰ متر و عرض تاج سد هشت متر از سازه 
های آبی مهم مناطق گرمسیری کهگیلویه و بویراحمد محسوب 
می شود.رییس سازمان جهاد کشاورزی کهگیلویه و بویراحمد 

تاکید کرد: 
همچنین در سفر روزهای ۲۶ و ۲۷ تیرماه امسال هیات دولت 
به استان تفاهم نامه ایجاد یک مزرعه پنج هزار تنی پرورش 
سرمایه  با  گچساران  در  چمشیر  سد  پشت  قفس  در  ماهی 

گذاری بخش خصوصی بسته شده است.

معتمدی افزود: این تفاهم نامه ۱۰هزار میلیارد ریالی با امضای 
استاندار و سرمایه گذار در حضور رئیس جمهور در سفر اخیر 

هیات دولت منعقد شده است.
وی ابراز کرد: این طرح پشت سد چمشیر که بزرگترین سد 

غلتکی و بتنی خاورمیانه است اجرایی می شود.
پرورش همزمان ماهی و برنج

تاکید  بویراحمد  رییس سازمان جهاد کشاورزی کهگیلویه و 
کرد: پرورش همزمان برنج و ماهی کپور از دیگر برنامه های 
دولت برای رونق تولید در مناطق گرمسیری استان است که 

هم اکنون در حال انجام مراحل مطالعاتی است.
تولید  برنج،  خوار  ساقه  کرم  با  بیولوژیک  مبارزه  معتمدی 
کشاورزی،  و سم  کود  کاهش مصرف  ارگانیک،  محصولات 
استفاده بهینه اقتصادی از مزارع کشاورزی را از جمله مزایای 

کشت توأم برنج و ماهی ذکر کرد.
ظرفیت های موجود

مدیر شیلات سازمان جهاد کشاورزی کهگیلویه و بویراحمد 
گفت: سالانه ۲۲ هزار تن ماهی در این استان تولید می شود 
که از این میزان پنج هزار تن آن به روسیه و کشورهای حاشیه 

خلیج فارس صادرات می شود.
اسحاق رستمی افزود: هم اینک ۲۷۰ مزرعه پرورش ماهی در 
رتبه سوم  استان  و  دارد  بویراحمد وجود  و  کهگیلویه  استان 

کشوری در تولید ماهیان سردآبی را داراست.
در  استان  سردآبی  ماهیان  تولیدات  بیشترین  کرد:  عنوان  وی 
حوزه رودخانه کارون است و در رودخانه های مارون و زهره 

ظرفیت های معطل مانده زیادی وجود دارد.
استان کهگیلویه و بویراحمد معروف به سرزمین رودخانه های 
از روان آب های کشور  با وجود تولید ۱۰ درصد  خروشان 
،۵۷ رودخانه به طول یکهزار و ۴۰۰ کیلومتر و۱۱ هزار کیلومتر 
آب راه ،دارای ظرفیت های خوبی در حوزه منابع آبی است و 
بشار، مارون و زهره از مهمترین رودخانه های استان کهگیلویه 

و بویراحمد هستند.
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ورزشورزش بازیکنان سرشناس لیگ برتری که از تمرینات کنار گذاشته شدند

 یاغی، جنجالی و دردسرساز

جیدن سانچو جدیدترین مورد از بازیکنانی است که از حضور 
در تمرینات منع شده اند.

شامل  فهرست  این  کنترل،  غیرقابل  و  پرخاشگر  خشن، 
بازیکنانس است که می توانند هم تیمهای رقیب و هم مدیران 

و مربیان تیم خودی را به وحشت بیندازند.
هرکدام از این ۱۰ بازیکن در تاریخ لیگ برتر انگلیس سابقه 
کرده اند.  ثبت  از خود  نفرت  هم  شاید  یا  از شهرت  مشابهی 
سرشناسی  بازیکنان  سوارس  لوئیس  و  پوگبا  پل  مثل  برخی 
درخشش  عین  در  انلگیس  در  آنها  دوران حضور  که  هستند 

آنها تحت تاثیر جنجال های آنها قرار گرفت.  
که  داشتند  خوبی  دوران  اوبامیانگ  پیرامریک  مثل  دیگران 
هم    بازیکن  چند  گرایید.  تلخی  به  آنها  ناگهانی  یاغیگیری  با 
مثل ویرجیل فان دایک اتفاقاتی در لیگ برتر رقم زده اند که 
خیلی وقت است کسی آنها را به یاد نمی آورد. دعواهایی در 
رسانه های عمومی نیز بین چهره های سرشناس صورت گرفته 
که جدیدترین و شاید دراماتیک ترین انها بین جیدن سانچو و 

اریک تن هاخ سرمربی منچستریونایتد رخ داده است.
در  باشگاه  سوی  از  که  بوده  این  اما  آنها  همه  مشترک  وجه 

مقطعی از حضور در تمرینات گروهی تیم محروم شده اند.
جیدن سانچو

اریک  با  که  لفظی  جنگ  با  را  خود  آینده  انگلیسی  وینگر 
از  سانچو  حذف  انداخت.  خطر  به  انداخت،  راه  تن هاخ 
سپتامبر  در  آرسنال  مقابل  بازی  در  منچستریونایتد  فهرست 
۲۰۲۳ از سوی سرمربی هلندی به عملکرد ضعیف این بازیکن 
در تمرینات ربط داده شد. سانچو ۲۳ ساله اما در شبکه های 
اجتماعی جواب تندی به تن هاخ داد و حرفهای او را کاملا 
غیرواقعی خواند و گفت: »من مدتهاست که در این تیم قربانی 
اما  کرد  پاک  را  خود  پست  بعد  روز  چند  سانچو  هستم.« 
منچستریونایتد او را از حضور در تمرینات گروهی منع کرده 
است و شاید هرگز نتواند جایی در ترکیب یونایتد داشته باشد.

پیرامریک اوبامیانگ
ستاره گابنی از یک ستاره گلزن و کاپیتان محبوب در ارسنال 
تبدیل شد به یک بازیکن مغضوب چرا که میکل آرتتا سرمربی 
تیم او را به نقض قوانین انضباطی متهم کرد. این مهاجم در 
دیرتر  روز  یک  خود  مرخصی  از  اینکه  از  بعد   ۲۰۲۱ سال 
برگشت از کاپیتانی تیم محروم شد. بعد از مدتی هم به دلیل 
اصلی  تیم  تمرینات  در  حضور  از  خود  انضباطی  بی  تکرار 
محروم شد. اوبامیانگ دو ماه بعد از آن اتفاق به بارسلونا رفت 

و بعد هم یک فصل ناموفق را در چلسی گذراند.
لوئیس سوارس

در  بازیکن  سه  گرفتن  گاز  بابت  بار  سه  که  بازیکنی  برای 
حضور  از    شدن  محروم  شده،  جریمه  مختلف  موقعیتهای 
در تمرینات لیورپول، تنبیهی خفیف به نظر می رسد. تابستان 
۲۰۱۳ بعد از اینکه لیورپولی ها در فروش سوارس به بارسلونا 
بدقولی کردند این بازیکن اروگوئه ای واکنش تندی داشت. 
انتقال  این  مخالف  اما  لیورپول  وقت  سرمربی  راجرز  برندان 
کرد.  منع  تمرینات  در  از حضور  را  سوارس  هم  بعد  و  بود 
نتیجه کار اما برای هر دو طرف خوب بود.  سوارس در همان 
فصل ۳۱ گل زد و لیورپول نتایج درخشانی گرفت اما قهرمانی 
کرد.  واگذار  منچسترسیتی  به  امتیاز  دو  اختلاف  با  فقققط  را 
بارسلونا فروخته شد و مثلث  به  پایان فصل  سوارس هم در 

مرگبار MSN را در کنار مسی و نیمار تشکیل داد.
اینزلی مایتلند نایلز

این بازیکن انگلیسی تاوان یک پست اینستاگرامی در آخرین 
روز نقل و انتقالات سال ۲۰۲۱ را داد که در آن فاش کرد که 
می خواسته از آرسنال به اورتون برود. این بازیکن اهل لندن 
نوشت: »همه چیزی که می خواهم این است که به جایی که 
آرتتا سرمربی  بروم.«  بازی کنم،  آن  باشم و در  دارم  دوست 
آرسنال خیلی سریع به او گفت که در تمرینات شرکت نکند. 
برگشت  آرسنال  فهرست  به  البته  فصل  آن  در  نایلز  مایتلند 

و  نداشششت  جایی  اصلی  ترکیب  در  جایی  هیچگاه  گرچه 
سال ۲۰۲۳ هم به لیون رفت...

جوی بارتون  
سال ۲۰۱۱ این هافبک جنجالی در توئیتر علیه نیوکاسل نوشت 
و همانطور که خودش هم پیش بینی کرده بود از حضور در 
تمرین در کنار سایر بازیکنان منع شد. چهار سال بعد از انجام 
اولین بازی ملی برای انگلیس، بارتون در توئیتر به سیاستهای 
از  تیم  بازیکنان  انتقاد کرد و گفت  نیوکاسل  انتقالاتی  نقل و 
تیم،  پاردیو سرمربی وقت  آلن  ناراحت هستند.  این وضعیت 
بارتون را از تیم کنار گذاشت و او همان ماه به کوئینز پارک 

رنجرز رفت.
دیگو کاستا

به  بود  مشهور  حریف  مدافعان  دادن  آزار  در  که  مهاجمی 
خودی  تیم  مربیان  و  مدیران  دادن  آزار  توانایی  اندازه  همان 
اینکه  از  بعد  وقت چلسی  مربی  کونته  آنتونیو  داشت.  نیز  را 
این بازیکن با یکی از مربیان تیم درگیر شد او را به زادگاهش 
برزیل بازگرداند. کونته با پیامک به کاستا اطلاع داد که دیگر 
او را نمی خواهد. در سپتامبر ۲۰۱۷ این مهاجم به اتلتیکومادرید 
برگشت. البته در اتلتیکو هم مدتی مجبور شد به تنهایی تمرین 
کند چون دیگو سیمئونه سرمربی تیم از او خواسته  بود وزن 

خود را کم کند.
پل پوگبا

با وجود داستان کشدار و خسته کننده دومین دوره حضورش 
در منچستریونایتد اما پوگبا در اولین دوره حضورش در این 
تیم در فصل ۱۲-۲۰۱۱ برای یک هفته از حضور در تمرینات 
محروم شد. آن اتفاق به خاطر روابط تیره ای بود که بین مینو 
تیم  فرگوسن سرمربی  الکس  با  پوگبا  برنامه های  مدیر  رایولا 
یونایتد پیش آمده بود. شیاطین سرخ در نهایت این بازیکن را 

به یوونتوس واگذار کردند.
هنریخ مخیتاریان

حضورش  دوران  در  مورینیو  ژوزه  خرید  ناموفقترین 
در سال  که  بود  ارمنستانی  هافبک  مخیتاریان  منچستریونایتد، 
۲۰۱۶ از دورتموند به این تیم رفت. تنها چهار ماه بعد از این 
انتقال بود که مورینیو او را از حضور در تمرینات منع کرد. 
مخیتاریان البته بعدها با انتقال به آرسنال وضعیت بهتری پیدا 

کرد و بازیکن تاثیرگذاری در جمع توپچی ها بود.
پاپیس سیسه

مهاجم سنگالی وقتی در سال ۲۰۱۳ شرکت وامهای اعتباری 
پا  به  جنجال  شد  انتخاب  نیوکاسل  اسپانسر  عنوان  به  وونگا 
پیراهن  نیست  حاضر  مسلمان  یک  عنوان  به  گفت  او  کرد. 
باشگاه را با اسم این شرکت بپوشد. الن پاردیو سرمربی تیم 
از آن  بعد  البته سیسه  از تمرینات کنار   گذاشت.  او را  هم 
نهایت  در  و  پشت سرگذاشت  نیوکاسل  در  را  دوران خوبی 

سال ۲۰۱۶ به شاندونگ پیوست.
ویرجیل فان دایک

هم  از  دور  که  داد  دستور  هلندی  مدافع  این  به  ساوتهمپتون 
تیمی های خود تمرین کند، این اتفاق زمانی افتاد که فان دایک 
به   ۲۰۱۷ تابستان  در  و  شود  جدا  تیم  این  از  می کرد  تلاش 
لیورپول برود. ساوتهمپتون می خواست فان دایک را تا پایان 
قراردادش نگه دارد. در نهایت او به ترکیب تیم   برگشت اما 
نکرد و در  ثابتی کسب  ترکیب اصلی جایگاه  هیچ وقت در 

پایان همان فصل به لیورپول پیوست.

 سرپرست تیم نوجوانان ایران درباره آخرین شرایط این تیم 
برای حضور در رقابت های جام جهانی توضیح داد.

  قرعه کشی جام جهانی نوجوانان روز گذشته برگزار شد تا 
مشخص شود تیم ملی زیر ۱۷ سال ایران در مرحله گروهی این 
دوره از رقابت ها با برزیل، انگلیس و نیوکالدونیا رقابت خواهد 
کرد.یک روز پس از قرعه کشی، سعید گنجی، سرپرست تیم 
نوجوانان ایران، در گفتگویی با خبرنگار ما در خصوص شرایط 
حسین  شاگردان  آماده سازی  برنامه های  همچنین  و  تیم  این 
عبدی برای جام جهانی صحبت کرده است. او همچنین درباره 
دلیل غیبت آرشا شکوری، کسری طاهری و رضا غندی پور در 

اردوی تیم نوجوانان توضیحاتی را ارائه داده است.
جهانی  جام  در  نوجوانان  تیم  قرعه  درباره  ابتدا  در 

صحبت کنید.
خوب  بسیار  تیم  دو  و  گرفتیم  قرار  گروه  سخت ترین  در  ما 
تیم  دومین  برزیل  که  هستند  ما  گروه  در  انگلیس  و  برزیل 
پرافتخار این رده سنی در ادوار جام جهانی است. قطعا با این 
قرعه انگیزه بچه ها و کادر بالاتر می رود و ما خیلی خوشحالیم 
که با چنین تیم های خوبی بازی خواهیم کرد و قطعا بازی های 

خوبی از بچه ها خواهید دید .
 فکر می کنید با این شرایط شانسی برای صعود از مرحله 

گروهی داشته باشید؟
از  بازی های خوبی  بالا است و قطعا  ما خیلی  شانس صعود 
انگیزه خوبی دارند و  تیم ملی نوجوانان خواهید دید. بچه ها 
توانمندی فنی بچه ها را هم همه دیدند. ما در مرحله مقدماتی 
و نهایی آسیا تنها یک باخت داشتیم که این نشان می دهد تیم 
منسجم و توانمندی داریم و به صعود هم امیدوار هستیم. چهار 
همین  به  و  کرد  خواهند  صعود  گروهی  مرحله  از  سوم  تیم 
جهت پیش بینی می کنیم که قطعا صعود کنیم اما هدف ما برد 
افتخارآفرینی  بچه ها  این  نکنید  است. شک  انگلیس  و  برزیل 

می کنند.
 شرایط تیم نوجوانان را با حسین عبدی چطور می بینید؟

توانمند  بسیار عالی است. آقای عبدی یک مربی  تیم  شرایط 
می کنند.  کار  بچه ها  روی  مختلف  ابعاد  از  که  هستند  فنی  و 

ایشان از نظر فنی جزو برترین های کشور و دنیا هستند و همین 
لحاظ  همه  از  ما  تیم  کند.  ما کمک  تیم  به  می تواند  موضوع 
بیانگر همین موضوع است.  پیدا کرده و فوتبال ما  شخصیت 

قطعا از این تیم بیشتر خواهید شنید.
 اردوی تیم هم از روز پنجشنبه آغاز شده است. از شرایط 

و امکانات رضایت دارید؟
فدراسیون  و  هستیم  فوتبال  ملی  مرکز  در  در حال حاضر  ما 
هم در تلاش است که امکانات خوبی را برای ما فراهم کند. 
اردوی قبلی ما در چالوس برگزار شد و الان هم در مرکز ملی 
شرایط خوب است. ما همه تمرکزمان را روی کار می گذاریم 
و آقای عبدی معتقد هستند ما به دنبال اتاق لاکچری نیستیم و 
چیزی که برایمان مهم است، زمین و ابزار مناسب برای تمرین 
است تا بدون حاشیه کار کنیم. همانطور که دیدید این اتفاق 

هم رخ داده و تیم ما بدون حاشیه کارش را انجام می دهد.
 برنامه آماده سازی تیم نوجوانان برای جام جهانی به چه 

شکل خواهد بود؟
انشاالله ششم مهر عازم مالزی یا دبی خواهیم شد و تا هجدهم 
اردویی را در آن کشور خواهیم داشت. پس از آن برمی گردیم 
و بچه ها ۴-۵ روز استراحت می کنند و ۲۳ مهر تا ۵ آبان به 
اسپانیا می رویم تا در آن شرایط آب  و هوایی تمرین کنیم و 
همچنین بازی هایی را مقابل تیم های مطرح دنیا داشته باشیم تا 
بچه ها در مسابقات بدرخشند. البته می دانیم که همه تیم ها کار 
می کنند و قطعا جام جهانی متفاوتی پیش رو خواهیم داشت 
و یقینا می بینیم که تیم ملی ایران مقتدرانه حضور پیدا خواهد 
کرد و به دنیا نشان می دهیم که آینده از آن بچه های ایران است.

رضا  و  طاهری  کسری  شکوری،  آرشا  از  دعوت  عدم   
بود.  عجیب  خیلی  نوجوانان  تیم  اردوی  به  غندی پور 

دلیل این تصمیم چه بود؟
بدون  آنها  اما  کرده  دعوت  را  بازیکنان  این  عبدی  آقای 
هماهنگی در اردو حاضر نشدند. تیم ملی با همه جا متفاوت 
به کشور خدمت  ملی،  بعُد  در  داریم  وظیفه  ما  همه  و  است 
تیم  در خدمت  احسن  نحو  به  دارد  وظیفه  کسی  هر  و  کنیم 
و  هستند  خوبی  بچه های  بازیکنان  این  باشد.  کشورش  ملی 

آقای عبدی برای آنها زحمت کشیده و به همه به یک چشم 
بازیکنان  این  انضباط تیمی بسیار مهم است.  اما  نگاه می کند 
از همینجا مطرح شده اند و باید قدردان جایگاه ملی باشند و 
وقتی سرمربی تیم، آنها را به تیم ملی دعوت می کند، باید به 
تیم و خودشان احترام بگذارند. البته ما در حال پیگیری هستیم 

که مشکل حل شود.
بازیکنان این است که   شنیده می شود دلیل غیبت این 
آنها بدون هماهنگی آقای عبدی به تیم های بزرگسالان 

اضافه شده اند.
اصلا اینطور نیست. ما و آقای عبدی خوشحالیم که آنها در تیم 
بزرگسالان بازی می کنند و از این بازیکنان حمایت می کنیم. 
ما از خدایمان است بازیکنی که در این تیم آموزش دیده و 
مگر  کند.  بازی  بالاتر  سنی  رده  در  رسیده،  لازم  پختگی  به 
می شود مربی دوست نداشته باشد که بازیکنش پیشرفت کند؟ 
این بازیکنان نیامدند و چه تضمینی وجود دارد که زمان اعزام 
به مسابقات جام جهانی نگویند که این موضوع تکرار نشود؟ 
به  ملی آسیب می بیند و زحمات  تیم  اتفاق،  این  در صورت 
بازیکنان  چرا  که  است  این  هم  عبدی  آقای  نظر  می برد.  باد 
نیامدند؟ این، بی احترامی به تیم ملی،  بی احترامی کردند و 

فدراسیون و کل بازیکنان است. 
حاضر  اردو  در  توضیح  بدون  بازیکنان  این  واقع  در   

نشده اند؟
ایران است  تیم ملی  اینجا  بدهد.  باید شفاف توضیح  بازیکن 
و باید حواس مان باشد. همه ما موظف هستیم در بحث ملی 
به جامعه خدمت کنیم و به همین جهت هم همه تلاش مان را 
می کنیم که تیم با شرایط مناسب به مسابقات اعزام شود. تک 
ما  کادرفنی  اعضای  و  هستند   عزیز  ما  برای  بچه ها  این  تک 
آنها هستند. نمی شود شخصی بگوید دلم  مثل پدر بالای سر 
نمی خواست به تیم ملی بروم یا بدون هیچ دلیل و مکاتبه ای در 
اردو حاضر نشود. ما می خواهیم به این سوالات پاسخ بدهند. 
درِ تیم ملی به روی هر بازیکن مستعدی باز است و ما مشکل 
از  نداریم و خوشحال می شویم که  بازیکنی  با هیچ  شخصی 

استعدادهای این کشور نهایت استفاده را می بریم.
در  حداقل  در  می تواند  نوجوانان  تیم  شرایط  این  با   
فیفادی  ها از بازیکنان لیگ برتری خود استفاده کند. چرا 

این اتفاق رخ نداد؟
حرفه ای  قرارداد  سال،   ۱۷ زیر  بازیکنان  اینکه  به  توجه  با 
ندارند، فیفادی برای این رده های سنی مفهومی ندارد و برای 

رده های امید و بزرگسالان صدق می کند.
 صحبت پایانی؟

باید همه دست به دست هم بدهیم تا بدون مشکل پیش برویم 
و در جام جهانی کاری کنیم که همه انگشت به دهان بمانند. 
خیر  دعای  با  قطعا  می درخشیم.  مسابقات  در  ما  نکنید  شک 
کادرفنی و  و  بازیکنان  اتحاد  و  با تلاش  و  ایران  عزیز  مردم 
مسئولان فدراسیون فوتبال در جام جهانی بهترین نمایش را از 
خودمان به جا می گذاریم و انشاالله موجبات شادی دل مردم 

ایران را فراهم می کنیم.

واکنش سرپرست نوجوانان به ادعای سنگین علیه عبدی

سرپرست و عضو هیئت مدیره باشگاه ذوب آهن درباره حاشیه 
روز شنبه پیرامون این تیم توضیحاتی را ارائه کرد.

المپیک و حذف  انتخابی  در  ناکامی  از  امید پس  ملی پوشان 
زودهنگام از این مسابقات، در  حالی به تهران بازگشتند که پس 
از توقفی چند ساعته راهی چین شدند. تیم ملی امید قرار است 

در بازی های آسیایی هانگژو از ابتدای مهر ماه به میدان برود.
فردین  حضور  با  ذوب آهن  باشگاه  مخالفت  حال  همین  در 
یوسفی در اردوی امیدها باعث شد تا مهران فرقانی سرپرست 
تیم ملی امید مصاحبه تندی علیه این باشگاه اصفهانی انجام 
دهد. فرقانی در  گفت و گویی که با ورزش سه داشت اعلام کرد 
که محمد ربیعی و فردین یوسفی باید در کمیته اخلاق پاسخگو 

باشند.
با این وجود باشگاه ذوب آهن معتقد است سرپرست تیم ملی 
اساسا اجازه ندارد از زبان کمیته اخلاق حرفی بزند و آن ها 

کمال همکاری را با تیم ملی امید در چند ماه اخیر داشته اند.
عباس دارابی سرپرست تیم فوتبال ذوب آهن و عضو هیئت 
مدیره این باشگاه در همین خصوص گفت و گویی را با خبرنگار 

ما انجام داد. 
دارابی در واکنش به صحبت های امروز سرپرست تیم ملی امید، 
تیم  دوباره  تشکیل  از  ماه است پس  از دو  بیش  اظهار کرد: 
ملی امید، محمدحسین اسلامی و دانیال ایری در اختیار این تیم 
بوده اند. بعد از این دوماه  کادرفنی تیم ملی امید، فردین یوسفی 
را هم از ما درخواست کرد؛ برای آنکه تیم امید کشورمان بتواند 
حضور قدرتمندتری در مسابقات داشته باشد و از طرف دیگر 
تیم ذوب آهن نیز بتواند با فراغ بال بهتری در لیگ برتر مسابقه 
دهد حاضر بودیم این بازیکنان را در اختیار تیم ملی قرار دهیم 
اما ایری خط خورد و دو بازیکن از ذوب آهن درخواست شد. 
درحالی که به نظر می رسد مسئولان تیم امید نمی خواستند سه 
نوعی شاهد  به  و  باشد  لیست شان  تیم ذوب آهن در  بازیکن 
برگزاری دیدار ذوب آهن و استقلال خوزستان در زمان دیگری 

باشیم.
وی افزود: روزهای گذشته باشگاه ذوب آهن درحال رایزنی با 
فدراسیون فوتبال بود و دو پیشنهاد به فدراسیون مبنی بر حضور 
ایری به جای یوسفی داد باتوجه به اینکه علاوه بر یوسفی،  
اسلامی هم همراه با تیم ملی امید است و ذوب آهن دو بازیکن 
فیکس خود را برابر استقلال خوزستان در اختیار ندارد. پیشنهاد 
دوم نیز حضور یوسفی در تیم امید بود مشروط به آنکه بازی 
پنج شنبه هفته جاری ما با استقلال خوزستان به زمان دیگری 

موکول شود.
وی افزود: حتی در گفت  وگویی که منتسب به آقای فرقانی 
است فردین یوسفی تهدید شده اگر به جمع تیم اضافه نشود او 
در کمیته اخلاق باید پاسخگوی عدم حضورش باشد درحالی 
قطعا  و  نیست  این صحبت ها  فردی  چنین  در صلاحیت  که 
فوتبال  فدراسیون  نظر  مورد  مراجع  در  را  فرقانی  تهدید های 

پیگیری خواهیم کرد.
دارابی خاطرنشان کرد: به نظر می رسد مدیران تیم ها وظایف 
مهمی تری دارند و به جای آنکه به حواشی دامن بزنند می توانند 
تمرکز خود را روی امور تیم ملی و حیطه اختیاری خودشان 
بگذارند. با وجود همه صحبت های غیرواقع دلیل تاخیر یوسفی 
مدیران  با  ذوب آهن  باشگاه  رایزنی  کشورمان  امید  تیم  در 
فدراسیون فوتبال بود و فدراسیون نیز به ما اعلام کرد برای 
فردین  اینکه  با وجود  این حال  با  کنید.  تکلیف صبر  تعیین 
یوسفی جزو سهمیه بزرگسالان تیم ملی است و درحالی که 
این روزها تقویم فیفادی نیز نبوده اما تیم ذوب آهن برای افتخار 
آفرینی تیم ملی کشورمان و همکاری و همراهی با تمام رده های 

تیم ملی این بازیکن را در اختیار تیم ملی امید قرار داد.
سرپرست ذوب آهن همچنین از تهیه بلیت برای فردین یوسفی 
به مقصد هانگژو خبر داد و تصریح کرد: با توجه به نظر موافق 
به آقای خسروی اعلام  باشگاه،  سرمربی محترم ذوب آهن و 
کردیم تا برای فردین یوسفی بلیت تهیه کنند و این بلیت برای 

روز یکشنبه تهیه شده است.
وی با خطاب قرار دادن سرپرست تیم ملی امید، افزود: آقای 
به جلو است . شما مرجع  این مصاحبه شما فرار رو  فرقانی 
کمیته  برای  خط و مشی  کردن  تعیین  جایگاه  در  و  رسیدگی 
اخلاق نیستید و این موضوع از طریق کمیته اخلاق پیگیری 

می کنیم.
دارابی با اشاره به همکاری ذوب آهن با تیم ملی امید در ماه های 
قبل، خاطرنشان کرد: محمدحسین اسلامی در اردوی ترکیه ابتدا 
فصل که جز فیفا دی نیست در اختیار تیم امید بود و این ماه هم 
که از ۹ شهریور تا ۱۷ مهر که حدود ۴۰ روز است، در اختیار 
تیم ملی است. من نمیدانم چگونه باید کمک می کردیم و این 
در صورتی است که در زمانی که اسلامی در اختیار تیم ملی بود 
ما سه بازی تدارکاتی بسیار مهم و استراتژیک این بازیکن نخبه 
و آینده دار را در اختیار نداشتیم چون وی کسی است که ثابت 
کرده می تواند در بازی های بزرگ نیز به تیم خود کمک کند.

پاسخ ذوب آهن به تهدید
 سرپرست تیم امید

پیشکسوت فوتبال معتقد است »اگر بخواهیم در جام ملت ها 
بازی  بزرگ  و  گردن کلفت  تیم های  با  باید  نشویم  غافلگیر 
را  ملی  تیم  از  مردم  انتظار  ضعیف  تیم های  با  بازی  کنیم، 

بالا می برد«.
برابر  ایران  فوتبال  تیم ملی  حمید درخشان درباره عملکرد 
نباید  آنگولا  برابر  صفر  بر   ۴ نتیجه  با  کرد:  اظهار  آنگولا 
خودمان را گول بزنیم. بازی کردن با تیمی که در رده بندی 
فیفا جایگاه خوبی ندارد از نظر فنی چه چیزی به فوتبال ما 
اضافه می کند؟ باید با تیم های قدرتمند بازی کنیم تا عیار تیم 
ما مشخص شود و بدانیم نقاط ضعف و قوت تیم کجاست. 
با ۴ یا ۵ گل زدن چیزی دیده نمی شود. بردن چنین تیم های 
ضعیفی این باور را در مردم ایجاد می کند که یک تیم قوی 
داریم ولی یک جا گرفتار می شویم و این به ضرر تیم ملی 

است.
وی گفت: باید با تیم های گردن کلفت تر بازی کنیم تا بدانیم 
عیار تیممان چقدر است. قبول دارم که به دلیل تحریم امکان 
بازی با تیم های برتر دنیا را نداریم اما بهتر است فدراسیون 
نقاط  تا  کند  پیدا  آنگولا  از  بهتر  تیم های  رایزنی  با  فوتبال 
تیم های  با  بازی  در  چیزها  خیلی  شود.  نمایان  تیم  ضعف 

ضعیف پنهان می ماند و دیده نمی شود.
پیشکسوت فوتبال در پاسخ به این پرسش که بسیاری اعتقاد 
دارند بازی با چنین تیم هایی تنها سبب افزایش مصدومیت 
می شود، آیا موافق این موضوع هستید یا خیر؟ گفت: قطعا 
بدهیم  دست  از  بازیکنی  است  قرار  اگر  است.  طور  همین 
این  ارزشمند  تیم های  برابر  بازی سنگین و  حداقل در یک 
ملی  تیم  عاید  چیزی  که  بازی ضعیف  یک  نه  بیفتد  اتفاق 

نمی شود.
او  اعتقاد  به  این پرسش که  به  درخشان همچنین در پاسخ 
در  دوستانه،  بازی های  انجام  از  بعد  ملی  تیم  دارد  امکان 
شود؟  غافلگیر  ملت ها  جام  دشوار  و  رسمی  بازی های 
خاطرنشان کرد: قطعا همین وضعیت را خواهیم داشت. اگر 
و  برتر  تیم های  با  باید  نشویم  غافلگیر  و  گرفتار  بخواهیم 
بزرگ بازی دوستانه داشته باشیم تا عیار تیم مشخص شود.

وی در ارزیابی از عملکرد امیر قلعه نویی گفت: با تیم های 
قلعه نویی  عملکرد  به  راجع  که  نکرده ایم  بازی  خاصی 
بازی  کلفت  گردن  و  مطرح  تیم های  با  باید  کنیم.  صحبت 
بلغارستان  با  بازی  در  باشیم.  تاکتیک  تغییر  شاهد  تا  کنیم 
که یک تیم درجه ۲ اروپاست با اشتباه دفاع وسط توانستیم 
به گل برسیم. هر چند این تیم نیمه دوم بازی خوبی ارائه 
کرد و موقعیت بیشتری نسبت به تیم ما داشت. در حقیقت 
کار خارق العاده ای انجام ندادیم و باید اشتباهات و ضعف ها 
برطرف شوند تا ارزیابی دقیقی راجع به تیم ملی ارائه دهیم.

به  توجه  با  پرسش که  این  به  پاسخ  در  پایان  در  درخشان 
برای  دستاورد  بهترین  آسیایی  تیم های  برخی  اوج گیری 
اظهار کرد: دور  بود؟  تیم ملی در جام ملت ها چه خواهد 
مقدماتی برای ما سخت نیست. باید دید بعد از دور مقدماتی 
با چه تیم هایی روبرو خواهیم شد. زمانی دلخوش بودیم که 
به جام جهانی برویم و الان تلاشمان این است که در جام 
ملت ها یک رده بالاتر بیاییم. مگر تیم درجه سه آسیا هستیم؟ 
ما باید به سمت و سویی حرکت کنیم که جزو چهار تیم برتر 
قرار بگیریم. سایر تیم های آسیایی در حال پیشرفت هستند و 
ما متاسفانه درجا می زنیم. وقتی تیم های پایه پیشرفت ندارند 
نباید انتظار داشت که در رده بزرگسالان پیشرفت کنیم. باید 
برنامه ریزی درستی داشته باشیم و تلاش خود را بیشتر کنیم 

تا در جام ملت ها جزو چهار تیم برتر قرار بگیریم.

عملکرد  که  دارد  تاکید  میز  روی  تنیس  فدراسیون  رئیس 
به  نسبت  امیدواری  آسیا،  قهرمانی  مسابقات  در  ملی پوشان 

مدال آوری آنها در بازی های آسیایی را بیشتر کرده است.
مهرداد علی قارداش از مجموع عملکرد ملی پوشان تنیس 
روی میز مسابقات قهرمانی آسیا که با کسب سهمیه جهانی 
در هر دو بخش مردان و بانوان همراه بود، ابراز رضایت کرد 
و گفت: در دو بازی عملکرد ملی پوشان ایران می توانست 
نتیجه  نزدیک ترین  با  اما باخت  به کسب مدال شود  منجر 
ممکن مانع شد. البته که به ظاهر ما فرصت از دست دادیم 
اما این عملکرد و نتیجه به دست آمده در آن گویای روند 

رو به رشد بود.
مردان  میز  روی  تنیس  ملی  تیم  اینکه  یادآوری  با  وی 
بخش  این  در  مدال  کسب  از  تایپه  چین  برابر  شکست  با 
آسیایی  های  بازی  در  ایران  تیم  کرد:  خاطرنشان  بازماند، 
۲۰۱۸ جاکارتا با نتیجه ۳ به صفر مقابل چین تایپه باخت. در 
مسابقات ۲۰۱۹ قهرمانی آسیا که بازهم در اندونزی برگزار 
در  اما  شدیم  متحمل شکست  تیم  این  برابر  یک  به   ۳ شد 
این دوره رقابت های قهرمانی آسیا با نتیجه نزدیک ۳ به ۲ 

شکست را پذیرفتیم.
نتایج  همین  کرد:  تاکید  میز  روی  تنیس  فدراسیون  رئیس 
نشان از روند رو به رشدی دارد که تنیس روی میز ایران 
در حال طی کردن آن است. تیمی مانند چین تایپه از قدرت 
حیث  هر  از  که  است  جهان  و  آسیا  میز  روی  تنیس  های 
شرایط برتری نسبت به ایران دارد. ما مقابل چنین تیمی هر 

دوره بهتر از دوره قبل عمل کرده ایم.
قارداشی با یادآوری اینکه تیم دوبل برادران عالمیان هم با 
تصریح  بازماند،  مدال  کسب  از  جنوبی  کره  برابر  شکست 
اول  را در شرایطی واگذار کردیم که گیم  بازی  این  کرد: 
و دوم به نفع عالمیان ها تمام شده بود. آنها در گیم سوم 
هم ۷ بر ۳ پیش بودند. یعنی فقط چهار امتیاز با پیروزی و 
قطعی شدن مدال فاصله داشتند اما کره ای ها به این راحتی 

شکست پذیر نبودند.
میز در  تنیس روی  تیم ملی  نتایج  تاکید دارد که  قارداشی 
بازی  در  گیری  نتیجه  به  امیدواری  آسیا  قهرمانی  مسابقات 

های آسیایی را بیشتر کرده است
نتیجه  با  ایران مقابل تیم هایی  وی تاکید کرد: ملی پوشان 
نزدیک شکست خوردند که در نهایت مدال آور مسابقات 
قهرمانی آسیا شدند. چین تایپه در بخش تیمی تا فینال پیش 
فینال  به  اگرچه  هم  ها  ای  کره  شد.  قهرمان  نایب  و  رفت 

بخش دوبل نرسیدند اما صاحب مدال برنز شدند.
رئیس فدراسیون تنیس روی میز حضور ملی پوشان در لیگ 
تاثیرگذار عنوان کرد و  آنها  به رشد  را در روند رو  اروپا 
برد  کار می  به  را  تمام تلاش خود  فدراسیون  قطعا  گفت: 
میادین  در  بازیکنان  حضور  برای  بیشتر  چه  هر  شرایط  تا 
مختلف مهیا کند اما نمی توان منکر شد که شرایط باشگاهی 
بازیکنان هم بی تاثیر در موفقیت امروز آنها نیست. حدود ۶ 
سال است که ملی پوشان مان در تیم های مختلف اروپایی 
بازی می کنند و این حضور در روند کاری آنها تاثیر داشته 

است.

درخشان:
 بازی با تیم های ضعیف انتظارات

 از تیم ملی را بالا می برد

قارداشی: 
به مدال آوری پینگ پنگ بازان

 در هانگژو امیدوارتر شدم

سرپرست وزارت ورزش و جوانان جزییات اجرای دستور رییس 
جمهور درباره ساخت یک ورزشگاه بزرگ در تهران را اعلام کرد. 
چند روز قبل بود که در حاشیه مراسم تجلیل از ورزشکاران مدال 
آور، ابراهیم رییسی ، رییس جمهور دستور به ساخت یک ورزشگاه 

بزرگ در تهران برای توسعه زیرساخت ورزش کشور داد.
با گذشت چند روز از این ماجرا کیومرث هاشمی سرپرست وزارت 
ورزش و جوانان اقدامات اولیه برای شروع ساخت ورزشگاه جدید 
در تهران را انجام داده است. هاشمی در این خصوص بیان کرد: 
»یک ورزشگاه خاص فوتبال خواهیم داشت و مجموعه سالن های 
نیز احداث  تمرینی و مسابقات برای رشته های مختلف ورزشی 
خواهد شد. با همکاران نشست هایی را برگزار کردیم و قرار بر 
این شد در مرحله اول زمینی به مساحت ۲۰ تا ۳۰ هکتار در نقاط 
مختلف تهران توسط مشاوران و کارشناسان بررسی شود و بهترین 

مکان به لحاظ دسترسی، فرودگاهی و هتل مدنظر قرار بگیرد.«
امر  متخصصان  توسط  مکان  این  اینکه  »به محض  داد:  ادامه  او 
مسئولان  پیشکسوتان،  نظرات  نقطه  از  استفاده  با  شناسایی شود 
فدراسیون ها و مشاوران، سعی می کنیم مجموعه ای کامل به عنوان 
یادگار این دولت برای نظام جمهوری اسلامی و ورزش کشورمان 
ساخته شود. دفتر مستقل این کار ایجاد خواهد شد و تمام تمرکز 
دفتر روی این پروژه ورزشی خواهد بود تا بتوانیم منویات آقای 
رئیس جمهور را اجرایی و دل مردم را شاد کنیم و دغدغه ها و 

نگرانی های جامعه ورزش هم برطرف شود.«
سرپرست وزارت ورزش و جوانان در پایان افزود: »البته کار بسیار 
بزرگی است و می طلبد همه ارکان دولت به کمک مجموعه ورزش 
کشور بیایند. رئیس جمهور در حضور دکتر منظور رئیس سازمان 
از  البته  و  داشتند  بودجه  تامین  به  زیادی  تاکید  بودجه  و  برنامه 
ظرفیت های بخش خصوصی هم در این رابطه استفاده خواهیم کرد 
تا ساخت مجموعه ای در خور و شان ملت ایران آغاز شود. این یک 
کار ملی است و همه ارکان دولت باید کمک بدهند. آقای زاکانی 
شهردار تهران هم برای کمک اعلام آمادگی کردند و برای شناسایی 
زمین و تامین زیرساخت ها و امکاناتی که شهرداری می تواند به 

کمک ما بیاید، حتما به کمک شهرداری نیاز داریم.«

جزییات ساخت ورزشگاه غول پیکر 
در تهران
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باهنر :

باید به »اصلاح طلبان خوش خیم« میدان داد
بالا رفتن مشارکت، مهم تر از نوع انتخاب است

اختلاف دولت و مجلس بر سر برنامه هفتم توسعه

نامه برخی نمایندگان به قالیباف: بررسی لایحه برنامه متوقف شود

عضو کمیسیون اجتماعی مجلس :

هیات عالی نظارت جایگاه مجلس را تضعیف نکند

رئیس جبهه پیروان خط امام)ره( و رهبری گفت: روی امر مشارکت، 
حساسیت بالایی دارم و معتقدم که بالا رفتن مشارکت در انتخابات 
مجلس، حتی مهم تر از نوع انتخاب است. هر چقدر مشارکت بالاتر 
برود بهتر است ولو اینکه رقیب ما اکثریت را به دست آورد. به 
گزارش ایرنا، اگر بخواهیم تعدادی پارلمانتاریست کارکشته پس 
از انقلاب اسلامی ردیف کنیم، بی شک نام »محمدرضا باهنر« در 
راس سیاهه ما قرار خواهد گرفت. چهره ای که با وجود عبور از 
مرز هفتاد سالگی، همچنان در میدان اصولگرایی تحرکات بالایی 

جناح  سنتیِ  »طیف  طراحان  از  یکی  عنوان  به  و  دارد 
باهنر  می شود.  شناخته  ایران،  سیاست  آسمان  راست« 
بیشتر از ۸ سال نتوانست دوری پارلمان را تحمل کند 
و چندی پیش و برخلاف انتظار، در انتخابات مجلس 
دوره دوازدهم پیش ثبت نام کرد. از او درباره این کنش 
معنادار می پرسم و او در جواب می گوید که هدفش از 
بوده  مردم  مشارکت  افزایش  برای  تلاش  پیش ثبت نام، 
باورند  این  بر  اما  سیاسی  تحلیل گران  و  ناظران  است. 
افزایش مشارکت،  که ورا و فرای هدف مذکور یعنی 
به  موسوم  نیروهای  دیگر زعامت  بار  دارد  باهنر قصد 
میدانی«  »رهبر  به  و  بگیرد  به دست  را  »راست سنتی« 
جریانی بدل شود که در پس و پشت آن علی لاریجانی، 
حضور معنوی دارد. باهنر بر لزوم وحدت اصولگرایان 
شامل شورای وحدت و شورای ائتلاف نیروهای انقلاب 
صحه می گذارد. در همین باره او به اطرافیانش گفته که 
در تمام جلسات جمع های اصولگرایی فارغ از تابلو و 
باشند.  منادی وحدت  و  کنند  آن جمع، شرکت  نشان 
از پیش ثبت نام  باهنر درباره چرایی پرهیز لاریجانی  از 
»نمی خواست  است؛  جالب  اما  باهنر  پاسخ  می پرسیم. 

بوی قدرت طلبی بدهد«. پاسخ مرد کرمانی سیاست ایران در حالی 
است که بسیاری ادعا دارند که چشم »فرزند میرزا هاشم آملی« 
در اصل به خرداد ۱۴۰۴ است و اسفند پیش رو برای وی، صرفا 
مقدمه ای برای داستانی دیگر است. اینکه هندسه فعالیت جریانات 
سیاسی در انتخابات مجلس دوازدهم واجد چه زوایا و گوشه هایی 
خواهد شد، سوال بعدی از باهنر است. او معتقد است که تهران 
لیست  دید؛  خواهد  خود  به  لیست  سه  آینده،  انتخابات  برای 
باهنر  اعتدال گرایان.  لیست  و  اصلاح طلبان  لیست  اصولگرایان، 
»اقلیت  برای مجلس آینده دارد. او خواستار تشکیل  ایده مهمی 
قدرتمند« در کنار فراکسیون اکثریت برای مجلس دوازدهم است 
که به زعم او، تمامی مجالس پس از انقلاب جز مجلس حاضر، 
چنین ترکیبی داشته اند. باهنر حضور یک اقلیت قوی در مجلس را 
ضروری می داند و تمایل دارد که رقیب اصولگرایان، این اقلیت 
را سازوبرگ دهند. * جناب باهنر! امسال دو انتخابات مهم مجلس 
به  شورای اسلامی و مجلس خبرگان رهبری را در پیش داریم. 
اسلامی  شورای  مجلس  خاصه  انتخابات  دو  این  جنابعالی،  نظر 
انتخابات  بر  ویژه  به  ایران  آینده  سیاسی  سپهر  روی  تاثیری  چه 
در  را  سوال  این  البته  گذاشت؟  خواهد  ریاست جمهوری  آینده 
حالی می پرسم که جنابعالی همواره کنش گری سیاسی در ایران 
را به علت ضعف در تحزب، غیر قابل پیش بینی می دانید.انتخابات 
پیش رو، انتخابات مهمی است. برخی از سر شوخی به ما می گویند 
که وقتی صحبت می کنید، همیشه می گویید: مقطع حساس کنونی، 
اما واقعیت قضیه این است که شرایط فعلی، مقطع حساس و مهمی 
است چراکه معلوم می دارد که مجلس قرار است چگونه شکل 
بگیرد؛ نخست اینکه با چه فرایندی شکل بگیرد و دوم اینکه در 

زمان شکل گیری، چگونه می تواند عمل کند.
همانطور که شما هم اشاره کردید، تا زمانی که انتخابات جدی 
مشکلات  سری  یک   همیشه  باشیم،  نداشته  کشور  در  حزبی  و 
خواهیم داشت. در انتخابات پیش رو نیز احزاب دور همدیگر جمع 
می شوند، جبهه و ائتلاف تشکیل می دهند و عده ای موفق خواهند 
شد به مجلس راه پیدا کنند اما روز اول افتتاح مجلس که هفتم 
خردادماه خواهد بود، به شکل طبیعی خواهیم دید که حداقل ۲۰۰ 
نفر از ۲۹۰ نفری که از میدان پر زحمت و پر مشقت رقابت بیرون 
و  ندیده اند  قبل  از  را  همدیگر  اصلا  نماینده شده اند،  و  آمده اند 

نمی شناسند و تازه در مجلس می خواهند آشنا شوند.
وظیفه مجلس، ترسیم نقشه راه برای دولت است. حضرت امام)ره( 
فرمودند که مجلس در راس امور قرار دارد و واقعیت قضیه هم 
این است که مجلس بر اساس قانون اساسی، اختیارات بسیار وسیع 
و فراوانی در اداره حکومت دارد اما تا مواضع این دویست نفر 
نماینده منتخب بخواهد به همدیگر نزدیک شود، با یک چشم بر 
هم زدن، دوره ۴ ساله نمایندگی شان تمام خواهد شد. به همین 
آن  بیشتر شود،  نفر  یک  نمایندگی  دوره  هر چقدر  معتقدم  دلیل 
فرد برای نمایندگی مجلس جا افتاده تر و به تدریج تبدیل به یک 
پارلمانتاریست قوی می شود و می تواند همه چیز را به خوبی بفهمد. 
شورای  مجلس  در  اصفهان  مردم  وقت  نماینده  پرورش  مرحوم 
می گفت  بعضا  او  بود؛  مجلس  رئیس  نایب   زمانی  یک  اسلامی، 
برخی نمایندگان تا بخواهند اسم خیابان های تهران را یاد بگیرند، 
بحث  وارد  اینکه  از  می رسد.قبل  پایان  به  نمایندگی شان  دوره  
انتخابات ۱۴۰۴ شویم، باید تاکید کنم که مشارکت در انتخابات 

عرف  بر خلاف  رهبری  معظم  مقام  دارد.  بالایی  اهمیت  مجلس 
معمول که معمولا دیر وارد بحث انتخابات می شدند، این بار یک 
سال مانده به انتخابات، ۴ واژه کلیدی مشارکت، رقابت، امنیت و 
سلامت انتخابات را مطرح کردند؛ یکی از دلایل اهمیت مشارکت 
در انتخابات مجلس، این است که ما همیشه میزان حضور در پای 
صندوق های رای را به میزان وابستگی مردم به حاکمیت ترجمه 
کرده ایم. شاید برخی کشورها با کمتر از ۳۰ مشارکت، انتخابات 
را برگزار می کنند و آن میزان رای را نیز طبیعی می دانند و چندان 

هم مشکلی ندارند اما از ابتدای انقلاب اسلامی، ما همواره عنوان 
کرده ایم که حضور پای صندوق های رای، نشان از حضور مردم 
در مشارکت با نظام و حاکمیت دارد. بنابراین دشمن و نیروهای 
داخلی و خارجی این موضوع را دنبال می کنند و در هر صورت، 
اتفاق  این دفعه  کند.البته  پیدا  افزایش  مشارکت  کنیم  تلاش  باید 
جدید و غیرمترقبه ای رخ داد و موضوع پیش ثبت نام مطرح شد. 
که  بود  این  مزیت  دارد؛  اشکالاتی  و  مزیت ها  پیش ثبت نام  البته 
تعداد ثبت نام کنندگان بسیار بالا شد و نزدیک به ۵۰ هزار نفر برای 
حضور در انتخابات مجلس ثبت نام کردند. از این جهت می توانیم 
بگوییم که استقبال زیادی صورت گرفت و با حضور طرفداران 
ثبت نام کنندگان پای صندوق های رای، مشارکت بالا خواهد رفت. 
در کشور  مطرح  بود که جریان های  این  پیش ثبت نام  اشکال  اما 
برای انتخابات مجلس، طبیعتا به دنبال افراد صاحب صلاحیت بودند 
و افرادی هم که صلاحیت بسیار بالایی دارند، معمولاً برای ثبت نام 
را  آن ها  باید  و  نمی شوند  راضی  سادگی  به  به صحنه،  ورود  و 
قانع کرد. متاسفانه فرصت راضی کردن چهره های مطرح در جریان 
رفت؛  دست  از  پیش ثبت نام،  به خاطر  و  انتخابات  قانون  اصلاح 
چون هر کسی که پیش ثبت نام نکرد، دیگر نمی تواند ثبت نام کند. 
تعدادی از افرادی که به نظر می رسید می توانستند جریان ساز بوده 
و برای مجلس آینده مفید باشند، از ثبت نام باز ماندند و ما عملا 
نفری که  میان ۴۸ هزار  البته در  دادیم.  از دست  را  این فرصت 
پیش ثبت نام کردند، افراد به دردبخور و صالح فراوانی برای مجلس 
آینده حضور دارند اما افرادی که در ذهن ما بودند، این فرصت 

را از دست دادند.
از لزوم و اهمیت افزایش مشارکت در انتخابات آینده سخن 

گفتید. به نظر شما راه های افزایش مشارکت چیست؟
عملکرد شورای نگهبان و هیات های اجرایی تا اندازه ای در میزان 
تهران،  مانند  بزرگ  در شهرهای  دارد.  تاثیر  رقابت،  و  مشارکت 
تبریز و مشهد که بیش از سه یا چهار نماینده دارند، معمولاً این 
لیست ها هستند که حرف اول را می زنند و اشخاص حقیقی تاثیر 
اگر  بزرگ  شهرهای  در  ندارند.  مشارکت  میزان  روی  چندانی 
دو، سه لیست قوی با عناوینی مثل اصولگرایی، اصلاح طلبی یا 
کنار  در  ببرند.  بالا  را  مشارکت  می توانند  بیایند،  بیرون  اعتدالی 
اگر  و  داریم  انتخابیه تک نماینده  ما ۱۹۰ حوزه  بزرگ،  شهرهای 
بخواهیم حوزه های دونفره  را نیز اضافه کنیم، شاید چیزی حدود 
۲۱۰ نفر از نمایندگان منتخب، از حوزه های تک نمایندگی  یا دو 
نمایندگی وارد مجلس می شوند. در شهرهای کوچک و متوسط، 
بیشتر رقابت ها از نوع طائفه ای، قومیتی ، صنفی یا حتی جنسیتی 
است. بنابراین فکر می کنم اگر شورای نگهبان قدری با سعه صدر 
برخورد کند، به خصوص در شهرهای کوچک و متوسط می توانیم 
شاهد افزایش مشارکت باشیم.در حوزه های تک نفره یا دو نفره اگر 
فرضا یک چهره فرهنگی مطرح صلاحیتش تایید نشود، یک عده از 
فرهنگیان در آن حوزه ها، دیگر پای صندوق رای نمی آیند، یا اگر 
فرضا صلاحیت فردی مطرح از یک طایفه یا قومیت تایید نشود، 
ممکن است بخشی از آن قومیت، دیگر پای صندوق نیایند. بنابراین 
از  بیشتر  بسیار  در شهرستان ها  فردمحوری  که  بگویم  می خواهم 
که  کسانی  صلاحیت  است  طبیعی  است.البته  بزرگ  شهرهای 
فتنه گر، اغتشاش گر یا واجد مشکلات حقوقی جدی هستند، نباید 
تایید شود. معمولا شورای نگهبان در جریان بررسی صلاحیت ها، 

افراد را به سه گروه تقسیم می کند؛ عده ای احراز صلاحیت، عده ای 
دیگر احراز عدم صلاحیت و عده زیادی هم عدم احراز صلاحیت. 
این ها با هم تفاوت معناداری دارند. به اعتقاد من شورای محترم 
از  بتوانیم  تا  کند  برخورد  بیشتر  با سعه صدر  باید  قدری  نگهبان 
تعداد کسانی که از انتخابات باز می مانند، کم کنیم. این موضوع 

می تواند در میزان مشارکت تاثیر بگذارد.
خودش  هم شکل  را  چهاردهم  دولت  دوازدهم،  مجلس  آیا 

خواهد کرد؟
مشخص نیست که حتما اینگونه بشود. البته ممکن است 
باشد.  مجلسی که تشکیل می شود، مخالف دولت مستقر 
ایجاد خواهد  برای دولت مشکل  نوع مجلس، حتما  این 
انتخابات  بتواند  اینکه  برای  ترتیب، دولت  به همین  کرد. 
دور آینده را داشته باشد، با چالش جدی روبه رو خواهد 
شد. البته بنده اصولاً در عالم سیاست معتقدم که مجلس، 
از دولت مستقر حمایت کند، یعنی مجلس  مکلف است 
اجرایی،  قوه  که  توجیه  و  بهانه  این  به  صرفا  نمی تواند 
هم حزبی او نیست، مدام با دولت کَل کَل کند.من مدعی 
هستم که ۹۰ درصد تصمیمات مجالس ما، غیرجناحی و 
کاملا ملّی هستند. زمانی که مجلس می خواهد بودجه را 
با  آیا  لحاظ سیاسی  به  که  کند  نگاه  نباید  کند،  تصویب 
با دولت موافق نیست،  دولت موافق است یا خیر و اگر 
بودجه را طوری تصویب کند که دولت ضعیف شود یا 
زمین بخورد. من این اقدام را غیر اخلاقی، غیر عرفی و 

ضایع کننده منافع ملّی می دانم.
آقای  نظیر  شناخته شده  چهره های  برخی  چرا 
خود  نکردند.  پیش ثبت نام  مجلس  برای  لاریجانی 
آقای لاریجانی اخیرا اعلام کرد که ثبت نام نکردنش 
کرد.  خواهد  صحبت  آن ها  درباره  بعدا  که  داشت  دلایلی 

دلیلش چه بود؟ 
من چند مرتبه با آقای لاریجانی صحبت کردم و او هر بار می گفت 
که قصد ندارد در انتخابات مجلس شرکت کند. من نتوانستم او را 
برای حضور در انتخابات مجلس قانع کنم؛ چون این موضوع را 
به مصلحت نمی دانست. البته در حال حاضر، آقای لاریجانی دارد 
تعدادی از نمایندگان ادوار مجلس و برخی جریانات را رهبری 
سابقه  آیا  لاریجانی،  آقای  حضور  عدم  دلایل  از  می کند.یکی 
به تعبیری آقای لاریجانی  نیست؟  بر مجلس  او  ریاست ۱۲ ساله 
دیگر چیزی برای عرضه در مجلس ندارد و به همین مناسبت بهتر 

دید در انتخابات آتی شرکت نداشته باشد. 
خیر؛ اینگونه نیست. البته نمی خواهم از طرف آقای لاریجانی این 
مجدداً  اگر  که  بود  این  او  شاید حس  اما  کنم  بیان  را  صحبت 
ثبت نام کند، این حرکت، بوی نوعی قدرت طلبی به مشام مردم 
می رساند و مردم با خودشان خواهند گفت که لاریجانی با وجود 
سه دوره ریاست بر مجلس، دوباره برای مجلس اقدام کرده است. 
من احساس کردم آقای لاریجانی برای اینکه خود را از این تهمت 
کنار بکشد و بگوید که وظیفه او خدمت بوده و خدمت خود را نیز 
انجام داده، دیگر ثبت نام نکرد. البته شاید دلایل دیگری نیز وجود 

داشت که باید از خود او سوال کرد.
با  آیا  انتخابات هستند،  و  دنبال مشارکت  که  اصلاح طلبانی 
ائتلاف  لاریجانی  و  روحانی  جریان  مشخصا  جریان ها  سایر 

خواهند کرد؟
انتخابات معمولا دوجناحی  برای  جریانات سیاسی در کشور ما 
نام  به  بعد، یک جریان سوم  به  آقای روحانی  از دولت  هستند؛ 
حتی  و  توسعه  و  اعتدال  حزب  البته  گرفت.  شکل  »اعتدال« 
تیپ هایی مثل بچه های کارگزاران، تا جایی که اطلاع دارم فعال 
هستند و دارند کار می کنند. اگر این ها به همین ترتیب کار کنند 
و فعال شوند و بتوانند لیست خوبی برای تهران و سایر شهرهای 

بزرگ بدهند، من استقبال می کنم.
انتخابات،  در  مشارکت  طرفدار  اصلاح طلبان  بین  آیا 
نقطه اشتراک وجود  اعتدالیون و اصولگرایانِ هم طیف شما 

دارد؟
این ها فقط می توانند در یک نقطه با یکدیگر اشتراک داشته باشند، 
اینکه افراد خیلی تند و تیز به مجلس راه پیدا نکنند؛ در غیر این 
صورت، من هیچ گاه نمی توانم تصور  کنم که آقای لاریجانی بتواند 

با تفکر اصلاح طلبی همراه و هماهنگ شود.
خصوص  به  اصلاحات  جریان  شدن  تند  درباره  شما  نظر 
رهبران فکری آن چیست؟ به نظر شما اگر وضعیت به همین 
جریان  کرد  پیش بینی  می توان  آیا  کند،  پیدا  ادامه  شکل 

اصلاحات به عاقبت »نهضت آزادی« مبتلا شود؟ 
همین  نمی رانم.  یک چوب  با  زمانی  هیچ  را  اصلاح طلب ها  من 
الان در جریان اصلاحات افراد و تشکل های جدی مانند حزب 
کارگزاران سازندگی حضور دارند که قائل به مشارکت و رسیدن 
به قدرت از طریق حضور پای صندوق های رای هستند. اینطور 
نیست که کارگزارانی ها بگویند هر چه خاتمی گفت، ما هم قبول 
داریم. در برخی مواضع، میان این ها اختلاف نظر وجود دارد. در 
یک کلام، ما رقبای نظام را هیچ وقت به رسمیت نمی شناسیم اما 

رقبای سیاسی خود را باید به رسمیت بشناسیم.

عضو فراکسیون انقلاب مجلس شورای اسلامی از نامه نمایندگان 
به قالیباف در راستای توقف روند بررسی لایحه برنامه در صحن 

مجلس خبر داد و گفت: باید لایحه به کمیسیون باز گردد. 
شورای  مجلس  انقلاب  فراکسیون  عضو  کارنامی  بابایی  علی 
برنامه هفتم  تلفیق  اظهار داشت: هیئت رئیسه کمیسیون  اسلامی 
توسعه به مصوبات این کمیسیون دست برده و در گزارش نهایی 
گیرد  قرار  رسیدگی  مورد  مجلس  در صحن  است  بنا  که  خود 

تغییراتی را ایجاد کرده است.
هفتم  برنامه  درباره  تلفیق  کمیسیون  گزارش  بنده  افزود:  وی 
نمی تواند  گزارش  این  من  نظر  به  و  ندارم  قبول  را  توسعه 
برنامه  اجرای  در طول  مردم  دغدغه های  و  مطالبات  پاسخگوی 

هفتم توسعه باشد.
گزارش  داشت:  اظهار  مجلس  اجتماعی  کمیسیون  عضو 
حوزه  در  مردم  مشکلات  و  نیازهای  نمی تواند  تلفیق  کمیسیون 
مسکن،  درمان،  و  بهداشت  اجتماعی،  مسائل  معیشتی،  مسائل 
سرمایه گذاری داخلی و خارجی را رفع کند و پاسخگوی نیازها 

در این حوزه ها و همچنین بخش های دیگر باشد.
رئیس  به  خطاب  نامه ای  در  نمایندگان  کرد:  خاطرنشان  بابایی 
مجلس خواستار توقف در رسیدگی به گزارش کمیسیون تلفیق 

درباره لایحه برنامه هفتم شده اند.
وی افزود: در این نامه آمده است باید روند رسیدگی به گزارش 
صحن  در  توسعه  هفتم  برنامه  لایحه  درباره  تلفیق  کمیسیون 
کمیسیون  به  بیشتر  رسیدگی  برای  گزارش  و  متوقف  مجلس 

تلفیق ارجاع شود.
عضو کمیسیون اجتماعی مجلس اظهار داشت: در این نامه آمده 
که قانون برنامه ششم توسعه تا پایان سال تمدید شود تا برنامه 
با دقت مورد رسیدگی قرار گیرد و اشکالات آن برطرف  هفتم 

شود.
برنامه  درباره  تلفیق  کمیسیون  گزارش  کرد:  خاطرنشان  بابایی 
مجلس  رئیس  به  نمایندگان  نامه  و  ندارم  قبول  را  توسعه  هفتم 
لایحه  درباره  تلفیق  کمیسیون  گزارش  رسیدگی  توقف  برای 

برنامه هفتم را نیز امضا کرده ام.
فرهنگی  و  اجتماعی  اقتصادی،  توسعه  هفتم  برنامه  لایحه 
جمهوری اسلامی ایران روز ۲۸ خرداد سال ۱۴۰۲ تقدیم مجلس 
و بررسی آن در کمیسیون تلفیق به ریاست عزیزی نماینده مردم 
کرمانشاه از ۱۷ تیر آغاز شد؛ هفتم شهریور ماه جاری هم زنگنه 
لایحه  بررسی  پایان  از  هفتم  برنامه  تلفیق  کمیسیون  سخنگوی 

برنامه هفتم توسعه در این کمیسیون خبر داده بود.
اینکه  بیان  با  مجلس  اقتصادی  کمیسیون  رئیس  ابراهیمی  پور 
گزارش کمیسیون تلفیق درباره لایحه برنامه هفتم توسعه دارای 
ایرادات فراوانی  است و با اصول ۷۵ و ۸۵ و ۱۱۰ قانون اساسی 
مغایرت دارد، خاطرنشان کرد: در متن گزارش نهایی کمیسیون 
تلفیق احکامی گنجانده شده که اصلًا در صحن کمیسیون مورد 
رسیدگی قرار نگرفته و برخی احکام که در کمیسیون به تصویب 

رسیده نیز در گزارش نهایی حذف شده است.
جنبه  کمیسیون  مصوب  احکام  برخی  اینکه  بر  تأکید  با  وی 
بودجه ای داشته و فاقد ماهیت برنامه ای ست، متذکر شد: واقعیت 
بسیار  دولت  لایحه  با  تلفیق  کمیسیون  گزارش  که  است  این 
تفاوت  دارد و قطعاً دولت در اجرای آن با چالش های فراوانی 

مواجه خواهد شد که این مسأله مورد گلایه دولت هم هست.

میلیون   ۱ از  بیش  الان  گفت:  مجلس  اجتماعی  کمیسیون  عضو 
غیررسمی  کارکنان  وضعیت  تبدیل  موضوع  همین  مطالبه گر  نفر 
در  رابطه  این  در  مجلس  مصوبه  و  هستند  دولتی  دستگاه های 
شرکتی ها  که  کنونی  شغلی  شرایط  در  که  می شود  رد  شرایطی 
خیانت  هم  است،  ظلم  هم  می کنند  تحمل  دارند  قراردادی ها  و 
و تبعیض و ناعدالتی. سید سلمان ذاکر در خصوص تصمیمات 
که  مصحلت  تشخیص  مجمع  نظارت  عالی  هیات  اقدامات  و 
مصوبه  جمله  از  اسلامی  شورای  مجلس  مصوبه  سه  تازگی  به 
ساماندهی کارکنان دولت را رد کرده، گفت: هیات عالی نظارت 
و  صرفاً  کشور  در  قانون گذاری  ولی  است  قانونی  مرجع  یک 
اختصاصاً در اختیار مجلس است، ۲۹۰ نفر نماینده مردم نیازهای 
مردم را شناسایی کرده و برای آن طرح می نویسند، براساس کار 
رأی  اعضاء  اکثریت  می گیرند،  تصمیم  مشورت ها  و  کارشناسی 
می دهند و اشکالات کارشناسی را هم خودشان مرتفع می کنند؛ 
در نتیجه همه این ها مجلس تلاش می کند فرآیند تصویب قانون 

معطوف به مردم و حل مشکلات مردم طی شود.
نظارت  عالی  هیات  مانند  و مجموعه هایی  نهادها  داد:  ادامه  وی 
باید کمک کنند که این مشکلات مردم حل شود. خب اگر یک 
یا اشکال شرعی دارد خب یک  قانون اساسی  مصوبه ای اشکال 
موضوعی است و مجلس همیشه این موارد را رفع می کند اما اگر 
این اشکالات را ندارد، نباید بیشتر از اندازه مته روی خشخاش 
بگذارند و نتیجه کار این شود که مردم گرفتاری بیشتر را تحمل 
از  بیش  الان  کرد:  تصریح  مجلس  در  ارومیه  مردم  کنند.نماینده 
کارکنان  وضعیت  تبدیل  موضوع  همین  مطالبه گر  نفر  میلیون   ۱
غیررسمی دستگاه های دولتی هستند، مصوبه مجلس در این رابطه 

در شرایطی رد می شود که در شرایط شغلی کنونی که شرکتی ها 
خیانت  هم  است،  ظلم  هم  می کنند  تحمل  دارند  قراردادی ها  و 
یا  قراردادی  است  سال   ۲۰ نیروها  الان  ناعدالتی.  و  تبعیض  و 
پیمانکاری هستند، آیا این ها حقی ندارند؟ پس حاکمیت باید در 

این موضوع تصمیم بگیرد.
و  شود  منتهی  مردم  خیر  به  ان شاءالله  امیدوارم  کرد:  اضافه  وی 
تا   بیشتری بگذارند  به کار کارشناسی مجلس احترام  سعی کنند 
مشکلاتی که ما می بینیم را سعی کنیم به زودی حل کنیم اما با 
این روند فکر کنم شاید طول بکشد و نهایتاً مردم از این مساله 
آسیب ببینند. مقام معظم رهبری به هیچ وجه راضی نیستند به اینکه 

به مردم آسیب وارد شود آن هم از طریق کارگزاران ارشد نظام.
ذاکر افزود: از جمله مصادیق این آسیب وارد شدن به مردم همین 
طرح تبدیل وضعیت شرکتی ها است، به چه؟ به کار معین. خب 
نه  استخدام رسمی می کنیم  نه  است؟  معین مگر چه چیزی  کار 
که  کارگری  حقوق  می گوییم  فقط  بلکه  آن ها  به  می دهیم  پست 
در دمای ۵۰ درجه عسلویه یا سرمای ۱۸- ارومیه کار می کند را 
کسی که نشسته تهران و یک شرکت واسطه گری دارد، نگیرد چون 
او کار نمی کند؛ او فقط پول می گیرد، نیرو استخدام می کند و به 
این کار اعزام می کند و این یک نوع استثمار و برده گیری نوین 
است.عضو کمیسیون اجتماعی درخصوص راهکار برون رفت از 
شرایط کنونی نحوه تعامل میان مجلس و نهادی مانند هیات عالی 
نظارت، گفت: مقام معظم رهبری یک بار به این موضوع پرداختند 
و فرمودند که قوای سه گانه نباید کاری کنند که جایگاه مجلس 
تضعیف شود. بر همین اساسی هیات عالی نظارت هم نباید کاری 

کند که جایگاه مجلس را به عنوان قوه مقننه تضعیف کند.

آگهی مناقصه خرید 6000متر مربع موزاییک بتنی پرسی ترافیکی 
رنگی طرح کوبیک

شهرداری سیاهکل در نظر دارد از محل اعتبارات داخلی  با توجه به شرایط ذیل  از طریق 
موزاییک  مربع  زمینه  خرید 6000متر  در  پیمانکار ذیصلاح  نسب جذب  ستاد  سامانه  الکترونیکی  درگاه 
پرسی ترافیکی دولایه طرح کوبیک نوستالیت جهت اجراء  سنگ فرش معابر  سطح شهر سیاهکل   اقدام 
نماید متقاضیان  شرکت در مناقصه میتوانند از طریق  مراجعه به سامانه ستاد نسبت به خرید اسناد  اقدام 

نمایند
 -مبلغ تضمین شرکت درمناقصه:شرکت کنندگان جهت شرکت درمناقصه  750/000/000ریال ضمانتنامه  

بانکی به نفع کارفرما)بااعتبارسه ماه(
تدارکات  سامانه  درگاه  ازطریق  مناقصه  اسناد  دریافت  جهت  توانند  می  شرایط  واجد  -متقاضیان    -
الکترونیکی دولت  سامانه  )ستاد(به آدرس:  WWW.Setadiran.ir         ویا واریز مبلغ1/000/000ریال 
ملی(ازر   مورخ1402/06/22لغایت  1402/06/29  )بانک  به حساب 3100001781006درآمد شهرداری 

اقدام نمایند. هزینه درج آگهی بعهده برنده مناقصه خواهدبود.
پایان ساعت14/30روز 1402/06/08  )ستاد(تا  پیشنهاد ها در سامانه دولت  ارائه  مهلت جهت  .-آخرین   

میباشد.
تاریخ بازگشایی پیشنهاد ات مورخ10 /1402/07 ساعت 11صبح  در شهرداری خواهد بود. 

شهردار سیاهکل         
کمیل لاهوتی         

وزیر اقتصاد: 
دستگاه قضا فورا به ادعای نادرست دریافت دستمزد هیات مولدسازی ورود کند 

وزیر اقتصاد گفت: از دستگاه قضایی انتظار داریم در ارتباط 
با ادعای نادرست مطرح شده مبنی بر دریافت دستمزد توسط 
هیات ۷نفره مولدسازی ورود کند و نتیجه بررسی خود را فورا 
به افکار عمومی اعلام نماید. وزیر امور اقتصادی و دارایی در 
توضیح ادعا هایی درباره حق الزحمه اعضای هیات مولدسازی 
مبلغ  گفت:  ادعا  این  دانستن  واقع  خلاف  و  تکذیب  ضمن 
موجود صرف  اجرایی  نامه  آیین  طبق  قانون  در  اشاره  مورد 
شده  مولدسازی  قانون  اجرای  به  مربوط  هزینه های  پرداخت 
و فهرست هزینه کرد آن طبق قانون هر 6 ماه افشا می شود و 
به هیچ عنوان پرداختی برای اعضای هیات مولد سازی در آن 
در نظر گرفته نشده است. سید احسان خاندوزی تاکید کرد: 
با ادعای نادرست  انتظار داریم در ارتباط  از دستگاه قضایی 

بر  مبنی  شده  مطرح 
دستمزد  دریافت 
۷نفره  هیات  توسط 
ورود  مولدسازی 
کند و نتیجه بررسی 
به  فورا  را  خود 
اعلام  عمومی  افکار 

نماید.
وی با بیان اینکه این 
دریافتی  نه  هیات 

داشته و نه خواهد داشت تصریح کرد: این ادعا مصداق بارز 
خلاف گویی و اخلال در امنیت روانی جامعه است.
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